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1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Νέο ΕΣΥ-νέος χάρτης δημόσιων δομών και
υπηρεσιών για ισότιμη και ποιοτική φροντίδα υγείας

Πηγή: ΡΟΔΙΑΚΗ Σελ.: 19 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

296.14 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Νέο ΕΣΥ-νέος χάρτης δημόσιων δομών και υπηρεσιών 
για ισότιμη και ποιοτική φροντίδα υγείας

[
Γράφει ο
Ανδρέας Ξανθός*

0 ΣΥΡΙΖΑ κατάφερε να καινοτομήσει στην 
παρουσίαση του προγράμματος του για την 
Υγεία.

Οργάνωσε μια εκδήλωση ανοικτού και ει
λικρινούς διαλόγου για τις προτεραιότητες 
ενός νέου Δημόσιου Συστήματος Υγείας, που 
θα αντιμετωπίσει τις διαχρονικές παθογέ- 
νειες και ελλείψεις του ΕΣΥ και θα καλύψει 
με καθολικό, ισότιμο και ποιοτικό τρόπο τις 
υγειονομικές ανάγκες της κοινωνίας. Μια 
εκδήλωση στην οποία συμμετείχαν επιστή
μονες από την Ελλάδα και το εξωτερικό με 
γνώση και άποψη για τα Συστήματα Υγείας 
και κυρίως χωρίς κομματική ταύτιση με τον 
ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και υγειονομικοί της «πρώτης 
γραμμής» καθώς και εκπρόσωποι Συλλό
γων Ασθενών. Η αίσθηση όσων παρακολού
θησαν την ομιλία του Α.Τσίπρα και τη συζή

τηση που ακολούθησε, είναι ότι πρόκειται 
για ένα συγκροτημένο πολιτικό σχέδιο για 
την Υγεία, με ιεράρχηση στόχων, χρονοδιά
γραμμα εφαρμογής και κοστολόγηση των 
προτεινόμενων μέτρων, που παίρνει υπόψη 
του τη διεθνή εμπειρία και τις ιδιαιτερότητες 
της χώρας και φιλοδοξεί, χωρίς ιδεοληπτι- 
κές και μη ρεαλιστικές προσεγγίσεις, να αν- 
ταποκριθεί στο κυρίαρχο κοινωνικό αίτημα 
για ένα ΕΣΥ με σύγχρονες και αποτελεσμα
τικές υπηρεσίες.

Η βασική ιδέα του προγράμματος είναι ότι, 
για να υπάρξει παρακαταθήκη από την παν
δημία, πρέπει να δρομολογηθεί μια μακρο
πρόθεσμου χαρακτήρα επένδυση στο ΕΣΥ με 
ριζική αναδιοργάνωση του Χάρτη Υγείας στη 
χώρα, διευρυμένο φάσμα δομών και υπη
ρεσιών και, φυσικά, με επιπλέον πόρους 
(ανθρώπινους και υλικούς). Προκειμένου να 
μπορέσουν να καλυφθούν αξιόπιστα τόσο οι 
διαχρονικές ανεπάρκειες του Συστήματος 
Υγείας όπως ο θεσμός του οικογενειακού

γιατρού, αλλά και για να αντιμετωπιστούν με 
δημόσιο τρόπο οι νέες ανάγκες που έχει 
φέρει στο προσκήνιο η υγειονομική κρίση, 
όπως η κατ' οίκον παρακολούθηση χρόνιων 
ασθενών, η μετανοσοκομειακή φροντίδα, γη
ριατρική, ιατρική της εργασίας, περιβαλλον
τική υγιεινή, κοινοτικές υπηρεσίες ψυχικής 
υγείας, σχολική Υγεία, αποκέντρωση και 
αναβάθμιση των υπηρεσιών Δημόσιας 
Υγείας. 0 στόχος της σύγκλισης με το μέσο 
όρο της ΕΕ στις δημόσιες δαπάνες Υγείας (7/ 
του ΑΕΠ) σε βάθος 3ετίας, είναι κομβικής 
σημασίας. Το ίδιο και η εξαγγελία ενός νέου 
Κοινωνικού Συμβολαίου με τους ανθρώ
πους του ΕΣΥ. Με αναβάθμιση των συνθηκών 
εργασίας και των αποδοχών τους, ένταξη στα 
ΒΑΕ, πολυετές πλάνο μόνιμων προσλήψεων, 
εργασιακή προοπτική για τους συμβασιού- 
χους, θέσπιση ειδικών κινήτρων για τις άγο- 
νες-νησιωτικές περιοχές, ειδική μέριμνα για 
να αναστραφεί το braindrain.

Ίσως όμως η πιο σημαντική καινοτομία του

Προγράμματος είναι η έμφαση στις ανάγκες 
των ληπτών υπηρεσιών υγείας, στην ηθικο
ποίηση του Συστήματος, στον σεβασμό των 
δικαιωμάτων και της αξιοπρέπειας των 
ασθενών, σε αλλαγές που διασφαλίζουν τον 
δημόσιο χαρακτήρα του ΕΣΥ και την ποι
ότητα στη φροντίδα υγείας.

Στη φάση που βρίσκεται η διεθνής υγει
ονομική κρίση έχει επίσης τεράστια σημασία 
η αναφορά του Προγράμματος Υγείας του 
ΣΥΡΙΖΑ στην ανάγκη κοινής ευρωπαϊκής 
στρατηγικής με στόχο βιώσιμα συστήματα 
καθολικής κάλυψης και εγγυημένης πρό
σβασης στα φάρμακα/εμβόλια που αφορούν 
την πανδημία, με νέο πλαίσιο φαρμακευτι
κής πολιτικής και υπέρβαση των περιορι
σμών της «πατέντας»και των συνεπαγόμε
νων ανισοτήτων που δημιουργούνται στην 
αποτελεσματική πρόληψη της νόσου Covid- 
19 σε παγκόσμιο επίπεδο.

* 0 Ανδρέας Ξανθός είναι τομεάρχης 
Υγείας ΣΥΡΙΖΑ, πρώην υπουργός Υγείας.
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1  «Λουκέτο» στα εξωτερικά ιατρεία του Βενιζελειου!
Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 13 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

276.44 cm² Κυκλοφορία: 8330

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Λουκέτο» σια 
εξωτερικά ιατρεία 
τοα ΒενιζεΑειοα!
Την αναστολή όλων των 
εξωτερικών ιατρείων, 
πρωινών και απογευματι
νών, καθώς και των τακτι
κών χειρουργείων (εκτός 
από τα επείγοντα) του
λάχιστον ως την Παρα
σκευή, αποφάσισε χθες η 
διοίκηση του Βενιζέλειου 
Νοσοκομείου, μετά τον 
εντοπισμό τεσσάρων νέ
ων κρουσμάτων, αυτή τη 
φορά στην Καρδιολογική 
Κλινική.

Ηδη έχει αρχίσει η δι
αδικασία της ιχνηλάτησης 
για τρεις ασθενείς και μία 
νοσηλεύτρια που νοσούν, 
ενώ έγιναν απολυμάνσεις 
στους χώρους της κλινικής.

Πάντως, ο προβλημα
τισμός είναι μεγάλος στις 
υγειονομικές Αρχές, κα
θώς το τελευταίο χρονικό 
διάστημα παρατηρείται 
έξαρση του ιού στο Βενι- 
ζέλειο. Πριν από λίγο και
ρό κρούσματα είχαν εντο
πιστεί στην Ορθοπαιδική 
και την Ογκολογική Κλι
νική, ενώ στη συνέχεια, 
παρά τα μέτρα που λή- 
φθηκαν, νέες θετικές πε
ριπτώσεις έκαναν την εμ
φάνισή τους στην Αιματο
λογική Κλινική.

Την ίδια στιγμή στα 
όριά του βρίσκεται το Νο
σοκομείο Αγρίνιου, κα
θώς είναι γεμάτο με ασθε
νείς που νοσούν από κο- 
ρονοϊό. Ηδη στην κλινική 
Covid η κατάσταση βρί
σκεται στο «κόκκινο», κα
θώς νοσηλεύονται 25 άτο
μα, αρκετά από τα οποία 
προέρχονται από την Αμ
φιλοχία και τη Ναύπα
κτο! Μάλιστα, το ιατρικό 
και νοσηλευτικό προσω

πικό ετοιμάζεται να δώσει 
ακόμα σκληρότερη μάχη, 
καθώς έχει ενημερωθεί ότι 
στο νοσοκομείο μπορεί να 
διακομιστούν και ασθε
νείς από την Πάτρα.

Στην αχαϊκή πρωτεύ
ουσα τα πράγματα εί
ναι ακόμη πιο δύσκολα, 
αφού οι νοσηλείες έχουν 
φτάσει τις 161! Η κατά
σταση στην εντατική του 
Νοσοκομείου Αγρίνιου 
είναι λίγο καλύτερη, κα
θώς υπάρχουν ακόμα δύο 
διαθέσιμα από τα συνολι
κά πέντε κρεβάτια.

Στον Ευαγγελισμό
Ο ιός έβαλε στο «στόχα
στρο» και τον πολιτικό 
κόσμο. Στον Ευαγγελι
σμό νοσηλεύεται με πνευ
μονία ο βουλευτής Β' Πει
ραιά της Ν.Δ. Δημήτρης 
Μαρκόπουλος, ενώ σε πε
ριορισμό στα σπίτια τους 
βρίσκονται ο υφυπουρ
γός Αγροτικής Ανάπτυ
ξης Γιάννης Οικονόμου 
και ο βουλευτής Δωδεκα- 
νήσου της Ν.Δ. Γιάννης 
Παππάς.

Τέλος, χθες διενεργή- 
θηκε απολύμανση στα δη
μοτικά, στα νηπιαγωγεία 
και στον παιδικό σταθ
μό της Πύλου, μετά τον 
εντοπισμό επιβεβαιωμέ
νου κρούσματος κορονοϊ- 
ού σε εκπαιδευτικό της ΣΤ’ 
τάξης του 2ου δημοτικού 
σχολείου. Το τμήμα ανα
στέλλει τη λειτουργία του, 
ενώ οι μαθητές θα τεθούν 
σε υποχρεωτική απομόνω
ση. Επίσης, στη Μεσσηνία 
βρέθηκε θετική μια νοση- 
λεύτρια των Κινητών Ομά
δων Υγείας του ΕΟΔΥ.

Γ
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1  ΕΚΔΗΛΩΣΗ ΓΙΑ ΤΟ ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΟ ΠΡΟΣΩΠΙΚΟ ΑμΚΕ
διοργανώνει διαδικτυακή ενημερωτική εκδήλωση µε
θέµα « ...

Πηγή: ΘΕΣΣΑΛΙΑ Σελ.: 11 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

64.36 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΚΔΗΛΩΣΗ
ΓΙΑ ΤΟ ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΟ
ΠΡΟΣΩΠΙΚΟ
Η Γραμμή Ψυχοκοινωνικής Υπο
στήριξης Covid-19 του Κέντρου 
Ημέρας Κ.Η.Π.Ο.Σ. της ΔΙΟΔΟΣ 
ΑμΚΕ διοργανώνει διαδικτυακή 
ενημερωτική εκδήλωση με θέμα 
«Άγχος και Πρώτες Βοήθειες Ψυ
χικής Υγείας» για το προσωπικό 
των Γενικών Νοσοκομείων Βόλου, 
Λάρισας, Τρικάλων και Καρδίτσας, 
καθώς και των Κέντρων Υγείας 
και των Τ.Ο.Μ.Υ. της Περιφέρειας 
Θεσσαλίας.Η συνάντηση θα πραγ
ματοποιηθεί μέσω της εφαρμογής 
Zoom σήμερα Τρίτη 9 Μαρτίου στις 
10.30-11.30 και θα επαναληφθεί 
αύριο Τετάρτη 10 Μαρτίου στις 
18.00-19.00, προκειμένου να δι
ευκολυνθεί η παρακολούθηση των 
συμμετεχόντων που εργάζονται σε 
διαφορετικές βάρδιες.
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1  Έκλεισαν Δημαρχείο και Κέντρο Υγείας Σκιάθου
λόγω κορωνοϊού

Πηγή: ΘΕΣΣΑΛΙΑ Σελ.: 11 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

537.94 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

• ΜΟΛΥΝΘΗΚΑΝ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΟΙ ΚΑΙ ΜΕΑΗ ΤΩΝ ΟΙΚΟΓΕΝΕΙΩΝ ΤΟΥΣ

Έκλεισαν Δημαρχείο και Κέντρο 
Υγείας Σκιάθου λόγω κορωνοϊού
Οι μολύνσεις από κορωνοϊό 
έβαλαν «λουκέτο» μετά το 
δημαρχείο και στο Κέντρο 
Υγείας Σκιάθου. Το δημαρχείο 
του νησιού έκλεισε για δύο 
εβδομάδες από 4 επιβεβαιω
μένα κρούσματα κορωνοϊού, 
ενώ έχουν μολυνθεί και τα 
μέλη των οικογενειών των 
υπαλλήλων.

Σ
το Κέντρο Υγείας έχει μολυνθεί μια 
νοσηλεύτρια, από συγγενικό της 
πρόσωπο στον Δήμο. Ταυτόχρονα 
το Κέντρο Υγείας δεχόταν ασθενείς για 

εξετάσεις, που στπ συνέχεια αποδείχτη
κε πως είχαν μολυνθεί από κορωνοϊό. 
Το Κέντρο Υγείας έκλεισε χθες και θα 
εξυπηρετεί μόνο έκτακτα περιστατικά. 
Χθες επίσης μεταφέρθηκε με ιδιωτικό 
σκάφος μέσα σε κάψουλα, στο Νοσο
κομείο του Βόλου, ένας 65χρονος από 
τη Σκιάθο. Η κατάσταση της υγείας του 
ήταν εξαιρετικά επιβαρυμένη και για τη 
διακομιδή του χρησιμοποιήθηκε ο ει
δικός θάλαμος απομόνωσης ασθενών 
(κάψουλα) που έχει στη διάθεσή του το 
ΕΚΑΒ Σκιάθου.
Το αξιοπερίεργο για μια ακόμη φορά εί
ναι πως, ενώ στη Σκιάθο είναι πολλαπλά 
τα περιστατικά μολύνσεων, χθες ο ΕΟΔΥ 
«έδωσε» μόλις ένα κρούσμα με γενική 
αναφορά στις Σποράδες.
Για την ηπειρωτική Μαγνησία ο ΕΟΔΥ 
έδωσε 10 κρούσματα.
Κρούσμα κορωνοϊού εντοπίστηκε και 
σε Δημοτικό Σχολείο του Βόλου. Κατα- 
γράφηκε συγκεκριμένα ένα κρούσμα σε 
μαθητή του 16ου Δημοτικού Σχολείου 
Βόλου. Στο μεταξύ χθες, πραγματοποι

ήθηκε στο Διοικητήριο της Περιφερεια
κής Ενότητας Μαγνησίας και Σποράδων, 
η δωρεάν λήψη τεστ ταχείας ανίχνευσης 
αντιγόνου (rapid-test) μέσω δειγματο
ληψίας, σε υπαλλήλουςτων Υπηρεσιών, 
για 19η συνεχή φορά.
Διενεργήθηκαν τεστ σε συνολικά 85 
υπαλλήλους και όλα τα δείγματα βρέ
θηκαν αρνητικά.
Στο πλαίσιο δράσεων ελέγχου της δι- 
ασποράς του ιού από την Περιφέρεια 
Θεσσαλίας και τον ΕΟΔΥ συνεχίζονται 
οι δωρεάν μαζικοί δειγματοληπτικοί 
έλεγχοι ταχείας ανίχνευσης αντιγόνου 
Covid-19 (rapid-tests) στον Βόλο τις 
ακόλουθες ημερομηνίες και ώρες: Σή
μερα, στο εκθεσιακό κέντρο Βόλου από 
ώρα 10.00 έως 14.00.
Δωρεάν μαζικοί δειγματοληπτικοί έλεγ
χοι ανίχνευσης αντιγόνου (rapid-test) 
στον Βόλο, στο Διοικητήριο αύριο Τε
τάρτη 10.03 από ώρα 10.00 έως 14.00. 
Δωρεάν μαζικοί δειγματοληπτικοί 
έλεγχοι ταχείας ανίχνευσης αντιγόνου 
(rapid-test) με τη διαδικασία drive- 
through στον Βόλο (Πανθεσσαλικό 
Στάδιο) την Παρασκευή, 12.03 από ώρα

09.00 έως 14.00.
Δωρεάν μαζικοί δειγματοληπτικοί έλεγ
χοι ανίχνευσης αντιγόνου (rapid-test) 
στον Βόλο, έμπροσθεν ΚΤΕΛ Υπεραστι
κών Γραμμών Ν. Μαγνησίας, την Παρα
σκευή 12.03 από ώρα 10.00 έως 14.00. 
Επίσης, στο πλαίσιο της ίδιας δράσης, 
θα πραγματοποιηθούν δωρεάν μαζι
κοί δειγματοληπτικοί έλεγχοι ταχείας 
ανίχνευσης αντιγόνου (rapid-test) με 
τη διαδικασία drive-through στο Βελε- 
στίνο (δημοτικό ακίνητο-είσοδος Βελε- 
στίνου) την Τρίτη 09.03 από ώρα 10.00 
έως 13.00.

Εμβολιάστηκαν
στο Κέντρο Διημέρευσης
Με δεδομένο ότι τα άτομα με αναπηρία 
και χρόνιες παθήσεις έχουν τεθεί σε 
προτεραιότητα από την Εθνική Εκστρα
τεία Εμβολιασμού για τον εμβολιασμό 
κατά του ιού Covid-19, πραγματοποι
ήθηκε η διαδικασία ωφελουμένων και 
προσωπικού του Κέντρου Διημέρευ- 
σης-Ημερήσιας Φροντίδας ΑμεΑ της 
ΚΕΚΠΑ-ΔΙΕΚ.
Τηρώντας όλα τα απαραίτητα μέτρα

προστασίας και διαμορφώνοντας, κα
ταλλήλως, τον χώρο που επιλέχθηκε 
για τον εμβολιασμό, το προσωπικό της 
Κινητής Μονάδας Υγείας της Λάρισας 
προέβη στον εμβολιασμό τους.

Η πορεία των εμβολιασμών 
Περισσότερα από 14.000 άτομα έχουν 
εμβολιασθεί μέχρι σήμερα στη Μαγνη
σία.
Σύμφωνα με τα στοιχεία που δόθηκαν 
στη δημοσιότητα, στη Μαγνησία έχουν 
εμβολιαστεί 14.175 άτομα από τα οποία 
τα 4.617, ποσοστό 32%, έκαναν και τη 
δεύτερη δόση εμβολίου.
Στην ηπειρωτική Μαγνησία εμβολιά
στηκαν 13.581 άτομα εκ των οποίων 
οι 4.376 έκαναν και τη δεύτερη δόση, 
ενώ στις Σποράδες εμβολιάστηκαν 594 
άτομα εκ των οποίων τα 241 εμβολιά
στηκαν και τη δεύτερη φορά. 
Κοινοβουλευτική Αναφορά κατέθεσε 
ο βουλευτής Μαγνησίας Αλέξανδρος 
Μεϊκόπουλος προς τον υπουργό Υγεί
ας ζητώντας την άμεση παρέμβασή του 
για τη δημιουργία νέας εμβολιαστικής 
δομής εντός αστικού ιστού της πόλης 
του Βόλου που να εξυπηρετεί άτομα με 
δυσκολία μετακίνησης, τον κατ’ οίκον 
εμβολιασμό με κινητές μονάδες υγεί
ας, όπου κρίνεται απαραίτητο, και ειδική 
μέριμνα για τον εμβολιασμό αιμοκαθα- 
ρόμενων, καρκινοπαθών, μεταμοσχευ- 
μένων ασχέτως ηλικίας.
0 βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ πρότεινε συ
γκεκριμένα να αξιοποιηθούν οι Τοπικές 
Μονάδες Υγείας που βρίσκονται εντός 
του αστικού ιστού της πόλης του Βό
λου για τη διευκόλυνση των πολιτών 
που έχουν δυσκολία μετακίνησης λόγω 
προβλημάτων υγείας ή ηλικίας, όπως 
και τον κατ' οίκον εμβολιασμό με κινη
τές μονάδες υγείας.
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1  ΚΑΤΑΓΓΕΛΙΑ ΓΙΑ ΛΕΚΑ ΣΟΡΟΥΣ ΕΚΤΟΣ ΨΥΓΕΙΟΥ
ΑΘΗΝΑ, 8. τιτάνια μάχη κάθε µέρα. Γιαννάκος,
πρόεδρος ΠΟ ...

Πηγή: ΘΕΣΣΑΛΙΑ Σελ.: 7 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

96.8 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΑΤΑΓΓΕΛΙΑ 
ΓΙΑ ΛΕΚΑ ΣΟΡΟΥΣ 
ΕΚΤΟΣ ΨΥΓΕΙΟΥ
ΑΘΗΝΑ, 8.
0 αυξημένος αριθμός των κρου
σμάτων κορωνοϊού οδηγεί σε πε
ρισσότερες εισαγωγές ασθενών στα 
νοσοκομεία, κάτι που έχει φέρει στα 
όριά του το Εθνικό Σύστημα Υγείας, με 
τις ΜΕΘ Covid να εξαντλούνται και το 
ιατρονοσηλευτικό προσωπικό να δίνει 
τιτάνια μάχη κάθε μέρα.
Μιλώντας στην εκπομπή LIVE NEWS 
και τον Νίκο Ευαγγελάτο, ο Μιχάλης 
Γιαννάκος, πρόεδρος ΠΟΕΔΗΝ, 
σημείωσε ότι στο νοσοκομείο Αττικόν 
ο νεκροθάλαμος είναι γεμάτος, με 
10 σορούς να παραμένουν εκτός 
ψυγείου.«Σήμερα το πρωί που ήμουν 
στο νοσοκομείο, οι εργαζόμενοι που 
επεσήμαναν τον ασυνήθιστα υψηλό 
αριθμό νεκρών που υπήρχαν στον 
νεκροθάλαμο του νοσοκομείου.Ήταν 
περί των 25 νεκρών. 0 νεκροθάλαμος 
έχει αναμονή για 15 νεκρούς, ενώ 
10 ήταν στον προθάλαμο» σημείωσε 
χαρακτηριστικά.Όπως αποκάλυψε «οι 
15 νεκροί ήταν μη Covid περιστατικά». 
«Αυτό σημαίνει ότι αυξάνει η νοσηρό
τητα και από άλλες αιτίες. Είναι κακό 
που τα νοσοκομεία μετατρέπονται 
σε νοσοκομεία αντιμετώπισης μιας 
νόσου» επισήμανε ο πρόεδρος της 
ΠΟΕΔΗΝ, τονίζοντας ότι οι νεκροί, όχι 
μόνο του κορωνοϊού, αυξάνονται.
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1  Παζάρια με τους κλινικάρχες αντί για επίταξη, ενώ
τα νοσοκομεία γονατίζουν!

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,12-15 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

4301.46
cm²

Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ ΓΙΑ ΤΗΝ ΠΑΝΔΗΜΙΑ

Παζάρια με τους κλινικάρχες αντί για 
επίταξη, ενώ τα νοσοκομεία γονατίζουν!
Ο λ. Κουτσουμπας, από τη χτεσινή 
επίσκεψη στο ΚΑΤ: Η κυβέρνηση 
έχει τεράστιες ευθύνες. Τρία άμεσα 
μέτρα χρειάζονται: Επίταξη του 
ιδιωτικού τομέα της Υγείας, μαζικές 
προσλήψεις νοσηλευτών - γιατρών 
και ένταση των εμβολιασμών

• Διαμαρτυρίες των υγειο
νομικών για την κατάσταση 
στο δημόσιο σύστημα Υγεί
ας, ενώ στην Αττική αυξά
νονται οι εισαγωγές και οι 
διασωληνώσεις

• Μοντέλο ...Θεσσαλονί
κης στα παζάρια της κυβέρ
νησης με τον ιδιωτικό το
μέα Υγείας, για την παρα
χώρηση περιορισμένων κλι
νών με το αζημίωτο

ΣΕΛ. 12 - 15
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1  Παζάρια με τους κλινικάρχες αντί για επίταξη, ενώ τα νοσοκομεία
γονατίζουν!

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,12-15 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-03-2021

12 ΠΑΝΪΗΜ1Α
Αγώνας για την υγεία και

για τις τεράστιες ελλείψεις ενώΣήμα κινδύνου
Την εικόνα ενός νοσοκομείου «τχολυτραυματία», που 

ακολουθώντας τον κανόνα του υπόλοιπου δημόσιου 
συστήματος Υγείας πάσχει από σοβαρές ελλείψεις ιατρικού 
και νοσηλευτικού προσωπικού, εξοπλισμού, υποδομών, 
μετέφεραν γιατροί και νοσηλευτές του ΚΑΤ στονΓΓ της 
ΚΕ του ΚΚΕ Δημήτρη Κουτσουμπά, που τους επισκέφτηκε 
χτες, συνοδευόμενος από τον Γιάννη Πρωτούλη, μέλος του 
ΠΓ της ΚΕ και περιφερειακό σύμβουλο Αττικής, και την 
Χριστίνα Παναγιωτακοπούλου, μέλος της ΚΕ.

Ο Δ. Κουτσούμπας συναντήθηκε με τη διοίκηση του 
νοσοκομείου και με το ΔΣ του Σωματείου Εργαζομένων, 
ξεναγήθηκε στο εμβολιαστικό κέντρο και στο Τμήμα 
Επειγόντων και συζήτησε με γιατρούς και νοσηλευτές 
για την κατάσταση του νοσοκομείου, οι οποίοι τον 
ενημέρωσαν για τις μεγάλες ελλείψεις, καθώς είναι 
ακάλυπτες περίπου 160 θέσεις ειδικευόμενων γιατρών 
και 350 θέσεις νοσηλευτικού προσωπικού. Αμέσως μετά 
τη συνάντηση με τη διοίκηση του νοσοκομείου, όπου

ενημερώθηκε αναλυτικά από τον διοικητή του νοσοκομείου 
Γ. Ηλιόπουλο, είχε ανοιχτή συνάντηση με το Σωματείο των 
Εργαζομένων, στην οποία μίλησαν για τα προβλήματα και 
τις τραγικές ελλείψεις μέλη του ΔΣ, αλλά και διευθυντές 
κλινικών του ΚΑΤ.

Εικόνα της κατάστασης που επικρατεί μετέφεραν 
στον ΓΓ της ΚΕ του ΚΚΕ η Μ. Νταβάρα από το ΔΣ του 
Σωματείου, ο Γ. Κυριαζής, μέλος της 5μελούς της ΕΙΝΑΠ και 
διευθυντής της Παθολογικής, ο Γ. Αλεξανδράτος από την

Σοβαρές οι επιπτώσεις 
της κατάργησης Γενικών 
ΜΕΘ για τους χρονίως 
πάσχοντες

Συζητήθηκε η Επίκαιρη 
Ερώτηση του ΚΚΕ 
για τις ΜΕΘ στο ΚΑΤ

Τις τραγικές ελλείψεις στο Νοσοκομείο ΚΑΤ 
ανέδειξε και στη Βουλή το ΚΚΕ με Επίκαιρη Ε
ρώτηση που κατέθεσε ο βουλευτής του Γιώργος 
Λαμπρούλης, στην οποία απάντησε χτες ο ανα
πληρωτής υπουργός Υγείας, Β. Κοντοζαμάνης.

Ο Γ. Λαμπρούλης ανάμεσα στα άλλα έστια
σε στην πρόσφατη εξέλιξη, με την κατάργη
ση 7 κλινών Γενικής Μονάδας Εντατικής θερα
πείας (ΜΕΘ) προκειμένου να μετατραπούν σε 
κλίνες ΜΕΘ για περιστατικά Covid, ενώ σύμ
φωνα με ανακοίνωση της διοίκησης πρόκειται 
να καταργηθούν άλλες 14 κλίνες Γενικής ΜΕΘ 
για να μετατραπούν και αυτές σε κλίνες Covid. 
«Αποτέλεσμα; Το ΚΑΤ, νοσοκομείο πανελλα
δικής αναφοράς με καθημερινή εφημέρευση, 
να διαθέτει πια μόλις 14 κλίνες Γενικής ΜΕΘ», 
δηλαδή να μετατρέπεται σε νοσοκομείο μιας 
νόσου, ανέφερε ο Γ. Λαμπρούλης.

Επιπλέον σημείωσε ότι ακόμα και για τη στε- 
λέχωση μιας νέας ΜΕΘ που δημιουργήθηκε 
από δωρεά, μετακινείται εκεί προσωπικό α
πό άλλες μονάδες με αποτέλεσμα την υπο- 
λειτουργία τους, ενώ και αυτές οι μετακινή
σεις δεν επαρκούν για την πλήρη λειτουργία 
της νέας αυτής ΜΕΘ.

Ο Γ. Λαμπρούλης ανέφερε ότι το ΚΑΤ δεν 
αποτελεί εξαίρεση σε σχέση με τα υπόλοιπα 
νοσοκομεία της χώρας, ενώ ζήτησε την ανά
κληση της απόφασης για την κατάργηση των 
κλινών της Γενικής ΜΕΘ, την άμεση στελέχω- 
ση του νοσοκομείου συνολικά με το αναγκαίο 
προσωπικό και εξοπλισμό για την αντιμετώπι
ση της πανδημίας αλλά και για τις άλλες νό
σους, την επιτάχυνση των διαδικασιών του δι
ορισμού των επιλαχόντων των προκηρύξεων, 
τη μονιμοποίηση των συμβασιούχων εργαζο
μένων και ειδικευμένων νοσηλευτών του νο
σοκομείου κ.ά.

Ο αναπληρωτής υπουργός απέφυγε να δώ
σει συγκεκριμένες απαντήσεις, είπε ότι δεν 
πρόκειται για κατάργηση αλλά... μετατροπή 
κλινών, ενώ εμφάνισε λίγο - πολύ ως «φυσι
ολογικό» να αναστέλλονται, για παράδειγμα, 
χειρουργεία αφού, όπως είπε, «σε όλο τον κό
σμο έχουν μειωθεί τα τακτικά χειρουργεία». 
Επικαλέστηκε την κατάσταση στις άλλες χώ
ρες για να καλύψει τις εγκληματικές ευθύνες 
της κυβέρνησης...

Αυτό που αποκαλύπτεται είναι τα αδιέξοδα 
ενός συστήματος Υγείας που λειτουργεί στη 
λογική της «ανταποδοτικότητας» και του «κό
στους - οφέλους» με ιδιωτικοοικονομικά κρι
τήρια και σε σύμπραξη με τον ιδιωτικό τομέα, 
στη βάση φυσικά των πολιτικών διαχρονικά ό
λων των κυβερνήσεων, όπως και της σημερι
νής, των ελάχιστων δωρεάν παροχών, της ε- 
μπορευματοποίησης της Υγείας, ανέφερε ο 
Γ. Λαμπρούλης.

ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑ!

Δεν γίνεται να συνυπάρχουν δημόσιος

τη ζωή τους σε περιόδους πανδημίας. Για
τί δεν είναι κεραυνός εν αιθρία, υπήρχε η 
πρόβλεψη, οι ασθένειες, οι πανδημίες δεν 
τελειώσανε επειδή φτάσαμε στον 21ο αι
ώνα και επειδή έχει αναπτυχθεί η επιστή
μη και η τεχνολογία.

Σ
τις παρεμβάσεις του 
ο ΓΓ της ΚΕ του ΚΚΕ 
έκανε ιδιαίτερη ανα
φορά στη συνύπαρξη 
του δημόσιου με τον ιδι
ωτικό τομέα Υγείας, το

νίζοντας επ’ αυτού:
«Ολες αυτές οι θεωρί

ες, η άποψη ότι μπορεί 
να συνυπάρξει ο δημόσι
ος με τον ιδιωτικό τομέα 
Υγείας, ότι ο ένας μπορεί 
να βοηθάει τον άλλο αρ
κεί να είναι πυλώνας ο δη
μόσιος ή να δίνεται περισ
σότερη χρηματοδότηση 
στον δημόσιο, δεν ισχύ
ουν, δημιουργούν αυτα
πάτες, ψεύτικες ελπίδες.
Η ίδια η ζωή έχει αποδεί
ξει ότι σε αυτήν την επι- ----------
λογή η κατάσταση γέρνει 
προς τον ιδιωτικό τομέα. Γιατί εκεί 
είναι η κερδοφορία του κεφαλαίου, 
εκεί είναι και οι άλλες εταιρείες, οι 
όμιλοι, οι επιχειρηματίες που ενδια- 
φέρονται πρωτίστως για το τι θα βά
λουν στην τσέπη τους, για την κερ
δοφορία τους και πώς θα επενδύ
σουν. Εκεί είναι η διαπλοκή, η σύν
δεση με άλλους ισχυρούς μονοπω
λιακούς ομίλους διεθνώς, σ’ αυτήν 
την καπιταλιστική παγκοσμιοποιη- 
μένη αγορά όπως τη λένε, και πά
ει λέγοντας, και βεβαίως το δημό
σιο σύστημα όλο και αποδυναμώ
νεται. Με μαθηματική ακρίβεια θα 
φτάναμε εδώ που φτάσαμε.

Σήμερα, στον 21ο αιώνα, η επι
στήμη, η τεχνολογία, η ιατρική έ
χουν φτάσει σε απίθανες δυνατό
τητες και φάνηκε και με τα εμβό
λια που βγήκαν. Ομως όλα υποτάσσονται 
στον ανταγωνισμό, στο κέρδος, στον μο
νοπωλιακό ανταγωνισμό κ.λπ., και βεβαί
ως την πληρώνουν οι λαοί και με την ίδια

θα εμφανίζονται συνεχώς 
νέοι ιοί, με μεταλλάξεις, και 
λόγω των συνθηκών που ε
πικρατούν στο περιβάλλον, 
στη ζωή. Οι ίδιες οι τεχνο
λογίες δημιουργούν και και
νούργια ζητήματα και άρα 
πρέπει να είμαστε έτοιμοι, 
αλλά η ετοιμότητα σημαίνει 
ότι έχεις δημόσιο σύστημα 
Υγείας, αποκλειστικά δημό
σιο. Φυσικά ξέρετε την άπο
ψη του ΚΚΕ, αυτά δεν γίνο
νται ούτε με ημίμετρα ούτε 
με οτιδήποτε άλλο, γι’ αυτό 
πρέπει να επιλέξουμε σαν 
λαός, σαν εργαζόμενοι, ριζι
κή ανατροπή αυτής της κα

τάστασης, να πά
με σε άλλη εξου
σία, σε άλλη κοι
νωνία.

Για φανταστεί
τε αυτό το ζήτη
μα που ονομάζου
με εμείς κοινωνι
κοποίηση, αν δεν 
είχες τον ιδιωτι
κό τομέα Υγείας 
και είχες πραγμα
τικά δημόσιο το
μέα Υγείας, με ό
λες αυτές τις δυ
νατότητες και σε 
γιατρούς, σε νο
σηλευτές, σε υ
ποδομές κ.λπ. Ει
δικά η Υγεία και η 
Παιδεία δεν μπορεί 
να είναι και στον ι
διωτικό τομέα και

στον δημόσιο.
Ο ηρωισμός σας έχει γίνει "καραμέλα", 

συγχωρέστε με για την έκφραση, γιατί ε
μείς θεωρούμε ότι πραγματικά αν κρατιέ
ται κάτι, κρατιέται όντως απ’ την αυτοθυ-

Εικόνα κατάρρευσης σκιαγραφούν γιατροί και νοσηλευτές

Τ
ην εικόνα που μεταφερόταν 
στον Δ. Κουτσούμπα καθ’ ό
λη τη διάρκεια της περιοδείας 
του στο ΚΑΤ, σε όλες τις συζητή

σεις που είχε με το υγειονομικό 
προσωπικό, επιβεβαίωσε η συζή
τηση με εκπροσώπους των εργα
ζομένων και διευθυντές κλινικών.

Μεταξύ άλλων πήραν το λόγο 
η Βούλα Πάκου, πρόεδρος του 
Σωματείου, ο Γ. Κυριαζής, μέλος 
της δμελούς της ΕΙΝΑΠ, διευθυ
ντής της Παθολογικής κλινικής, 
ο Γ. Αλεξανδράτος, απ’ την Επι

τροπή Υγιεινής και Ασφάλειας, η 
Μαρία Νταβάρα, μέλος του ΔΣ 
του Σωματείου, ο Κ. Βλάχος, δι
ευθυντής Νευροχειρουργικής, ο 
Γ. Φλώρος, διευθυντής Καρδιο
λογικής και ο Χρ. Παπαζαχαρί- 
ας, διευθυντής Β' Γενικής Χει
ρουργικής.

Σύμφωνα με όσα μετέφεραν 
στη συζήτηση, στο νοσοκομείο 
λείπουν 160 ειδικευμένοι γιατροί, 
350 νοσηλευτές, με συνέπεια η 
εντατικοποίηση της δουλειάς να 
χτυπάει «κόκκινο». Λείπουν βα

σικές ειδικότητες γιατρών, όπως 
πνευμονολόγοι, γαστρεντερολό- 
γοι, αιματολόγοι, ψυχίατροι, ου
ρολόγοι κ.λπ. Τα κτιριακά προ
βλήματα επίσης είναι μεγάλα 
και κρίσιμα για την υγεία εργα
ζομένων και ασθενών, π.χ. κοι
νόχρηστες τουαλέτες, απουσία 
χώρων ξεκούρασης για το προ
σωπικό κ.ά.

Σαν να μην έφταναν όλα αυ
τά, όπως κατήγγειλαν, μέσα σε 
μια νύχτα, κλινικές μετατράπη
καν σε κλινικές Covid χωρίς επι

πλέον προσωπικό ή έστω προε
τοιμασία του υπάρχοντος, με με
ταφορά των ασθενών που νοση
λεύονταν σε αυτές σε ιδιωτικές 
κλινικές, φυσικά με το αζημίω
το. Τα αιτήματά τους για προ
σλήψεις, μονιμοποίηση των ε
πικουρικών, ένταξη στα Βαρέα 
και Ανθυγιεινά, επίλυση ζητη
μάτων που αφορούν στην υπο
δομή του νοσοκομείου και στον 
εξοπλισμό ακούγονταν παραπά
νω από εύλογα στο φόντο αυτής 
της εικόνας.
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διογκώνονται οι
Επιτροπή Υγιεινής και Ασφάλειας, ο Κ. Βλάχος, διευθυντής 
της Νευροχειρουργικής, ο Γ. Φλώρος, διευθυντής της 
Καρδιοχειρουργικής, και ο Χρ. Παπαζαχαρίας, διευθυντής 
της Β' Γενικής Χειρουργικής. Στη συζήτηση παρευρέθηκε 
και η Αλέκα Παπαρήγα, μέλος της ΚΕ του ΚΚΕ.

Κατήγγειλαν με οργή εκατοντάδες κενά σε γιατρούς 
και νοσηλευτές, την έλλειψη των οποίων καλούνται οι 
ίδιοι να καλύψουν, παλεύοντας με νύχια και με δόντια 
να ανταποκριθούν στις ανάγκες, οι οποίες είναι κατά

ανάγκες
πολύ διογκωμένες σε καιρό πανδημίας. Και μάλιστα σε 
ένα νοσοκομείο που λόγω της ειδίκευσής του - αν και 
δεν περιορίζεται σε αυτή - βρίσκεται πρακτικά σε μόνιμη 
εφημερία.

Την οργή και τα δίκαια αιτήματά τους θα διαδηλώσουν 
εξάλλου σήμερα στην πύλη του νοσοκομείου, στη 1 το 
μεσημέρι, στο πλαίσιο της δίωρης στάσης εργασίας που 
έχει κηρύξει το Σωματείο τους, αντιδρώντας σε αυτήν την 
κατάσταση.

ΚΟ ΑΤΤΙΚΗΣ ΤΟΥ ΚΚΕ

Συνεχίζεται η μεγάλη 
πολιτική εξόρμηση 
στον έναν χρόνο από το 
ξέσπασμα της πανδημίας

Με τη συμπλήρωση ενός χρόνου από το ξέσπασμα της 
πανδημίας και την ώρα που ο λαός μας συνεχίζει να δίνει τη 
μάχη για την υγεία και τη ζωή του, αντιμέτωπος με την ε
πίθεση σε εργασιακά και συνολικά στα δικαιώματά του, οι 
Κομματικές Οργανώσεις στην Αττική κλιμακώνουν το πλα
τύ πολιτικό τους άνοιγμα, καλώντας σε συσπείρωση και πά
λη σε χώρους δουλειάς και σε όλη την Αττική. Σύνθημα της 
μενάλης πολιτικής εξόρμησης είναι: «Ενας χρόνος πανδη
μίας, για τα κέρδη τους τζογάρουν τις ζωές μας. Lockdown 
στην πολιτική τους. Διεκδικούμε τα δικαιώματα μας σε ζωή 
- υγεία - δουλειά».

Οι εξορμήσεις που ξεκίνησαν το Σάββατο 27/2, συνεχίζο
νται με πρόγραμμα που περιλαμβάνει μεταξύ άλλων:

Σήμερα Τρίτη
- Στις 12 μ., στο εργοστάσιο της ΤΡΑΙΝΟΣΕ στον Πει

ραιά (Λεύκα), με επικεφαλής τον Γιάννη Πρωτούλη, μέλος 
του ΠΓ της ΚΕ.

- Στις 7.30 π.μ., στο δημαρχείο και το εργοτάξιο Ζεφυρίου 
και μετά στην Κοινωνική Υπηρεσία, στην Πολεοδομία και την 
Τεχνική Υπηρεσία Φυλής, με επικεφαλής τον Γιώργο Κρη
τικό, μέλος του Γραφείου της ΕΠ Αττικής.

- Στις 11 π.μ., στους εργαζόμενους της Περιφέρειας ΠΕ 
Δυτικής Αττικής, με επικεφαλής την Νίκη Χρονοπούλου, 
περιφερειακό σύμβουλο και στέλεχος του ΚΚΕ.

- Στις 6 μ.μ., στην κεντρική πλατεία Ιλίου.
- Στις 6 μ.μ., στην πλατεία Ντάβαρη, στο Π. Φάληρο.
- Στις 6.30 μ.μ., σε σούπερ μάρκετ στον Περισσό.

Αύριο Τετάρτη
- Στις 7.30 π.μ., στο αμαξοστάσιο του δήμου Πετρούπολης, 

με επικεφαλής τον Γιάννη Πρωιούλη, μέλος του ΠΓ της ΚΕ.
- Στις 5.45 π.μ„ στους εργάτες του δήμου Π. Φαλήρου, 

με επικεφαλής την Στέλλα Βαλαβάνη, περιφερειακό σύμ
βουλο και στέλεχος του ΚΚΕ.

- Στις 6.30 π.μ., στον Σταθμό Εμπορευματοκιβωτίων στο 
Ν. Ικόνιο (προβλήτα I), με επικεφαλής τον Γιώργο Πέρρο, 
μέλος της ΚΕ
- Στις 10.30 π.μ., στους εργάτες του δήμου Αλίμου, με 

επικεφαλής τον Σπύρο Κωνσταντά, μέλος της ΤΕ ΟΤΑ - 
Δημοσίου.

Πέμπτη 11 Μάρτη
- Στις 6 π.μ., στον Σταθμό Εμπορευματοκιβωτίων (προ

βλήτες II και III), με επικεφαλής τον Γιώργο Τούοσα, μέ
λος της ΚΕ.

- Στις 7.30 π.μ., στους σταθμούς του ΗΣΑΠ Περισσού 
και Ν. Ιωνίας.

- Στις 9 π.μ., στο αμαξοστάσιο λεωφορείων στον Βοτανι
κό, με επικεφαλής τον Κώστα Ρήγα, μέλος της ΕΠ Αττικής.

- Στις 9 π.μ., στο σούπερ μάρκετ «Σκλαβενίτης ΙΖΟΛΑ» 
στην Καλλιθέα.

- Στι 110 π.μ., στις κεντρικές υπηρεσίες του υπ. Περιβάλ
λοντος & Ενέργειας (Λ. Μεσογείων), με επικεφαλής τον Γιώρ
γο Κρητικό, μέλος του Γραφείου της ΕΠ Αττικής.

- Στις 11.30 π.μ., σε επισιτιστικά καταστήματα στην Πε
τρούπολη, με επικεφαλής τον Βαγγέλη Σίμο, μέλος του ΤΓ 
Δυτικών Συνοικιών.

και ιδιωτικός τομέας Υγείας
Η κυβέρνηση έχει τεράστιες ευθύνες, άμεσα μέτρα 
ενίσχυσης του δημόσιου συστήματος Υγείας

σία των γιατρών, των νοσηλευτών, των 
εργαζομένων, καταντάνε όμως κούφια 
λόγια όταν λέγονται απ’ αυτούς που δεν 
λύνουν το πρόβλημα.

Δηλαδή όταν λες ότι στο ΚΑΤ χρειά
ζονται άμεσα τουλάχιστον 160 ειδικευ
μένοι γιατροί, 300 νοσηλευτές, 20 βο
ηθοί ακτινοδιαγνώστες και άλλοι, και 
απ’ αυτούς ή ελάχιστοι ή καθόλου δεν 
έρχονται, όταν τα νοσοκομεία γίνονται 
μιας νόσου, και το ΚΑΤ, γιατί έχουμε ε
νημερωθεί ότι έκλεισαν κλινικές Γενι
κής Χειρουργικής.

Κάθε μέρα ακούμε τα στοιχεία, πό
σοι νοσούν, πόσοι νεκροί! Οι υπόλοι
ποι νεκροί που αυτήν τη χρονιά ή τα 
επόμενα χρόνια υπάρξουν 
για διάφορους λόγους, για
τί δεν έγινε έγκαιρα η ε
πέμβαση, η παρέμβαση, 
η πρόληψη, η εξέταση, η 
διάγνωση, το χειρουργείο 
κ.λπ., αυτοί δεν θα μετριό
νται. Δεν γίνεται λοιπόν το 
ΚΑΤ, που είναι συνέχεια σε 
εφημερία, να αποδυναμώ
νεται. Το ίδιο και τα άλλα 
νοσοκομεία.

Και για τιςΜΕΘ, επίσης, 
χρειάζεται ειδίκευση. Εί
χαμε καταγγελίες και α
πό το ΚΑΤ και από άλλα 
νοσοκομεία ότι οι γιατροί 
ή οι νοσηλευτές που πά
νε στις ΜΕΘ δεν είναι ό
λοι ειδικευμένοι, δεν έχουν 
περάσει από εκπαίδευση 
αρκετή ή αυτή που χρειά
ζεται, με αποτέλεσμα να 
δημιουργούνται προβλήματα.

Εμείς θα πιέσουμε να επιλυθούν ό
σα μπορούν να επιλυθούν, ξαναλέω ό
μως, είναι ζήτημα πολιτικών επιλογών 
της κυβέρνησης.

Είναι επείγον ζήτημα οι προσλήψεις 
όλων των ειδικοτήτων, είναι επείγον ζή
τημα η εξειδίκευση, η εκπαίδευση στις 
ΜΕΘ, είναι στα επείγοντα τα τεστ κο- 
ρονοϊού που πρέπει να κάνουν όλοι οι 
εργαζόμενοι».

Επίταξη του ιδιωτικού 
τομέα χωρίς 
αποζημίωση

Για την πρόταση του ΚΚΕ για επίτα
ξη του ιδιωτικού τομέα ο Δ. Κουτσού- 
μπας σημείωσε: «Εμείς μιλάμε για ε
πίταξη του ιδιωτικού τομέα Υγείας ως 
έκτακτο μέτρο. Η αντίληψή μας φυσι
κά είναι ότι σε άλλη κοινωνική οργά
νωση, σε άλλη εξουσία, στον σοσιαλι
σμό που λέμε, όπου θα είναι η εργατι-

Σε δήλωσή του, ο ΓΓ της ΚΕ του ΚΚΕ, Δ. Κουτσούμπας, κατά την άφιξή του 
στο ΚΑΤ, τόνισε για την ανάγκη ενίσχυσης του δημόσιου συστήματος Υγείας:

«Σε όποιο νοσοκομείο και αν βρεθείς αυτές τις μέρες, ακούγεται κραυγή 
αγωνίας από όλους όσοι βρίσκονται στην πρώτη γραμμή της μάχης, τους για
τρούς, τους νοσηλευτές, τους διευθυντές των κλινικών, για την κατάρρευση 
του δημόσιου συστήματος Υγείας.

Η κυβέρνηση έχει τεράστιες ευθύνες. Τρία άμεσα μέτρα χρειάζονται: Πρώ
τον, επίταξη του ιδιωτικού τομέα της Υγείας, ώστε να ενισχυθεί με κλίνες και 
προσωπικό το δημόσιο σύστημα. Δεύτερον, μαζικές προσλήψεις νοσηλευτών, 
γιατρών. Τρίτον, ένταση των εμβολιασμών, γρήγορη κλιμάκωση, έτσι ώστε να 
εμβολιαστεί όλος ο πληθυσμός με ασφάλεια και με χρησιμοποίηση όλων των 
διαθέσιμων εμβολίων και με πολύ περισσότερα εμβολιαστικά κέντρα».

§§δ§ -;:

κή τάξη στην εξουσία, θα έχει κεντρι
κό επιστημονικό σχέδιο στην οικονο
μία, οτις υπηρεσίες, θα είναι πραγμα
τικά δημόσια η Υγεία. Αλλά και σήμε
ρα ανοίγει αυτό το ζήτημα, και φυσικά 
όταν λέμε επίταξη εμείς δεν εννοού
με αυτό που απαντάει πολλές φορές ο 
πρωθυπουργός ή κάποια άλλα κόμματα, 
να τα επιτάξουμε και να πληρώνουμε.

Γιατί αυτό γίνεται και πάλι σε συνθή
κες πανδημίας, να έχουν οι κλινικάρχες 
τρελά κέρδη και να πληρώνει ο ελληνι
κός λαός. Εμείς λέμε, χωρίς καμία απο
ζημίωση, επίταξη του ιδιωτικού τομέα, 
και πολλοί μας κατηγορούν, μάλιστα με 
ειρωνικά σχόλια. Γιατί αυτοί οι άνθρω

ποι είναι της λογικής: Επίταξη 
του ιδιωτικού τομέα, αλλά με 
το αζημίωτο, μη χάσει και κέρ
δη ο επιχειρηματίας. Υπάρχει 
λοιπόν μια ποιοτική διαφορά 
στο τι λέμε.

Πρέπει να ανοίξει αυτή η συ
ζήτηση πρώτα απ’ όλα ανάμεσα 
σε σας, στους γιατρούς, στους 
νοσηλευτές, στους ανθρώπους 
που εργάζεστε στα δημόσια νο
σοκομεία ή ακόμα και στον ιδι
ωτικό τομέα Υγείας όπου βρί- 

, σκονται άλλοι συνάδελφοί σας, 
·»§£! ; γιατί εσείς είστε που το κατα- 
!"®ί * λαβαίνετε, το ζείτε στο πετσί 

σας και μπορείτε να ανοίξετε 
το δρόμο να διαμορφωθεί και 
συνείδηση στον άρρωστο που 
έρχεται εδώ, που είναι εργά
της, συνταξιούχος, νέος, για 
το πώς πρέπει να βλέπει αυτό 

το πράγμα, και γιατί λέμε ότι πρέπει να 
γίνει κοινωνικοποίηση αυτών των τομέ
ων, όπως και συνολικά της οικονομίας.

Και, φυσικά, σε αυτήν την κατεύθυν
ση νομίζουμε πρέπει να αναπτυχθεί η 
πάλη, γιατί ναι μεν χρειάζονται αγώνες, 
αλλά μας ενδιαφέρει ως ΚΚΕ επίσης - 
και αυτό προσπαθούμε να μπολιάσου- 
με μέσω των κομμουνιστών που δου
λεύουν στο κίνημα, στο μαζικό κίνημα, 
στους φορείς, στα σωματεία - το περι
εχόμενο του αγώνα, γιατί άμα πας έτσι 
πάλι θα ωφελούνται κάποιες δυνάμεις 
που βρίσκονται στην ίδια - δυστυχώς - 
αντιλαϊκή κατεύθυνση, και στον τομέα 
της Υγείας και αλλού».

Στον «Ριζοσπάστη του Σαββατοκύριακου»
Αναλυτικότερο ρεπορτάζ από τις παρεμβάσεις του ΓΓ της ΚΕ του ΚΚΕ, Δημή- 
τρη Κουτσούμπα, όπως και από τα όσα κατήγγειλαν γιατροί και υγειονομικοί για 
την κατάσταση που επικρατεί θα φιλοξενήσει ο «Ριζοσπάστης του Σαββατοκύ
ριακου» 13 -14/3.
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14 ΠΑΝΑΗΜίΑι
Αγώνας για ον υγεία nh ftwiiiftsiAoouf

Καταγγελία της ΑΗΠΑΚ 
Γ ιατρών

Επίθεση σε ειδικευόμενο γιατρό από την 
Μ. Παγώνη, αντιπρόεδρο της ΟΕΝΓΕ, κα
ταγγέλλει η «Δημοκρατική Πανεπιστημονι- 
κή Κίνηση» Γιατρών. Οπως αναφέρει η ΔΗ- 
ΠΑΚ, «την Παρασκευή 5/3/2021, μιλώντας 
σε πρωινή τηλεοπτική εκπομπή, η αντιπρό
εδρος της ΟΕΝΓΕ κα Παγώνη, αντί να ασχο
ληθεί με την τραγική κατάσταση που βιώνου- 
με το τελευταίο διάστημα, με την πανδημία 
να καλπάζει, φρόντισε να επιτεθεί φραστι
κά σε συνάδελφο ειδικευόμενο σε κλινική 
Covid ο οποίος βρισκόταν σε διπλανό τηλε
οπτικό παράθυρο, επειδή ανέδειξε τα απάν
θρωπα ωράρια και τις συνθήκες με τις οποί
ες δουλεύουν οι ειδικευόμενοι ιατροί σήμε
ρα εν μέσω Covid-19.

(...) Η πραγματικότητα είναι ότι αυτό που ε
ξόργισε την πρόεδρο της ΕΙΝΑΠ είναι ότι ο συ
νάδελφος ανέδειξε με την παρέμβασή του τις 
εγκληματικές ευθύνες της κυβέρνησης στη 
διαχείριση της πανδημίας, που έχει οδηγήσει 
τα νοσοκομεία σε ασφυξία, ότι αναφέρθηκε 
στις τραγικές ελλείψεις του Λαϊκού Νοσοκο
μείου, στα οξυμένα προβλήματα που αντιμε
τωπίζουν οι συνάδελφοι ειδικευόμενοι. Είναι 
τουλάχιστον ντροπή να ισχυρίζεσαι ότι "οι ει
δικευόμενοι κάθονται στο νοσοκομείο και με
τά τη λήξη του ωραρίου τους γιατί κάνουν ε
πιστημονικές εργασίες" και όχι επειδή υπάρ
χουν τραγικές ελλείψεις σε προσωπικό, επειδή 
πλημμυρίζουν οι κλινικές με ασθενείς Covid, 
επειδή η κυβέρνηση αρνείται ακόμα και τώ
ρα να επιτάξει τον ιδιωτικό τομέα.

Για άλλη μια φορά αποδεικνύεται περίτρα
να ο ρόλος του κυβερνητικού συνδικαλισμού. 
Η κα Παγώνη επέλεξε να μην εκπροσωπεί 
τους γιατρούς αλλά την παράταξη της κυ
βέρνησης, τη ΔΑΚΕ. Η πρόσφατη πραγμα
τικότητα έχει δείξει με οδυνηρό τρόπο ότι 
αυτά τα δύο δεν συμβαδίζουν».

Αντιδρούν 
στις απολύσεις 
στην Πρόνοια

Στάση εργασίας από 8 π.μ. έως 11 π.μ. 
και συγκέντρωση στο υπουργείο Εργασίας 
(Σταδίου 29) για τη μονιμοποίηση των έκτα
κτων εργαζομένων πραγματοποιούν σήμε
ρα η Πανελλαδική Επιτροπή Επικουρικών 
Εργαζομένων, τα Σωματεία Εργαζομένων 
ΚΚΠΠΑ «Η Μητέρα» και Παιδουπόλεων, οι 
Σύλλογοι Εργαζομένων Χρόνιων Παθήσε
ων Ανατολικής Αθήνας, Δυτικής Αθήνας 
και ΠΑΑΑΠΑ Βούλας, ενώ την κινητοποί
ηση στηρίζει το ΠΑΜΕ Υγείας - Πρόνοιας.

Υπενθυμίζεται ότι εκατοντάδες εργαζόμε
νοι με πάσης φύσεως ελαστικές εργασιακές 
σχέσεις στα Κέντρα Κοινωνικής Πρόνοιας 
(ΚΚΠ) του υπουργείου Εργασίας αναμένε
ται να έχουν απολυθεί μέχρι τις 31/3/2021, 
ενώ σύμφωνα με το «Εθνικό Σχέδιο Δράσης 
για τα ΑμεΑ» προγραμματίζεται να καταργη- 
θούν όλες οι κλειστές δομές των ΚΚΠ Αττι
κής και Λεχαινών μέχρι το 2023.

Κατέληξε βρέφος 
από Covid

Κατέληξε 37 ημερών αγοράκι που νοση
λευόταν διασωληνωμένο στο Νοσοκομείο 
Παίδων «Αγία Σοφία», δίνοντας μάχη για τη 
ζωή του από τις 20 Φλεβάρη. Σύμφωνα με 
πληροφορίες το βρέφος παρουσίασε σύν
δρομο οξείας αναπνευστικής δυσχέρειας 
λόγω πνευμονίας από Covid. Πρόκειται για 
το νεότερο σε ηλικία θύμα του κορονοϊού 
στην Ελλάδα.

ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ

«Δεν πάει άλλο» φωνάζουν οι υγειονομικοί
Αγωνιστικές πρωτοβουλίες από τα σωματεία τους

Σ
ε έκτακτη Γενική Συνέλευ
ση προχωρά σήμερα το Σω
ματείο Εργαζομένων θρι- 
ασίου Νοσοκομείου και σε 
στάση εργασίας - συγκέντρωση 
διαμαρτυρίας την Παρασκευή 

12 Μάρτη, μαζί με σωματεία 
και μαζικούς φορείς της πε
ριοχής, καθώς η κατάσταση και 
στο συγκεκριμένο νοσοκομείο εί
ναι επισφαλής για ασθενείς και 
εργαζόμενους.

Το Σωματείο απαιτεί: Να ανα
κληθεί η απόφαση για «ανάπτυ
ξη» επιπλέον κλινών COVID και 
μετατροπή σε νοσοκομείο μιας 
νόσου. Να ενισχυθεί άμεσα με 
προσωπικό το νοσοκομείο και 
να μονιμοποιηθούν οι συμβασι- 
ούχοι. Να αποσυμφορηθεί το νοσοκομείο με 
την επίταξη ιδιωτικών κλινικών για τη νοση
λεία ασθενών COVID. Να πορθούν όλα τα α
ναγκαία μέτρα για την προστασία της υγείας 
εργαζομένων και νοσηλευομένων.

Παράλληλα, η Συνέλευση των ειδικευόμε
νων γιατρών στο νοσοκομείο επισημαίνει ό
τι παραμένουν ελλείψεις σε άκρως απαραί
τητο εξοπλισμό για τη νοσηλεία ασθενών α
φού παρατηρούνται από προβληματικές πα
ροχές οξυγόνου μέχρι έλλειψη σε συστήματα 
χορήγησης οξυγόνου υψηλής ροής, που απο
δεδειγμένα μειώνουν σημαντικά την ανάγκη 
διασωλήνωσης.

Η Συνέλευση αποφάσισε κανένας ειδικευ
όμενος να μην εκτελέσει εφημερίες άνω του 
πλαφόν των 7 το μήνα. «Δεν θα γίνουμε επι
κίνδυνοι για τους ασθενείς μας. Γνωστοποιού
με ότι ουδεμία ευθύνη θα φέρει ο ειδικευό
μενος για τη μη ασφαλή λειτουργία των κλινι
κών, εάν σε περίπτωση εξαναγκασμού υπερ- 
βεί το όριο του αριθμού εφημεριών μηνιαίος», 
σημειώνουν οι ειδικευόμενοι.

Στον «Ευαγγελισμό»
Στον «Ευαγγελισμό», το μεσημέρι της Παρα

σκευής, πραγματοποιήθηκαν διαδοχικές δρά
σεις, με πρωτοβουλία του Σωματείου Εργα
ζομένων του νοσοκομείου.

«Αυτό που επιχειρείται στον "Ευαγγελισμό" 
είναι εγκληματικό!», διαμήνυσε το Σωματείο 
και κατά τη διάρκεια της διαδικτυακής «συ
νάντησης» με τον διοικητή του νοσοκομείου, 
όπου τέθηκαν όλα τα ζητήματα, που δημιουρ
γούν εκρηκτικές συνθήκες. Ακολούθησαν ε
νημέρωση κατά τη διάρκεια μαζικής συγκέ

ντρωσης - συνέλευσης εργαζομένων που έγι
νε στον προαύλιο χώρο και συνέντευξη Τύπου.

«Στην παρούσα φάση όσα μέτρα περιορι
στικά και να ληφθούν δεν θα αποδώσουν, αν 
δεν παρθούν όλα τα απαραίτητα μέτρα στους 
χώρους εργασίας, στα Μέσα Μαζικής Μετα
φοράς, αν δεν προσληφθεί μόνιμο προσω
πικό σε μαζική κλίμακα για να αντεπεξέλθει 
και στις αυξημένες ανάγκες και στους υγειο
νομικούς που έχουν νοσήσει. Το 2020 είχαμε 
11.000 θανάτους παραπάνω σε σχέση με το 
2019 (μ.ο. 120.000 θάνατοι/ετησίως), οι 5.500 
είναι από Covid, άρα οι υπόλοιποι προέρχο
νται από την παραμέληση και επιβάρυνση ό
λων των υπόλοιπων νόσων. Είναι ανάγκη να 
ενισχυθεί η ΠΦΥ. Ο ιδιωτικός τομέας να επι- 
ταχθεί. Σύμφωνα με τον ΠΟΥ, στο προσεχές 
μέλλον, οι επιπλέον θάνατοι από non covid 
νοσήματα θα είναι πολύ περισσότεροι κι αυ
τό δυστυχώς ήδη επιβεβαιώνεται», σημείω
σε ο Ηλίας Σιώρας, πρόεδρος του Σωματεί
ου Εργαζομένων.

Στο Τζάνειο
Στάση εργασίας και συγκέντρωση στην πύ

λη πραγματοποίησαν οι εργαζόμενοι στο Τζά- 
νειο Νοσοκομείο, μετά από απόφαση της Συ
νέλευσης γιατρών και των ειδικευόμενων, ενά
ντια στην επικίνδυνη κατάσταση που έχει δια
μορφωθεί στο νοσηλευτικό ίδρυμα. Την από
φαση στήριξε η «Αγωνιστική Συσπείρωση Υ
γειονομικών» και στο πλευρό της στάθηκαν 
η ΟΕΝΓΕ και η ΕΙΝΑΠ, οι Σύλλογοι Γυναικών 
Πειραιά της ΟΓΕ.

Η πρόεδρος της ΟΕΝΓΕ, Αφροδίτη Ρέτζι- 
ου, στάθηκε μεταξύ άλλων στην κυριολεκτι

κή και μεταφορική ασφυξία που βι- 
ώνουν τα νοσοκομεία.

«Βλέπουμε να εξελίσσεται μπρο
στά στα μάτια μας μια δεύτερη, πα
ράλληλη πανδημία, αυτή της έξαρ
σης της λοιπής νοσηρότητας και 
δυστυχώς θνητότητας. Τα ιδιωτι
κά μεγαθήρια κάνουν χρυσές δου
λειές, η όποια συνεργασία τους με 
το Δημόσιο αποζημιώνεται με υπέ
ρογκα ποσά, ενώ έχουν το θράσος 
να μας λένε ότι δεν έχουν την τε
χνογνωσία (!) να νοσηλεύσουν α
σθενείς Covid. Σχεδιάζουν τη με
τατροπή όλου του νοσοκομείου σε 
αποκλειστικής νοσηλείας Covid α
σθενών, χωρίς την παραμικρή μέ
ριμνα για τους εκατοντάδες ασθε
νείς που εξυπηρετούνται από όλα 

τα τμήματα του νοσοκομείου, τακτικά και ε
πείγοντα», σημειώνει η «Αγωνιστική Συσπεί
ρωση» των εργαζομένων.

Στο «Αγία Ολγα»
Στο «Αγία Ολγα», τέλος, «μια μόλις μέρα με

τά την αυστηροποίηση των μέτρων λόγω κορύ
φωσης της κρίσης, στην πρωινή εφημερία ε
νημερωθήκαμε ότι θα ήμασταν σε όλη την Α
θήνα το μόνο νοσοκομείο για περιστατικά πα
θολογικά και Covid (...) Ωρα 9η βραδινή: Εχουν 
γίνει ήδη &gt;25 εισαγωγές, περιμένουν ακό
μα για εξέταση ασθενείς έξω από τα ιατρεία, 
οι γιατροί στα όρια παραφροσύνης, ο 6ος όρο
φος γεμάτος θετικά περιστατικά σε συνθήκες 
συνύπαρξης με κοινά περιστατικά, το νοσοκο
μείο γεμάτο παθολογικά περιστατικά, &gt;70 
ασθενείς συνολικά και βεβαίως η ομάδα συ
ντονισμού αυτής της περίφημης κατάστασης 
ζήτησε εξιτήρια!!!», όπως κατήγγειλε ο διευ
θυντής του Παθολογικού λίγο πριν παραιτηθεί.

Η κατάσταση στο Νοσοκομείο «Αγία Ολγα» 
είναι πολύ δύσκολη εδώ και καιρό, σημειώνει 
ο θοδωρής Αλωνιστιώτης, μέλος του ΓΣ της 
ΟΕΝΓΕ και παθολόγος στο νοσοκομείο, κα
θώς οι ΜΕΘ είναι όλες κατειλημμένες και η 
μόνη ενίσχυση των Παθολογικών κλινικών ή
ταν δύο επικουρικοί γιατροί, την ώρα που η κα
τάσταση με την πανδημία έχει επιδεινωθεί, τα 
ασθενοφόρα κάνουν ουρά και δεν έχουν πού 
να αφήσουν τους ασθενείς.

«Εδώ και τώρα να γίνει επίταξη του ιδιωτικού 
τομέα Υγείας», τονίζουν σε ανακοίνωση οι Ορ
γανώσεις του ΚΚΕ και της ΚΝΕ στη Νέα Ιω
νία, στηρίζοντας τους γιατρούς και νοσηλευ
τές του νοσοκομείου.

ΣΩΜΑΤΕΙΑ - ΦΟΡΕΙΣ

Επίταξη τώρα για να σωθούν ζωές!

Σ
υγκέντρωση στην ιδιωτική κλινική «Metropolitan» πραγματοποιήθηκε 
χτες από το Εργατικό Κέντρο Πειραιά, σωματεία και φορείς της πό
λης, που απαίτησαν να επιταχθούν πλήρως, χωρίς αποζημίωση των ιδι
οκτητών τους, τα μεγάλα ιδιωτικά θεραπευτήρια, με το σύνολο των υπο

δομών τους και του προσωπικού τους.
Σε δήλωσή του ο Νίκος ζουράφης, πρόεδρος του Εργατικού Κέντρου 

Πειραιά, τόνισε πως «βρισκόμαστε εδώ διεκδικώντας την απαίτηση των ερ
γαζομένων να παρθούν ουσιαστικά μέτρα προστασίας της υγείας μας στους 
χώρους δουλειάς, στις γειτονιές». Η Στέλλα Μπαρδούνια, πρόεδρος του 
Συνδικάτου Εργαζομένων στην Ιδιωτική Υγεία Πειραιά, πρόσθεσε πως «οι 
εργαζόμενοι στην ιδιωτική Υγεία δίνουν τη μάχη στο πλευρό των συναδέλ
φων τους στο δημόσιο σύστημα Υγείας και για όλα τα δίκαια αιτήματά τους».

Στην κινητοποίηση παρευρέθηκε ο περιφερειακός σύμβουλος Αττικής 
με τη «Λαϊκή Συσπείρωση», Στέλιος Μπενετάτος.

Στο μεταξύ, από χτες διακινείται κείμενο υπογραφών της Συντονιστικής 
Επιτροπής για την Πρωτοβάθμια Φροντίδα Υγείας στην Καισαριανή, με 
αιτήματα τη δημιουργία Κέντρου Υγείας στην περιοχή και την άμεση στε- 
λέχωση του ΕΦΚΑ Παγκρατίου με όλες τις ειδικότητες και με την προμή
θεια του απαραίτητου εξοπλισμού. Το κείμενο έχει αναρτηθεί και ηλεκτρο
νικά για τη συλλογή υπογραφών στη διεύθυνση gr.petitions.net/pfyk.
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1  Παζάρια με τους κλινικάρχες αντί για επίταξη, ενώ τα νοσοκομεία
γονατίζουν!

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,12-15 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-03-2021

ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ ΓΙΑ ΠΑΝΔΗΜΙΑ

ΠΑΝΔΗΜΙΑ
Αγώνας για πιν υγεία

Παζάρια με τους κλινικάρχες 
αντί για επίταξη, ενώ 
τα νοσοκομεία γονατίζουν!
Σήμα κινδύνου από τους υγειονομικούς της Αττικής, 
όπου η πληρότητα στις ΜΕΘ αγγίζει πλέον το 100%

Ε
φιαλτικές στιγμές εκτυ
λίσσονται σε όλα τα δη
μόσια νοσοκομεία της 
Αττικής, με το ΕΚΑΒ να 
κάνει εκατοντάδες εισαγω
γές, τα κρεβάτια να γεμίζουν 

με το που αδειάζουν, ράντζα 
να απλώνονται παντού, τα 
non Covid νοσοκομεία να 
φρακάρουν με το «καλημέ- 
ρα», τους εργαζόμενους - 
που είναι στα όρια της εξου
θένωσης - να δίνουν αγώνα 
δρόμου για διακομιδές α
πό το ένα νοσοκομείο στο 
άλλο και τους χρόνιους α
σθενείς να φτάνουν στα ε
πείγοντα παραμελημένοι και 
επιβαρυμένοι.

Και ενώ οι μαζικές προ
σλήψεις μόνιμου προσωπικού και η επί
ταξη του ιδιωτικού τομέα Υγείας είναι η 
μόνη λύση για να σωθούν ζωές σ’ αυτές 
τις εκρηκτικές συνθήκες, η κυβέρνηση 
«κωφεύει» απέναντι στα αιτήματα υγει
ονομικών και σωματείων και ανεβάζει 
το «έργο» της Θεσσαλονίκης: Με πα
ρακάλια και«εκκλήσεις» καλεί τους 
κλινικάρχες να δηλώσουν «τον αριθ
μό κλινών που μπορούν να διαθέσουν».

Οπως δήλωσε χαρακτηριστικά ο πρό
εδρος της Πανελλήνιας Ενωσης Ιδιωτι
κών Κλινικών, Γρηγόρης Σαραφιανός, 
«μας ρώτησαν πόσες απλές κλίνες αλ
λά και κλίνες ΜΕΘ είμαστε διατεθειμέ
νοι να δώσουμε για non Covid περιστα
τικά, σε περίπτωση που χρειαστεί να α
δειάσει κάποιο δημόσιο νοσοκομείο ώ
στε να μετατραπεί αποκλειστικά σε νο
σοκομείο Covid περιστατικών. Ωστόσο 
δεν πρόκειται για επίταξη, θα πληρω
νόμαστε κανονικότατα. Το κράτος μέ
σω του ΕΟΓίΥΥ πρόκειται να μας δίνει 
το ποσό των 34 ευρώ ημερησίως για κά
θε ασθενή που θα μεταφερθεί σε εμάς».

«Υπάρχει συνεργασία και συνεννόη
ση με τον ιδιωτικό τομέα», συμπλήρω
σε στη Βουλή ο αναπληρωτής υπουρ
γός Υγείας Β. Κοντοζαμάνης, εννοώ
ντας προφανώς τις ρυθμίσεις που ψή
φισε η κυβέρνηση και προβλέπουν δι
πλάσια αποζημίωση για καθεμιά από 
«τις 217 διαθέσιμες κλίνες στα ιδιωτι
κά για non Covid».

«Ασφυξία» στην Αττική
Στην Αττική, η πληρότητα κλινών ΜΕΘ/ 

ΜΑΦ για κρούσματα Covid-19 ανέρχεται 
σε 93%. Στις 3 Μάρτη 2021, όταν τα η
μερήσια κρούσματα στην επικράτεια α- 
νήλθαν σε 2.702 (ο υψηλότερος αριθμός 
από τις 19 Νοέμβρη 2020), στην Αττική 
καταγράιρηκαν 1.269 κρούσματα, ο υ
ψηλότερος αριθμός από την αρχή της 
πανδημίας. Ως αποτέλεσμα:
• Στο «Αττικόν», μέσα σε ένα 24ωρο έ
γιναν 180 εισαγωγές και όπως σε όλα τα 
νοσοκομεία κάθε εφημερία ξεκινά με ε
λάχιστα κρεβάτια, ενώ τα ράντζα υπερ
βαίνουν εδώ και μέρες τα 60.
• Στο «Θριάσιο», 100 ασθενείς με Covid 
- μετά την πρόσφατη εφημερία του Σαβ
βάτου - νοσηλεύονται, καταλαμβάνοντας

κάθε διαθέσιμο χώρο των κλινικών του 
4ου ορόφου, σε επικίνδυνες συνθήκες, 
όπως επιβεβαιώνεται από αλλεπάλληλα 
έγγραφα της Επιτροπής Νοσοκομειακών 
Λοιμώξεων, του διευθυντή Ιατρικής Υπη
ρεσίας, του προέδρου του Επιστημονι
κού Συμβουλίου και του διευθυντή της 
Πνευμονολογικής κλινικής. Κατόπιν εντο
λών της διοίκησης της 2ης ΥΠΕ, αναπτύ
χθηκαν πρόσφατα περισσότερες από 46 
επιπλέον κλίνες Covid (ΜΕΘ και απλής 
νοσηλείας), χωρίς καμία ουσιαστική ενί
σχυση με προσωπικό, αλλά μόνο με με
τακινήσεις από υπάρχοντα, ήδη υποστε
λεχωμένα τμήματα, δημιουργώντας σο
βαρά προβλήματα στη λειτουργία τους.
• Στο «Λαϊκό», στη χτεσινή εφημερία έ
γιναν 44 εισαγωγές ασθενών με Covid, 
με αποτέλεσμα να ανέλθουν συνολικά 
σε 86 ενώ οι διαθέσιμες κλίνες Covid 
είναι 58. Το αποτέλεσμα είναι 4-5 κρού
σματα να νοσηλεύονται σε ράντζο και τα 
υπόλοιπα να μεταφερθούν στη Β’ Χει
ρουργική, που έκλεισε (ως Χειρουργική) 
για να λειτουργήσει ως πτέρυγα Covid.
• Στον «Ευαγγελισμό», τα 11 από τα 14 
χειρουργεία είναι κλειστά. Λουκέτο μπαί
νει στην Καρδιοχειρουργική κλινική, ε
νώ κλίνες ΜΕΘ μετατρέπονται σε Covid. 
Προβλέπεται επίσης το κλείσιμο άλλων 
30 κλινών στην Δ’ Παθολογική και ανά
λογη προετοιμασία για μετατροπή άλ
λων 30 κλινών, της Γ’ Παθολογικής, σε 
Covid. Μετακινούν προσωπικό σε άλλες 
δομές, συνεχίζουν να μπλοκάρουν δεκά
δες γιατρούς στον εμβολιασμό του γενι
κού πληθυσμού. Κι από πάνω έχουν και 
δύο μήνες απλήρωτες εφημερίες!
• Το «Τζάνειο» σήμερα έχει 130 απλές 
κλίνες Covid, με δυνατότητα για αύξη
σή τους κατά 15 ακόμα, η ΜΑΦ με 10 
κρεβάτια μετατράπηκε σε ΜΕΘ Covid, 
η Γενική ΜΕΘ μετρά μόλις 14 κρεβάτια, 
τα χειρουργεία έχουν μειωθεί πάνω α
πό 80%, δηλαδή έχει σχεδόν ανασταλεί 
το πρόγραμμα χειρουργείων για όλες τις 
χειρουργικές κλινικές, ενώ το προσωπι
κό των χειρουργείων έχει μετακινηθεί για 
τις ανάγκες των Covid τμημάτων.
• Το «Σωτηρία» είναι γεμάτο εδώ και 
πολλές μέρες, μέχρι την ώρα που γρά
φονταν αυτές οι γραμμές δεν είχε ούτε 
μία ελεύθερη κλίνη ΜΕΘ, όπως άλλωστε 
συμβαίνει και στις ΜΕΘ σχεδόν όλων των

νοσοκομείων της Αττικής.
• Αύριο αναμένεται να έχει 
ολοκληρωθεί η εκκένωση 
.του «Σισμανόγλειου» με 300 
κλίνες, όπου τα χειρουργεία 
και οι αίθουσες ανάνηψης 
θα μετατραπούν σε... ΜΕΘ 
(πολυδύναμες) με φορητούς 
αναπνευστήρες.

Διακομιδές 
στη Χαλκίδα!

Μέχρι και την Κυριακή, σε 
απλές κλίνες νοσηλεύονταν 
1.555 ασθενείς. Και αντί να 
επιταχθούν και να μπουν στη 
μάχη οι ιδιωτικές κλινικές 
που βρίσκονται εντός του 

λεκανοπεδίου, η κυβέρνηση πετάει την 
μπάλα στη... Χαλκίδα, όπου ζητείται η 
ένταξη του νοσοκομείου στην αντιμετώ
πιση περιστατικών από την Αττική, ενώ 
οι κλίνες του δεν επαρκούν για να κα- 
λύψουν ούτε τις ανάγκες της Εύβοιας.

Συγκεκριμένα, το υπουργείο ζητάει 
την επέκταση της κλινικής Covid κα
τά 30 κλίνες (από 64 σε 94), που σημαί
νει ότι θα αδειάσουν χειρουργικές κλι
νικές και να μεταφερθούν ασθενείς σε 
ιδιωτικές κλινικές της Αθήνας, ώστε να 
μεταφερθούν ασθενείς με κορονοϊό α
πό την Αττική.

Με ανακοίνωσή της η Ενωση Νοσο
κομειακών Ιατρών Εύβοιας καταγγέλλει 
αυτήν την επικίνδυνη απόφαση και ση
μειώνει ότι το νοσοκομείο «δεν μπορεί 
να αντεπεξέλθει από πλευράς προσω
πικού». Οπως αναφέρει, «ζητήθηκε από 
τους ιατρούς των χειρουργικών κλινικών 
να αδειάσουν μέσα σε 24 ώρες τις κλινι
κές τους, τα χειρουργημένα περιστατι
κά με τις παροχετεύσεις να σταλούν σε 
ιδιωτικά νοσοκομεία των Αθηνών, χω
ρίς να ερωτηθούν φυσικά ούτε οι ίδιοι 
οι ασθενείς (...) Επίσης δόθηκε εντολή 
προφορικά στους ιατρούς των ΤΕΠ να 
διώχνουν κάθε έκτακτο περιστατικό μη 
Covid που έρχεται στο νοσοκομείο μας 
και να το κατευθύνουν σε ιδιωτικά νο
σοκομεία των Αθηνών».

«Το προσωπικό του νοσοκομείου έχει 
ξεπεράσει όρια και αντοχές», καταγγέλ
λει και το Σωματείο Εργαζομένων Νο
σοκομείου Χαλκίδας. Στο πλευρό των 
υγειονομικών και του λαού της περιο
χής στέκεται το ΚΚΕ. Ο Γιώργος Μαρί
νος, μέλος του ΠΓ της ΚΕ του Κόμμα
τος και βουλευτής Εύβοιας, κατέθεσε 
ως Αναφορά στη Βουλή τις ανακοινώ
σεις των γιατρών και των εργαζομένων 
του νοσοκομείου και σε δήλωσή του α
ναφέρει μεταξύ άλλων:

«Απαιτούμε από την κυβέρνηση και το 
υπουργείο Υγείας να πάρουν πίσω αυτήν 
την επικίνδυνη απόφαση, και να προχω
ρήσουν άμεσα στην πρόσληψη μόνιμου 
ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού 
στο Νοσοκομείο Χαλκίδας και στα Κέ
ντρα Υγείας της περιοχής, στη στελέ- 
χωση του δημόσιου συστήματος Υγεί
ας και στην άμεση επίταξη του ιδιωτι
κού τομέα».
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Η πορεία της πανδημίας
Εκατόν τριάντα τρεις νεκροί, 4.068 νέα κρούσματα και 

1.122 εισαγωγές μέσω ΕΚΑΒ στα νοσοκομεία της χώρας 
είναι ο απολογισμός του τριημέρου. Ο αριθμός των ασθε
νών που νοσηλεύονται διασωληνωμένοι είναι 477. Ο συνο
λικός αριθμός των κρουσμάτων ανέρχεται σε 206.281 και 
των νεκρών σε 6.797. Χτες καταγράφηκαν 39 θάνατοι και 
με μόλις 19.025 τεστ τα νέα κρούσματα ήταν 1.165, εκ των 
οποίων τα 556 εντοπίστηκαν στην Αττική, 108 κρούσματα 
στη Θεσσαλονίκη κ.τ.λ.

Αύξηση στον κυλιόμενο μέσο όρο κρουσμάτων, στο μέ
σο όρο των θανάτων και στον αριθμό των διασωληνωμένων 
καταγράφεται και στην 39η έκθεση προόδου του Παρατη
ρητηρίου για την Covid (αφορά το διάστημα 25 Φλεβάρη - 
3 Μάρτη). Συγκεκριμένα:
• Η πληρότητα σε κλίνες ΜΕΘ/ΜΑΦ για κρούσματα 
COVID-19 στην επικράτεια παρουσιάζει αύξηση σε 64% 
(από 58% στην προηγούμενη έκθεση).
• Ο μέσος όρος του ημερήσιου αριθμού των θανάτων αυ
ξήθηκε σε 32,3 (από 25,3), ενώ το πλήθος των διασωλη- 
νωμένων ασθενών στις ΜΕΘ αυξήθηκε σε 431 (από 357).
• Αύξηση κατά 25,7% εμφανίζει ο μέσος όρος των ημερή
σιων κρουσμάτων. Το 47,7% των κρουσμάτων καταγράφη- 
κε στην Αττική, το 11% στη Θεσσαλονίκη, ενώ τα υπόλοιπα 
κρούσματα είναι διάσπαρτα σε όλη την επικράτεια. Ο μέ
σος όρος ηλικίας του συνόλου των κρουσμάτων που έχουν 
καταγραφεί από την αρχή της πανδημίας είναι τα 44 έτη.
• Ο δείκτης Rt για την επικράτεια στις 3 Μάρτη εκτιμάται 
από τον ΕΟΔΥ σε 0,98.

Τα εμβόλια
Σύμφωνα εξάλλου με στοιχεία που δόθηκαν χτες, η εμ- 

βολιαστική κάλυψη του πληθυσμού είναι μόλις 7,12%.
Ακόμη και στις ηλικιακές ομάδες στις οποίες είχε δοθεί 
προτεραιοποίηση έχουν εμβολιαστεί ή/και κλείσει ραντε
βού σχεδόν οι μισοί. Συγκεκριμένα, έχουν εμβολιαστεί το 
57% όσων είναι άνω των 85, το 58% μεταξύ 80 - 85 ετών, το 
65% μεταξύ 75 - 79 ετών και το 50% μεταξύ 60 - 64 ετών.

Τα χαμηλά ποσοστά είναι αποτέλεσμα των ελάχιστων δι
αθέσιμων εμβολίων. Εντός Μάρτη θα ανοίξει η πλατφόρμα 
για τις ευπαθείς ομάδες πολύ υψηλού κινδύνου και όσων 
ανήκουν στις ηλικιακές ομάδες 65 - 74 ετών, ενώ η «συ
ντριπτική πλειοψηφία των ηλικιωμένων θα έχουν εμβολια
στεί»... σε τρεις μήνες.

Στο μεταξύ, η Εθνική Επιτροπή Εμβολιασμού επικαι- 
ροποιεί τις συστάσεις στη χώρα, ώστε το εμβόλιο της 
Astrazeneca να χορηγείται σε όλες τις ηλικίες και ά
νω των 65 ετών.

Να σημειωθεί τέλος ότι μέχρι στιγμής, στις ΜΕΘ δεν έ
χει νοσηλευτεί κανένας πλήρως εμβολιασμένος, ενώ έ
χουν νοσήσει 1.000 από τις 600.000 άτομα που έχουν κά
νει την πρώτη δόση εμβολίου και 354 από τους 350.000 
που έχουν κάνει και τις δύο δόσεις.

Κυβερνητικά αναμασήματα 
περί «ατομικής ευθύνης»

Η κυβερνητική εκπρόσωπος, Αριστοτελία Πελώνη, ανα
γνωρίζοντας μεν ότι «η επιδημιολογική κατάσταση στη χώ
ρα μας παραμένει εξαιρετικά επιβαρυμένη», επέμεινε ότι 
«η προσπάθεια στη φάση αυτή γίνεται πιο δύσκολη εξαι- 
τίας της κούρασης όλων μας, αλλά και εξαιτίας των με
ταλλάξεων».

Συντηρεί δηλαδή η κυβέρνηση το αφήγημα της «ατομι
κής ευθύνης» για να κρύψει τις δικές της εγκληματικές ευ
θύνες για τη διασπορά του ιού. Σε αυτό το πνεύμα, επέμει- 
νε ότι είναι «υποχρέωση όλων να ανταποκριθούμε στις ει
σηγήσεις των ειδικών», επιλέγοντας, βέβαια, η κυβέρνηση 
να εστιάζει στα περιοριστικά μέτρα, όπως συνδυάζονται με 
γενικευμένη καταστολή.

Ταυτόχρονα, η κυβερνητική εκπρόσωπος παρουσίασε ως 
«εξαιρετικά θετικό» «το γεγονός ότι δρομολογείται η έναρ
ξη των διαδικασιών για την καθιέρωση ευρωπαϊκού πιστο
ποιητικού εμβολιασμού, πρόταση που πρώτος έβαλε στο 
τραπέζι ο πρωθυπουργός Κυρ. Μητσοτάκης», με δεδομέ
νη την πρεμούρα τους, όπως είπε χτες και η Πελώνη, να 
ανοίξουν «σταδιακά» τον Τουρισμό, με τα γνωστά, βέβαια, 
πρωτόκολλα - λάστιχο.

Φρόντισε μόνο να επικαλεστεί στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ ό
τι η ύφεση το 2020 δεν ήταν τόσο βαθιά όσο ανέμεναν και 
ότι η χώρα σημείωσε «μικρή μείωση της ανεργίας», μεταξύ 
Γενάρη και και Νοέμβρη 2020.

Πάνω σε αυτά, λέγοντας ότι «δικαιώνουν τις κυβερνη
τικές επιλογές» δήλωσε «αισιοδοξία για την επόμενη μέ
ρα», προσθέτοντας πως η κυβέρνηση «θα κάνει ό,τι μπο
ρεί στο πλαίσιο των δυνατοτήτων της να στηρίξει αυτούς 
που πλήττονται, πρέπει από τον Απρίλιο και μετά, ωστό
σο, να αρχίσουμε να στρέφουμε το βλέμμα μας προς την 
ανάκαμψη της οικονομίας, και προς αυτήν την κατεύθυν
ση θα κινηθεί η κυβέρνηση».
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1  ) Αναφορά από Αλ. Μεϊκοπουλο για νέο
εμβολιαστικό κέντρο στον Βόλο

Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ
ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ

Σελ.: 13 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

81.93 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

) Αναφορά από Αλ. Μεϊκοπουλο 
για νέο εμβολιαστικό 
κέντρο στον Βόλο

Αναφορά κατέθεσε ο βουλευτής Μαγνησίας Αλέξανδρος Μεϊ- 
κόπουλος προς τον υπουργό Υγείας ζητώντας τηνάμεση παρέμ
βασή του για τη δημιουργία νέας εμβολιαστικής δομής εντός 
αστικού ιστού της πόλης του Βόλου,

Σύμφωνα με τον βουλευτή θα μπορεί να εξυπηρετεί άτομα με 
δυσκολία μετακίνησης, τον κατ' οίκον εμβολιασμό με κινητές 
μονάδες υγείας, όπου κρίνεται απαραίτητο για αυτό και προτεί
νει

να αξιοποιηθούν οι Τοπικές Μονάδες Υγείας που βρίσκονται 
εντός του αοτικού ιστού της πόλης του Βόλου.

Επίσης ζητεί να αναληφθεί ειδική μέριμνα για τον εμβολιασμό 
αιμοκαθαρόμενων, καρκινοπαθών, μεταμοσχευμένων ασχέ
τως ηλικίας και προτείνει τον κατ' οίκον εμβολιασμό με κινητές 
μονάδες υγείας.
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1  «Εφιαλτικέ» copes στον Ερυθρό Σταυρό»
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 20 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

733.99 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Εφιαλτικέ» copes στον Ερυθρό Σταυρό»
TpnoKOopiKES eikoves περιγράφει άνδραε 
που έχασε την καρκινοπαθή σύζυγό του 
και κόλλησε κορονοϊό στο νοσοκομείο

Ρεπορτάζ
κέηηυ Φαναρκότη
Afanarioti@dimokratianews.gr

υνθήκες που δεν θυμί
ζουν σε τίποτα ένα ευ
νομούμενο ευρωπαϊ
κό κράτος, αλλά παρα
πέμπουν περισσότερο 

σε υπανάπτυκτες χώρες, όπου η 
ανθρώπινη αξιοπρέπεια και το ευ 
θνήσκειν δεν έχουν καμία απο
λύτως αξία, καταγγέλλει μέσω της 
«δημοκρατίας» ο Σωτήρης Τσου- 
μάνης, που είδε στις 18 Ιανουάρι
ου τη σύζυγό του να ξεψυχά στους 
αφιλόξενους θαλάμους του Νοσο
κομείου Ερυθρός Σταυρός.

Το σκληρό και αδυσώπητο 
πρόσωπο του «αναβαθμισμένου» 
συστήματος υγείας συνθέτουν σο- 
ροί στοιβαγμένες για ώρες δίπλα 
σε ασθενείς, περιστέρια να τρώνε 
το φαγητό από τους δίσκους ασυ- 
νόδευτων αρρώστων και άνθρω
ποι να μπαινοβγαίνουν ανεξέλε
γκτα στους θαλάμους των καρκι
νοπαθών εν μέσω πανδημίας.

«Η σύζυγός μου πέθανε πάνω 
σε πλαστικά υποσέντονα που αγό
ρασα εγώ ο ίδιος από το σούπερ 
μάρκετ, διότι το νοσοκομείο δεν εί
χε ούτε ένα σεντόνι. Οταν το κρε
βάτι της γέμισε αίματα, απευθύν
θηκα στην προϊσταμένη ζητώντας 
ένα καθαρό σεντόνι. Με οδήγησε 
στην ιματιοθήκη του νοσοκομεί
ου για να διαπιστώσω ιδίοις όμμα- 
σι ότι ήταν παντελώς άδεια!» ανα
φέρει χαρακτηριστικά.

Οπως εξηγεί, η σύζυγός του ει- 
σήχθη στο νοσοκομείο ούσα στο 
τελευταίο στάδιο καρκίνου και νο

σηλεύτηκε στην Ορθοπεδική Κλι
νική, δίπλα σε ασθενείς με νευρο- 
λογικά και ενδοκρινολογικά προ
βλήματα.

«Η έλλειψη οργάνωσης που 
επικρατούσε ήταν άνευ προηγου
μένου. Δεν είχαν ούτε αλουμινό- 
νερο για να φρονησουν το μαυρι- 
σμένο χέρι της. Μετά από δική μου 
διαμαρτυρία, τη μετέφεραν στην 
Παθολογική Κλινική όπου δεν 
υπήρχε εξειδικευμένο προσωπικό. 
Ωσπου να φύγει από τη ζωή η σύ
ζυγός μου, δεν είδα ούτε έναν επι
μελητή Α' ή Β ', ήταν όλοι ειδικευ
όμενοι και αδυνατούσαν να αντα- 
ποκριθούν στις ανάγκες ασθενών 
που βρίσκονταν στο τελευταίο στά
διο καρκίνου» καταγγέλλει.

Κανένα μέτρο npooraoias
Σαν να μην έφτανε η κορύφωση 
του πόνου και της οργής με τον 
χαμό της συζύγου του, ο κ. Τσου- 
μάνης κόλλησε κορονοϊό με την... 
ευγενική χορηγία του Εθνικού Συ
στήματος Υγείας! Οπως λέει, είναι 
απόλυτα βέβαιος πως κόλλησε τον 
ιό μέσα στο νοσοκομείο, καθώς δεν 
τηρούνταν ούτε τα στοιχειώδη μέ
τρα ατομικής προστασίας.

«Δεν μας θερμομετρούσε κα
νείς στην είσοδο. Στους θαλά
μους ευπαθών ομάδων έμπαιναν 
ανεξέλεγκτα διάφοροι άνθρωποι 
που πουλούσαν υπηρεσίες, όπως 
24ωρη φύλαξη ασθενών και ιδι
ωτικά ασθενοφόρα. Οι αποστάσεις 
μεταξύ ασθενών ήταν ένα μέτρο, 
ενώ μειώνονταν ακόμη περισσό
τερο στις περιπτώσεις που υπήρ
χαν και συνοδοί. Οταν εισήχθη η 
γυναίκα μου στο νοσοκομείο, όχι

μόνο δεν της έκαναν τεστ για κο- 
ρονοϊό, αλλά ούτε καν ζήτησαν το 
αποτέλεσμα του τεστ που είχε κά
νει με δική της πρωτοβουλία σε ιδι
ωτικό κέντρο! Αντιλαμβάνεστε πό
σο επικίνδυνα και ανεύθυνα είναι 
όλα αυτά και μάλιστα σε καιρό παν
δημίας;» διερωτάται.

Οταν η αγαπημένη του σύζυγος 
έφυγε από τη ζωή, ο κ. Τσουμάνης 
αποφάσισε να στείλει επιστολή δι
αμαρτυρίας προς τη διοίκηση του 
νοσοκομείου προκειμένου, όπως 
λέει, να μη βιώσει κανείς άλλος το 
ίδιο αναξιοπρεπές τέλος με εκείνη.

«Την Παρασκευή 15-1, στο δω
μάτιο 402 της Α' ΠΑΘΟΛΟΓΙΚΗΣ, 
στο Νοσοκομείο του Ερυθρού 
Σταυρού, Ρομά ασθενής με σοβα
ρό πρόβλημα πνευμονίας αρνή-

θηκε να νοσηλευτεί, υπέγραψε και 
έφυγε λέγοντας ότι, αν είναι να πε- 
θάνει, είναι καλλίτερα να πεθάνει 
στην παράγκα της, παρά στο κατ’ 
επίφαση Νοσοκομείο σας. Αν και 
η κατάσταση της υγείας της συζύ
γου μου ήταν ιδιαίτερα επιβαρυμέ
νη, προτιμώντας να πεθάνει με αξι
οπρέπεια κάπου αλλού παρά από 
νοσοκομειακές λοιμώξεις, ζήτησα 
να υπογράψω και να φύγουμε. Δυ
στυχώς δεν πρόφτασα, γιαυ σε λί
γες ώρες ήρθε το μοιραίο σε ένα 
περιβάλλον αναξιοπρεπές» ανέ
φερε, μεταξύ άλλων, στην επιστο
λή του και κατέληγε: «Ευτυχώς, η 
σύζυγός μου έφυγε νωρίς! Ας σώ
σουμε τους άλλους απελπισμέ
νους...
Χωρίς εκτίμηση.

στη διοίκηση του Νοσοκομείου, 
που διαβάζει αυτή την κραυγή μου, 
καθισμένος (η) στην αναπαυτική 
πολυθρόνα του (της)».

Οπως λέει, η διοικήτρια του 
νοσοκομείου κατόπιν τηλεφωνι
κής επικοινωνίας που είχε μαζί 
του μετά την επιστολή αρκέστηκε 
να του απαντήσει πως θα έπρεπε 
να πάρει απευθείας την... ίδια τη
λέφωνο, προκειμένου να βελτιω
θούν οι συνθήκες νοσηλείας της 
συζύγου του!

«Δεν μπορούσε να αντιληφθεί 
ότι δεν ζητούσα προσωπική χάρη, 
καθότι η γυναίκα μου είχε ξεψυχή
σει. Αδυνατούσε να καταλάβει πως 
το πρόβλημα ήταν ο τρόπος λει
τουργίας του νοσοκομείου» κατα
λήγει με πικρία.
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1  Μιχάλης Γιαννάκος
Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ

ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Σελ.: 3 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

54.3 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

:
 <Το σύστημα κινδυνεύει να ηττηθεί. Πρέπει άμεσα να 
γίνει άνευ όρων επίταξη όλων των ιδιωτικών κλινι
κών στην Αττική για όσο χρονικό διάστημα χρειαστεί 

για νοσηλεία και non covid και covid περιστατικών»

Μιχόλης Γιαννόκος 
Πρόεδρος Πανελλήνιας 
Ομοσπονδίας Υπαλλήλων 
Δημοσίων Νοσοκομείων, ANTENNA
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1  "Να σπάσει η ομερτά για το Κέντρο Υγείας Γαλατά"
ζητά ο Δήμαρχος Γ. Δημητριάδης

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 17 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

228.91 cm² Κυκλοφορία: 2870

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Το γλέντι της Τσικνοπέμπτης... 
η κορυφή του παγόβουνου

"Να σπάσει η ομερτά για το 
Κέντρο Υγείας Γαλατά" ζητά 
ο Δήμαρχος Γ. Δημητριάδης
Καταπέλτης για τον τρόπο λειτουργίας 
του Κέντρου Υγείας Γαλατά είναι ο Δή
μαρχος Πόρου Γιάννης Δημητριάδης, 
μετά τις εικόνες που δημοσιεύτηκαν από 
την Τσικνοπέμπτη, με το προσωπικό να 
γλεντάει στο προαύλιο παραβιάζοντας 
τα περιοριστικά μέτρα. Φαίνεται πως αυ
τό ήταν που ξεχείλισε το ποτήρι, καθώς 
ο Δήμαρχος για πρώτη φορά καταγγέλ
λει ότι το Κέντρο Υγείας λειτουργεί σαν 
Δημόσια Υπηρεσία όπου οι άδειες και οι 
εφημερίες, τον 15Αύγουστο και τα Χρι
στούγεννα, ορίζονται με κριτήριο τις επι
θυμίες κάποιων γιατρών που προγραμ
ματίζουν τις διακοπές τους ..."κι ας πε
θαίνει ο κόσμος".
"Μια Υπηρεσία που χωρίς να καλύπτει τις 
ανάγκες της περιοχής, μισθοδοτεί σήμε
ρα 21 υπαλλήλους "βοηθητικών" ειδικο
τήτων αλλά μόλις 3 μόνιμους ιατρούς 
και η οποία έχει εξωθήσει με τον τρόπο 
λειτουργίας της σε παραίτηση 4 άξιους 
γιατρούς τα τελευταία χρόνια".
Σύμφωνα με τον Δήμαρχο, την ώρα που 
το Πολυδύναμο Ιατρείο Πόρου είναι 
κλειστό χωρίς προσωπικό, την ώρα που 
το Κ.Υ. για πρώτη φορά στην ιστορία του 
βάζει λουκέτο τα απογεύματα και η περί
θαλψη παρέχεται από ήρωες ιδιώτες 
γιατρούς, ιερείς και δημοτικούς υπαλλή
λους, λες και βρισκόμαστε σε πόλεμο, 
τότε κάτι δεν πάει καθόλου καλά στις 
συγκεκριμένες δομές.
Ο κος Δημητριάδης ζητά άμεση εξυγί
ανση του Κέντρου Υγείας Γαλατά, νέα 
διοίκηση, στελέχωση με γιατρούς και 
πρωτίστως να σπάσει η ομερτά της συ
γκάλυψης.
"Αν τα πράγματα δεν ειπωθούν με το ό
νομά τους, σήμερα που ο προβολέας 
της επικαιρότητας έπεσε πάνω της, η ε
ξυγίανση δε θα γίνει ποτέ" τονίζει ο Δή
μαρχος.
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1  yiygJE! Νοσηλεία δύο ταχυτήτων σε Νοσοκομεία
χωρίς ΜΕΘ, γιατρούς και νοσηλευτές

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 16 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

253.71 cm² Κυκλοφορία: 2870

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η προχθεσινή γενική εφημερία στο Κρατικό Νο
σοκομείο Νίκαιας ξεκίνησε με 90 ασθενείς με κο- 
ρωνοϊό, ήδη, νοσηλευόμενους. Γιατροί και νοση
λευτές ξεπερνώντας τον εαυτό τους και υπερβαί- 
νοντας τα όριά τους, είχαν να αντιμετωπίσουν 
καθ’όλη τη διάρκεια της εφημερίας, εκατοντάδες 
άλλους ασθενείς covid αλλά και noncovid που με
τέφεραν τα ασθενοφόρα του ΕΚΑΒ.
Ο Παναγιώτης Παπανικολάου, Γ.Γ. της Ομοσπον
δίας Ενώσεων Νοσοκομειακών Γ ιατρών Ελλάδας, 
καταγγέλλει την εγκληματική ολιγωρία των αρμο
δίων για την αντιμετώπιση της πανδημίας, με τα 
Νοσοκομεία να είναι στο "κόκκινο" και να μην υ
πάρχει διαθέσιμη κλίνη σε ΜΕΘ.
"Αυτήν την περίοδο έχουμε ένα εκρηκτικό μείγμα 
ταυτόχρονης αύξησης προσέλευσης ασθενών και 
Covid και non Covid. Για παράδειγμα έχουμε πολ
λούς τραυματισμούς και πολλά άλλα έκτακτα πε
ριστατικά που χρήζουν νοσηλείας", τονίζει ο κ. 
Παπανικολάου.
Μάλιστα, όπως αναφέρει, τους ασθενείς που εί
χαν εισαχθεί στο Γενικό Κρατικό Νίκαιας, δεν 
μπόρεσε να χειρουργηθούν, γιατί οι αναισθησιο- 
λόγοι, ήταν απασχολημένοι στις διασωληνώσεις 
ασθενών covid!
Ιδια κατάσταση και στο Τζάνειο Νοσοκομείο. Δυο 
μέρες πριν, ένας ειδικευόμενος νευρολόγος ήταν 
μόνος του για 20 ασθενείς με κορωνοϊό, με κάλυ
ψη από μια επικουρική γιατρό, που μοιράζεται α
νάμεσα σε δύο κλινικές Covid 19 με συνολικά 60 
κρεβάτια.

yiygJE!
Υπό κατάρρευση 
το σύστημα υγείας

Νοσηλεία δύο ταχυτήτων 
σε Νοσοκομεία χωρίς ΜΕΘ, 
γιατρούς και νοσηλευτές
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1  Ανεβάζει ταχύτητα η «Ελευθερία»
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1346.31
cm²

Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΟΡΩΝΟΪΟΣ
Οι ημερομηνίεε 
εμβολιασμού 
ανά ηλικία y
• Και στους άνω των 65 
το AstraZeneca · Πέθανε 
από κορωνοϊό βρέφος 
37 ημερών ι. 16-17
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1  Ανεβάζει ταχύτητα η «Ελευθερία»
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-03-2021

ΚΑΡΑΝΤΙΝΑ No 3

Εμβολιασμοί - Το χρονοδιάγραμμα

Ανεβάζει ταχύτητα 
η «Ελευθερία»

Iioxos είναι 
οΜάιοςναβρειτο 

σύνολο 
ιωνπολίΐώνάνω 

ίων 60 ειών 
εμβολιασμένο, 

ώσιε ίο καλοκαίρι 
να είναι 

αφιερωμένο 
σιη δημιουργία 

avooias 
σιον γενικό 
πληθυσμό

ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Ε
πιταχύνουν οι μηχανές της εμβο- 
λιαστικής εκστρατείας «Ελευθε
ρία», καθώς στις 30 ημέρες του 
Απριλίου αναμένεται να... στριμωχτούν 

όσοι εμβολιασμοί πραγματοποιήθηκαν 
το πρώτο τρίμηνο του έτους, ξεπερ- 
νώντας συνεπώς το ένα εκατομμύριο. 
Στόχος είναι ο Μάιος να βρει το σύ
νολο των πολιτών άνω των 60 ετών 
εμβολιασμένο (έστω και με την πρώ
τη δόση), ώστε το καλοκαίρι να είναι 
αφιερωμένο στη δημιουργία ανοσίας 
στον γενικό πληθυσμό. Ηδη από το 
δεύτερο δεκαπενθήμερο του Μαρτίου 
ανοίγει η πλατφόρμα για τους ασθενείς 
που ανήκουν στις ομάδες πολύ υψηλού 
κινδύνου, όπως είναι οι καρκινοπαθείς 
με ενεργή νόσο, μεταμοσχευθέντες, 
αιμοκαθαιρούμενοι, πολίτες με σοβαρή 
ηπατική νόσο κ,ο.κ., οι οποίοι, σημει- 
ωτέον, υπολογίζονται στις 270.000.

Λίγες ημέρες αργότερα θα λάβουν το 
«πράσινο φως» οι πολίτες άνω των 70 
ετών και άνω των 65 έως και 69 ετών, 
καθώς η απόφαση της Εθνικής Επι
τροπής Εμβολιασμών για κατάργηση 
του ηλικιακού ορίου σε ό,τι αφορά τη 
χρήση του εμβολίου της AstraZeneca 
προσφέρει σημαντική ώθηση στην 
εξέλιξη της εμβολιαστικής καμπάνιας. 
Οπως διευκρίνισε χθες η πρόεδρος της 
Επιτροπής Μαρία Θεοδωρίδου, «έχουν 
δημοσιευτεί τρεις νέες μελέτες σχε
τικά με την αποτελεσματικότητα του 
εμβολίου σε άτομα ηλικιωμένα, δηλα

χρειάζεται μόνο ένα... τσίμπημα, γεγο
νός που αναμένεται να πατήσει γκάζι 
στην εκστρατεία «Ελευθερία» καθώς το 
δεύτερο τρίμηνο του έτους συνολικά 
η Ελλάδα θα λάβει 1,2 εκατ. δόσεις. 
Η ευκολία στην αποθήκευση και στη 
χρήση του είναι άλλωστε και η αιτία 
που προκρίνεται η πρόταση να χορη
γείται και από τα ιδιωτικά ιατρεία και 
τα φαρμακεία, προαπαιτούμενο όμως 
για να κλειδώσει η σχετική απόφαση 
είναι να έχει δημιουργηθεί πρωτίστως 
«τείχος ανοσίας» στις πλέον ευάλωτες 
ομάδες και επιπλέον η στρόφιγγα των 
παραδόσεων να έχει ανοίξει σημαντικά.

ΟΙ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΟΙ. Παράλληλα, υπάρ
χουν σκέψεις και για τον εμβολιασμό 
συγκεκριμένων επαγγελματικών ομά
δων - όπως είναι π.χ. οι εργαζόμενοι 
στον τουριστικό τομέα και στην εστία
ση -, βάζοντας έτσι αφενός φρένο στη 
διασπορά σε χώρους μετάδοσης και 
δημιουργώντας αφετέρου ένα πλαί-

Την τελευταία του πνοή άφησε τα ξημερώματα Tns Δευτέραε το βρέ- 
cpos, μόλιε 37 ημερών, που νοσηλευόταν στο νοσοκομείο Παίδων «Αγλαΐα 
Κυριάκού». Ο θάνατόε του αποτελεί την πλέον «μαύρη σελίδα» στην ιστο
ρία τηε πανδημίαε στη χώρα pas, καθώβ πρόκειται για το νεότερο θύμα 
του SARS-CoV-2, το οποίο σημειωτέων δεν είχε υποκείμενο νόσημα.
Το τελευταίο 24ωρο ακόμη 38 άνθρωποι εξέπνευσαν, με αποτέλεσμα η 
λίστα των θυμάτων να μετρά συνολικά 6.797 απώλειεε. Εντω μεταξύ, σύμ
φωνα με την έκθεση του ΕΟΔΥ, 1.165 νέα κρούσματα εντοπίστηκαν στην 
επικράτεια, εκ των οποίων τα 536 στην Αττική. Είναι σημαντικό να σημειω
θεί ότι από τα ίδια δεδομένα προκύπτει και αύξηση των διασωληνωμένων 
καθώβ ανέρχονται otous 477.

«ΜΑΥΡΗ ΣΕΛΙΔΑ»

Βρέφος, μόλις 37 ημερών, ίο νεότερο θύμα

δή στις ομάδες όπου τα δεδομένα των 
κλινικών μελετών μειονεκτούσαν». Πιο 
συγκεκριμένα, η πρώτη μελέτη από το 
Πανεπιστήμιο του Εδιμβούργου (αφορά 
5,5 εκατ. ανθρώπους) έδειξε ότι με τη 
χορήγηση μιας δόσης και έπειτα από 
διάστημα 28-35 ημερών μειώθηκαν 
κατά 85% οι εισαγωγές με το εμβόλιο 
της Pfizer και κατά 94% με το εμβόλιο 
της AstraZeneca. Η δεύτερη μελέτη, της 
Σχολής Δημόσιας Υγείας του Λονδίνου, 
ήλεγξε την αποτελεσματικότητα του 
εμβολίου σε άτομα άνω των 70 ετών και 
διαπίστωσε ότι ο κίνδυνος μειώνεται 
κατά 80% από την πρώτη κιόλας δόση.

TO JOHNSON & JOHNSON. Εν τω
μεταξύ, σε έναν μήνα από σήμερα η 
χώρα θα βρίσκεται μία ανάσα από την

παραλαβή των πρώτων 400.000 δόσεων 
του τέταρτου κατά σειρά εμβολίου που 
αναμένεται να λάβει έγκριση, και ειδικό
τερα της εταιρείας Johnson & Johnson. 
Υπενθυμίζεται ότι πρόκειται για το μο
ναδικό (προς το παρόν εμβόλιο) που

ΖΑΛΙΖΟΥΝ ΟΙ ΑΡΙΘΜΟΙ

«Guardian»: Οι φαρμακευτικές θα βγάλουν πολλά δια δολάρια
ΤΟΥ ΓΙΩΡΓΟΥ ΚΑΝΕΑΛΟΠΟΥΑΟΥ

Ο
ι εταιρείες παραγωγής εμ
βολίων κατά της πανδημίας 
αναμένεται να βάλουν στα 
ταμεία τους δεκάδες δισ. δολάρια 

από τη διάθεσή τους, σύμφωνα με 
έρευνα της βρετανικής εφημερίδας 
«Γκάρντιαν».

Το εμβόλιο της αμερικανικής Pfizer 
που αναπτύχθηκε σε συνεργασία με 
τη γερμανική BioNTech έχει ήδη πα- 
ραγγελθεί από δεκάδες κυβερνήσεις

καθώς ήταν το πρώτο που μπήκε δυ
ναμικά στην αγορά. Εχουν ζητηθεί 
μέχρι τώρα 780 εκατ. δόσεις από τις 
ΗΠΑ (οι 200 εκατ. δόσεις έναντι 3,9 
δισ. δολαρίων) και από την ΕΕ. Το κό
στος είναι 39 δολάρια για δύο δόσεις 
στις ΗΠΑ και περίπου 30 δολάρια για 
την Ευρώπη. Με βάση τα υπάρχοντα 
ντιλ, η εταιρεία περιμένει πωλήσεις 15 
δισ. δολαρίων για το 2021, αν και το 
νούμερο αυτό μπορεί να είναι τελικά 
διπλάσιο.

Το εμβόλιο της αμερικανικής

Moderna έχει ζητηθεί από τη Βρε
τανία σε 17 εκατ. δόσεις. Η ΕΕ έχει 
αγοράσει επίσης 310 εκατ. δόσεις με 
οψιόν για νέα παραγγελία 150 εκατ. 
δόσεων το 2022. Η Ιαπωνία έχει πα- 
ραγγείλει 50 εκατ. δόσεις. Η Moderna 
χρεώνει 30 δολάρια για δύο δόσεις 
στις ΗΠΑ και 36 δολάρια στην ΕΕ. Οι 
πωλήσεις της εταιρείας αναμένεται να 
φτάσουν τα 19,6 δισ. δολάρια φέτος 
και τα 12,2 δισ. δολάρια το 2022.

Το εμβόλιο της Johnson & Johnson 
είναι το μόνο μέχρι στιγμής που γί

νεται σε μία δόση. Εχει παραγγελθεί 
από τις ΗΠΑ και τη Βρετανία (30 εκατ. 
δόσεις με οψιόν για άλλες 22 εκατ. 
δόσεις), την ΕΕ (400 εκατ. δόσεις) και 
άλλες χώρες (500 εκατ. δόσεις). Οι 
πωλήσεις της εταιρείας φέτος αναμέ
νεται να φτάσουν τα 10 δισ. δολάρια. 
Το εμβόλιο κοστίζει 10 δολάρια ανά 
δόση στις ΗΠΑ.

Το εμβόλιο της AstraZeneca έχει 
εξελιχθεί μαζί με το Πανεπιστήμιο 
της Οξφόρδης. Μεγάλες παραγγελί
ες έχουν προέλθει από τη Βρετανία,

την ΕΕ και τις ΗΠΑ. Οι αναμενόμενες 
πωλήσεις της εταιρείας για το 2021 
εκτιμώνται σε 2 με 3 δισ. δολάρια.

Το εμβόλιο της Sinovac έχει αρχίσει 
να χορηγείται σε πολλές κινεζικές πό
λεις με πολλά κρούσματα, ήδη από το 
προηγούμενο καλοκαίρι. Η εταιρεία 
που έχει έδρα το Πεκίνο έχει κλείσει 
συμφωνίες με τη Βραζιλία, τη Χιλή, 
τη Σιγκαπούρη, τη Μαλαισία και τις 
Φιλιππίνες. Υπάρχει επίσης ενδια
φέρον από Ινδονησία και Τουρκία. Η 
εταιρεία αναφέρει ότι φέτος μπορεί να
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1  Ανεβάζει ταχύτητα η «Ελευθερία»
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-03-2021

ΣΤΟ ΕΛΛΗΝΙΚΟ

Και δεύτερο μεγάλο 
εμβολιασπκό κέντρο
Στη δημιουργία του δεύτερου με
γάλου εμΒολιαστικού κέντρου ms 
Αττικήε προχωρά η κυβέρνηση, 
στον χώρο του πρώην αεροδρομίου 
του Ελληνικού. Οπωε έγινε γνωστό 
χθεε, κατόπιν σχετικήε συνεννό- 
nons με την κυβέρνηση η Lamda 
Development θα διαθέσει tis εγκα- 
ταστάσειε του Ελληνικού Κέντρου 
Ξιφασκίαε. Η εταιρεία, όπωε ανα
φέρουν στελέχη ms, «έχονταε cos 
γνώμονα των δραστηριοτήτων ms 
τη σταθερή πεποίθηση ότι το Ελλη
νικό ανήκει otous πολίτεε τάσσεται 
με τον τρόπο αυτό στο πλευρό των 
αρμόδιων φορέων για την αντιμετώ
πιση ms πανδημική3 κρίσηε».

σιο ασφαλείας κατά το τουριστικό 
«άνοιγμα». Μάλιστα, στο θέμα αυτό 
αναφέρθηκε χθες και ο κ. Θεμιστοκλέ
ους, επιβεβαιώνοντας τις κυβερνητικές 
προθέσεις. Εντούτοις διευκρίνισε ότι 
η υλοποίηση ενός τέτοιου σχεδίου θα 
γίνει εφόσον έχει ολοκληρωθεί και ο 
εμβολιασμός των πολιτών με χρόνια 
νοσήματα που αυξάνουν τον κίνδυνο 
σοβαρής νόσησης έπειτα από λοίμωξη 
Covid-19, όπως είναι ασθενείς με καρδι- 
αγγειακά νοσήματα, με σακχαρώδη δια-

Σε έναν μήνα από σήμερα 
η χώρα θα βρίσκεται μία... 
ανάσα από την παραλαβή 
των πρώτων 400.000 δόσεων 
του τέταρτου κατά σειρά 
εμβολίου που αναμένεται να 
λάβει έγκριση και ειδικότερα 
ms eraipeias Johnson & Johnson

βήτη, αναπνευστικά κ.ο.κ. Σημείωσε ότι 
μέχρι στιγμής έχουν νοσήσει - ελαφρά 
- 1.000 άτομα που έχουν εμβολιαστεί 
με μία δόση και 354 άτομα που έχουν 
εμβολιαστεί και με τις δύο.

Είναι σημαντικό να σημειωθεί ότι, 
σύμφωνα με νέα έκθεση του Ευρωπα
ϊκού Κέντρου Ελέγχου και Πρόληψης 
Νοσημάτων (ECDC), η Ελλάδα βρίσκε
ται στην πρώτη πεντάδα των χωρών 
της Γηραιός Ηπείρου σε ό,τι αφορά την 
εμβολιαστική κάλυψη του πληθυσμού. 
Πιο συγκεκριμένα, στη χώρα μας έχουν 
πραγματοποιηθεί 1.071.000 εμβολια
σμοί, ενώ αναμένεται έως τα τέλη του 
μήνα ο αριθμός αυτός να έχει διαμορ
φωθεί στα 1,7 εκατ. Προς το παρόν 
έχουν λάβει μία ή και δύο δόσεις ή έχουν 
κλείσει ραντεβού το 57% των πολιτών 
ηλικίας 80 ετών και άνω, το 58% των 
ανθρώπων που ανήκουν στην ηλικιακή 
κατηγορία 75-84 ετών, το 65% των ατό
μων άνω των 70 ετών και ένας στους 
δύο ηλικίας 60-64 ετών.

από ία εμβόλια
παραγάγει πάνω από 1 δισ. δόσεις. Σε 
ορισμένες πόλεις της Κίνας πωλείται 
προς 60 δολάρια για δύο δόσεις. Η Βίο 
Farma της Ινδονησίας που επίσης τα 
κατασκευάζει τα πουλά προς 27,20 
δολάρια για δύο δόσεις.

Χώρες όπως η Ουγγαρία και η Σλο
βακία έχουν ήδη αγοράσει το ρωσικό 
εμβόλιο Sputnik V. Συνολικά πάνω 
από 50 χώρες όπως το Ιράν, η Αλγερία 
και το Μεξικό το έχουν παραγγείλει. 
Υπάρχει επίσης συνεργασία με την 
AstraZeneca για διπλή δόση εμβολίου.

Το εμβόλιο Novavax αναμένει έγκρι
ση από διάφορες χώρες. Η εταιρεία 
ελπίζει να παράγει 150 εκατ. δόσεις το ν 
μήνα και ότι αυτό θα είναι φθηνότερο 
από τα υπόλοιπα. Εχει συμφωνήσει να 
χρεώνει 3 δολάρια ανά εμβόλιο στην 
Αφρική.

Το εμβόλιο της CureVac έχει προ- 
παραγγελθεί ήδη από την ΕΕ (225 
εκατ. δόσεις με πιθανές άλλες 180 
εκατ. δόσεις). Τώρα η εταιρεία θέλει 
να αναπτύξει εμβόλιο που να απαιτεί 
μόνο μία δόση ανά άτομο.
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1  Οι υγειονομικοί του ιδιωτικού τομέα να μπουν και
αυτοί στη μάχη...

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 32 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

399.4 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αποκαλυπτικά
Οι υγειονομικοί του ιδιωτικού τομέα 
να μπουν και αυτοί στη μάχη...

Ενα χρόνο μετά την έναρξη της πανδημίας του κορονοϊού όλοι οι 
εργαζόμενοι και τα λαϊκά στρώματα συνεχίζουμε να δίνουμε τεράστια 
μάχη για να εξασφαλίσουμε την υγεία μας, για να εξασφαλίσουμε το 
μεροκάματο, για να στηρίξουμε τα παιδιά και τους γονείς μας. Χιλιά
δες αυτοαπασχολούμενοι έχουν μείνει χωρίς εισόδημα εδώ και μήνες.

Οι συνάδελφοί μας υγειονομικοί στο δημόσιο τομέα έχουν δώσει 
τεράστια μάχη, παρά τις ελλείψεις και την επιλογή όλων των προη
γούμενων κυβερνήσεων να απαξιώσουν το δημόσιο σύστημα Υγεί
ας, για να προσφέρουν τις υπηρεσίες τους στις λαϊκές οικογένειες 
που στενάζουν.

Οι εκατοντάδες χιλιάδες ασθενείς που εξυπηρετούνταν στα δη
μόσια νοσοκομεία, μένουν στο δρόμο, χωρίς φροντίδα, καθώς τα νο
σοκομεία έχουν πλέον γίνει μονάδες αντιμετώπισης μιας νόσου, του 
κορονοϊού.

k k k
Υπάρχει όμως και ένα κομμάτι της κοινωνίας μας, οι κλινικάρχες 

και οι μεγαλοεργοδότες του ιδιωτικού τομέα Υγείας, που όχι μόνο δεν 
έχει θυσιάσει το παραμικρό αλλά αισχροκερδεί σε περίοδο πανδημί
ας ξεζουμίζοντας τις λαϊκές οικογένειες που βρίσκονται σε απελπι
στική ανάγκη. Αισχροκερδεί στις πλάτες όλων των υγειονομικών του 
ιδιωτικού τομέα, στους οποίους επιβάλλει εξοντωτικούς ρυθμούς ε
ντατικοποίησης και χαμηλά μεροκάματα. Και όλα αυτά ακόμα και τώ
ρα, στο τρίτο πια κύμα της πανδημίας, τώρα που δεν υπάρχει ούτε κε
νό κρεβάτι στα δημόσια νοσοκομεία, με τις πλάτες της κυβέρνησης!

Από την πρώτη μέρα στη δουλειά οι εργοδότες μας προσπαθούν 
να μας κάνουν να ξεχάσουμε αυτά που ξέρουμε, να μας μάθουν ότι 
ο ασθενής είναι αποκλειστικά πελάτης, ότι όποιος έχει τσέπη μπο
ρεί να αγοράσει καλύτερες υπηρεσίες Υγείας, ότι αν τα περιστατικά 
βαρύνουν ανεβάζουν το κόστος και καλύτερα να τους στείλουμε στο 
Δημόσιο, να μη χαλάμε και τα στατιστικά της κλινικής.

Προσπαθούν να μας πείσουν ότι η Υγεία είναι εμπόρευμα, και μά
λιστα δικό τους εμπόρευμα που μπορούν να το αγοράζουν και να το 
πουλάνε όσο αυτοί θέλουν.

Και ενώ βλέπουμε τα ταμεία τους χρόνια τώρα να γεμίζουν, εμείς 
δουλεύουμε χωρίς σύμβαση από το 2012, με ψίχουλα και σε ρυθμούς 
εξόντωσης, αφού οι περισσότερες κλινικές λειτουργούν στα όρια του 
προσωπικού ασφαλείας.

★ ★ ★
Αυτή η χυδαιότητα όμως που ζούμε τον τελευταίο χρόνο έχει ξε- 

περάσει κάθε όριο, καθώς μετέτρεψαν την πανδημία σε ευκαιρία τε
ράστιας αύξησης των κερδών τους!

Αισχροκέρδησαν με τα τεστ του κορονοϊού, αύξησαν κατά πολύ την 
τιμή της ΜΕΘ για τα Ταμεία, έβγαλαν σε αναστολή εκατοντάδες ερ
γαζόμενους στα μικροβιολογικά εργαστήρια·(ϋ!) την ώρα που οι ου
ρές των ασθενών, που δεν μπορούσαν να πάνε σε δημόσια δομή, έ
φταναν έξω από την πόρτα, γέμισαν τα χειρουργεία τους με αισθη
τικές επεμβάσεις και τώρα συνεχίζουν να μοσχοπουλάνε εξετάσεις 
και επεμβάσεις σε κόσμο που δεν έχει πού αλλού να πάει και τους 
πληρώνει εκβιαστικά για να βρει την υγειά του.

Δεν είναι τυχαίο το κύμα παραιτήσεων στον κλάδο τον τελευταίο 
χρόνο. Εκατοντάδες παραιτήθηκαν από τις ιδιωτικές κλινικές, είτε 
γιατί δεν άντεξαν τις άθλιες συνθήκες είτε γιατί προτίμησαν να μπουν 
στην πραγματική μάχη, στην πρώτη γραμμή κατά της πανδημίας, α
κόμα και με συμβάσεις ορισμένου χρόνου. Προτίμησαν να πάνε ε
κεί που νιώθουν ότι η δουλειά τους και οι γνώσεις τους πιάνουν τό
πο, εκεί που προσφέρουν στις ανάγκες του λαού και όχι εκεί που η 
προσφορά τους γίνεται κατάθεση στους τραπεζικούς λογαριασμούς 
των μετόχων.

Οι υγειονομικοί δεν είμαστε ξενοδοχοϋπάλληλοι στις κλινικές των ο
μίλων που λυμαίνονται την Υγεία του λαού. Ούτε οι κλινικές ξενοδοχεία.

k k k

Ξέρουμε πολύ καλά ότι οι ιδιωτικές κλινικές έχουν και προσω
πικό, επιστημονικό, υγειονομικό και βοηθητικό, έχουν και υποδομές 
που μπορούν να ανακουφίσουν και να καλύψουν λαϊκές ανάγκες στις 
σημερινές συνθήκες. Το μόνο εμπόδιο είναι η χυδαία άρνηση των ερ
γοδοτών να θυσιάσουν τα κέρδη τους για να υπηρετήσουν έστω και 
μια φορά τη λαϊκή υγεία.

Καλούμε όλους τους υγειονομικούς του ιδιωτικού τομέα, σε αυτήν 
την κρίσιμη στιγμή, να διεκδικήσουμε μαζί με όλο το λαό τη διάθεση 
του ιδιωτικού τομέα Υγείας στην αντιμετώπιση της πανδημίας, στον 
κρατικό σχεδίασμά, χωρίς όρους και προϋποθέσεις, χωρίς άλλα α
νταλλάγματα και κέρδη για τους επιχειρηματικούς ομίλους.

Να προσφέρουμε τις υπηρεσίες μας όχι για την αύξηση των κερ
δών τους αλλά για την εξυπηρέτηση των χιλιάδων ασθενών που έ
χουν μείνει αβοήθητοι σε συνθήκες πανδημίας.

Ναυσικά ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΑΤΟΥ 
Μέλος του Γραφείου της ΤΕ Υγείας - Πρόνοιας Αττικής του ΚΚΕ
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1  Η Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν στην «Εφ.Συν.»
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1497.64
cm²

Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η Ούρσουλα 
φον ντερ Λάιεν 
στην «Εφ.Συν.»

«Το πιστοποιητικό 
θέλει τουλάχιστον 
3 μήνες και δεν 
θα εισαγάγει 
διακρίσεις»
• Η πρόεδροςτης 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής 
μιλά σε 27 εφημερίδες από 
27χώρεςτηςΕ.Ε. για τα 
εμβόλια καιτηυπανδημία 
ΣΕΛ.4-5
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1  Η Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν στην «Εφ.Συν.»
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-03-2021

Συνέντευξη ΟΥΡΣΟΥΛΑ ΦΟΝ ΝΤΕΡ ΛΑΙΕΝ, πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής

«Θέλουμε 3-

Κάτω του 10% των δόσεων για τις οποίες είχε 
δεσμευτεί αναμένεται να παραδώσει στην Ευρώπη 
η AstraZeneca κατά το πρώτο τρίμηνο. Σε αυτήν 
την αποκάλυψη προχώρησε η πρόεδρος της 
Κομισιόν Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν σε συνέντευξη 
που παραχώρησε χθες, ανήμερα της Ημέρας της 
Γυναίκας, σε ομάδα ανταποκριτριών από όλη την 
Ευρώπη - την Ελλάδα εκπροσώπησε η «Εφημερίδα 
των Συντακτών». Η πρόεδρος της Ευρωπαϊκής 
Επιτροπής απάντησε σε όλα τα ανοιχτά θέματα της 
πανδημίας. Οπως εξήγησε, η Κομισιόν έχει στραφεί 
στη συνεργασία με τις ΗΠΑ προκειμένου να

4 μήνες μέχρι το πιστοποι
επιτραηούν οι εξαγωγές των εμβολίων της 
AstraZeneca που παράγονται εκεί, αλλά παράλληλα 
προαναγγέλλει περαιτέρω απαγορεύσεις εξαγωγών 
των εμβολίων της εταιρείας σε τρίτες χώρες από 
την Ευρώπη. Η Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν 
υπεραμύνθηκε του στόχου που έχει θέσει π Ε.Ε. για 
εμβολιασμό του 70% του ενήλικου πληθυσμού ώς 
το τέλος του καλοκαιριού. Εως τώρα, περίπου 41,1 
εκατομμύρια εμβολιασμοί πραγματοποιήθηκαν 
στην Ε.Ε., ενώ 56,8 εκατομμύρια δόσεις έχουν 
παραδοθεί έως τώρα. Κατά το δεύτερο τρίμηνο, η 
διάθεση εμβολίων θα αυξηθεί ραγδαία, με 300 εκατ.

δόσεις που αναμένονται πριν από το καλοκαίρι. Η 
πρόεδρος της Κομισιόν απάντησε επίσης για το 
«ψηφιακό πράσινο πιστοποιητικό» που θα 
παρουσιάσει στις 17 Μαρτίου και επιβεβαίωσε ότι 
αυτό είναι απλώς η αρχή μιας διαδικασίας που θα 
κρατήσει 3-4 μήνες. Από εκεί και πέρα, πολλά 
ερωτήματα θα χρειαστεί να απαντηθούν, όπως το 
ποια εμβόλια θα θεωρούνται αξιόπιστα - μέχρι 
στιγμής προκρίνεται η ιδέα να «αναγνωρίζονται» 
μόνο τα εμβόλια που έχουν εγκριθεί από τον 
Ευρωπαϊκό και τον Αμερικανικό Οργανισμό 
Φαρμάκων.

* Σε πολλές χώρες υπάρχει ένα παιχνίδι 
κατηγοριών (blame game) σε βάρος της 
Κομισιόν. Τι απαντάτε σε όσους μιλούν για 
φιάσκο στο θέμα των εμβολίων;

Εχουμε κουραστεί η Επιτροπή να είναι 
ο αποδιοπομπαίος τράγος. Παρόλο που ο 
αριθμός των κρουσμάτων αυξάνεται σε 
πολλές χώρες, το ποσοστό θνησιμότητας 
μειώνεται. Αυτό δείχνει ότι η στρατηγική 
εμβολιασμού της Ε.Ε., συμπεριλαμβανο- 
μένης της ιεράρχησης των ηλικιωμένων 
και των ευάλωτων ατόμων, είναι η σωστή. 
Μας λένε γιατί δεν κάναμε συμβόλαια ήδη 
από τον Μάρτιο του 2020 με τις εταιρείες. 
Μα λάβαμε την εντολή από τα κράτη-μέ- 
λη να κινηθούμε εκ μέρους των 27 μόλις 
τον Ιούνιο του 2020! Και νομίζω ότι ήταν 
επιτυχία να συνεργαστούμε με 6 εταιρείες 
από τις 150 που ήταν στην αρχή. Από τις 6, 
οι πέντε έχουν ήδη καταλήξει σε εμβόλιο. 
Επίσης, πράγματι, ήμασταν γρήγοροι! Η 
σύμβαση μεταξύ Astra Zeneca και Επιτρο
πής υπογράφηκε μία ημέρα πριν από την 
υπογραφή της σύμβασης από το Ηνωμένο 
Βασίλειο. Επίσης, όλα τα κράτη-μέλη βρί
σκονται στο διοικητικό συμβούλιο, συνε
δριάζουν 5-7 φορές την εβδομάδα, οπότε 
γνωρίζουν όλες τις αποφάσεις και λαμβά
νουν όλες τις αποφάσεις μαζί. Η δουλειά 
μου είναι να διατηρώ την Ε.Ε. ενωμένη, να 
δουλεύω σκληρά για να αποδεικνύω κάθε 
μέρα ότι υπάρχει βελτίωση και ότι δεν χά
νουμε τον στόχο μας. Αυτό είναι το σημείο 
αναφοράς για μένα. Προχωράμε. Αν κοιτά
ξετε τον υπόλοιπο κόσμο, είμαστε καλά σε 
ό,τι αφορά τον εμβολιασμό και τα ποσοστά 
αυξάνονται. Θα επιτύχουμε τον στόχο μας, 
να έχει εμβολιαστεί το 70% του ενήλικου 
πληθυσμού ώς το τέλος του καλοκαιριού.

• Κάποιοι λένε ότι πέφτουμε στην πα
γίδα τπς Ρωσίας και της Κίνας όταν τα 
κράτη-μέλη στρέφονται στα δικά τους 
εμβόλια. Κι επίσης, Αυστρία και Δανία 
επιχείρησαν διμερή συμφωνία με το Ισ
ραήλ. Θα ήθελα να σχολιάσετε τη γεω
πολιτική πτυχή των εμβολίων.

Η συντριπτική πλειονότητα των κρα- 
τών-μελών εμμένει στα εγκεκριμένα εμ
βόλια από τον Ευρωπαϊκό Οργανισμό Φαρ

μάκων. Ωστόσο, υποστηρίζω κάθε είδους 
διαδικασία εκμάθησης από καλά παραδείγ
ματα. Μία από τις επιτυχίες του Ισραήλ εί
ναι το πλήρως ψηφιοποιημένο σύστημα 
υγειονομικής περίθαλψης. Δεδομένου ότι 
το Ισραήλ δεν διαθέτει εγκαταστάσεις πα
ραγωγής, οι πολίτες του έχουν εμβολιαστεί 
από ευρωπαϊκά εμβόλια. Επίσης, εστιάζου
με στο πρόγραμμα «Ηρα» (Hera Incubator) 
για να ετοιμαστούμε για πιθανές παραλλα
γές του εμβολίου και η πρωθυπουργός της 
Δανίας ήταν πολύ υποστηρικτική από την 
αρχή. Στην Ευρώπη συμβαίνει η παραγωγή 
εμβολίων που εξάγονται παγκοσμίως και 
πρέπει να ενισχύσουμε αυτή τη δύναμη.

• Η Ουγγαρία έχει ξεκινήσει εμβολια
σμούς και με το ρωσικό και με ίο κινεζικό 
εμβόλιο. Τι λέτε γι’ αυτές τις κινήσεις των 
χωρών; Τι προβλέπεται με το Sputnik V;

Το πιο σημαντικό μέρος του εμβολια
σμού είναι ότι ένα εμβόλιο είναι αποτε
λεσματικό και ασφαλές. Και υπάρχουν 
διαδικασίες ελέγχου από τον ΕΜΑ για να 
βεβαιωθούμε ότι η αποτελεσματικότητα 
ενός εμβολίου αποδεικνύεται με κλινικές

δοκιμές και ασφαλή δεδομένα. To Sputnik 
ξεκίνησε τώρα κυλιόμενες δοκιμές αλλά 
πρέπει (σ.σ. οι ρωσικές Αρχές) να παραδώ
σουν τα απαραίτητα δεδομένα και φυσι
κά πρέπει να καταθέσουν την αίτηση για 
έγκριση. Υπάρχει ένα δεύτερο σημείο σε 
αυτές τις διαδικασίες, ότι οι χώροι παρα
γωγής ελέγχονται. Κάθε εμβόλιο στην ευ
ρωπαϊκή αγορά έχει περάσει από αυτήν 
τη διαδικασία. Πέρα δηλαδή από το ίδιο το 
εμβόλιο, ελέγχονται επίσης οι συνθήκες 
παραγωγής που είναι ζωτικής σημασίας 
για την ποιότητα και την ασφάλεια ενός 
εμβολίου.

To Sputnik δεν παράγεται στην Ευρώ
πη, επομένως θα δούμε ποιους χώρους 
παραγωγής σκοπεύουν να χρησιμοποιή
σουν. Το τονίζω αυτό, διότι βλέπουμε ανα
κοινώσεις για αποστολή εκατομμυρίων 
δόσεων σε πολλά μέρη του κόσμου, αλλά 
το ποσοστό εμβολιασμού του ρωσικού 
πληθυσμού παραμένει πολύ χαμηλό σε 
σύγκριση με άλλες χώρες που παράγουν 
εμβόλια. Και επομένως θέλουμε σαφήνεια 
για το πώς εξελίσσεται η διαδικασία παρα
γωγής όπως για οποιοδήποτε άλλο εμβό

λιο που υπάρχει στην ευρωπαϊκή αγορά.

* Την περασμένη εβδομάδα ενεργοποι
ήθηκε για πρώτη φορά ο μηχανισμός 
ελέγχου εξαγωγών εμβολίων της Ε.Ε. Η 
Ιταλία ζήτησε την απαγόρευση αποστο
λής 250.000 εμβολίων της AstraZeneca 
στην Αυστραλία. Ποια είναι η άποψή σας 
γι’ αυτό;

Ημουν πάντα πολύ ξεκάθαρη από την 
καθιέρωση του μηχανισμού ελέγχου εξα
γωγών εμβολίων, ότι δεν στοχεύει σε καμία 
χώρα, αλλά έχει τεθεί σε εφαρμογή για να 
διασφαλίσει ότι οι εταιρείες που παράγουν 
εμβόλια στην Ευρώπη τηρούν τις συμβά
σεις τους στην Ευρώπη. Ωστόσο, αν μια 
εταιρεία δεν ανταποκρίνεται στις δεσμεύ
σεις της, δεν μπορούμε να της επιτρέψουμε 
τις εξαγωγές. Βλέπουμε ότι η AstraZeneca 
παραδίδει στην Ευρώπη κάτω από το 10% 
των συμφωνημένων δόσεων για το πρώ
το τρίμηνο! Οπότε υποστηρίζω την Ιταλία 
στην απόφασή της. Από την αρχή υποστή
ριξα την Ιταλία στην εισήγησή της. Περι
μένουμε από την AstraZeneca να αυξήσει 
τις προσπάθειές της για να προσφέρει πε-
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1  Η Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν στην «Εφ.Συν.»
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-03-2021

► Στη ΜΑΡΙΑ ΨΑΡΑ

ητικό εμβολίου»
ρισσότερα ώστε να τιμήσει το συμβόλαιό 
της, προτού μπορέσει να εξαγάγει μέρος 
της παραγωγής της από την Ευρώπη.

• Είπατε ότι στις 17 Μαρτίου θα παρουσι
άσετε τη νομοθετική σας πρόταση για το 
ψηφιακό πράσινο πιστοποιητικό. Πώς θα 
εξασφαλίσετε ότι δεν θα υπάρξουν δια
κρίσεις;

Ο μοναδικός σκοπός του πιστοποιητικού 
θα είναι να εξισορροπήσει τα θέματα δημό
σιας υγείας με την ελεύθερη διασυνοριακή 
κυκλοφορία. Δεν δημιουργεί διακρίσεις 
επειδή υπάρχει δυνατότητα να αποδείξει 
κανείς με πολλούς τρόπους (σ.σ. όχι μόνο 
με τον εμβολιασμό) ότι δεν είναι μολυσμα
τικός. Θα είναι πολιτικά ουδέτερο. Από εκεί 
και πέρα, για το τι άλλο θα μπορούν να κά
νουν οι εμβολιασμένοι είναι μια πολιτική 
απόφαση. Και αυτό πρέπει να συζητηθεί με 
τα κράτη-μέλη, αλλά είναι πολύ 
νωρίς αυτή τη στιγμή, διότι πολ
λοί άνθρωποι δεν έχουν δίκαιη 
πρόσβαση σε έναν εμβολιασμό.
Πρέπει τώρα να κάνουμε όλη τη 
δουλειά σε τεχνικό και νομικό 
επίπεδο και θα χρειαστούν του
λάχιστον τρεις μήνες - μην την 
υποτιμάτε, είναι πολλή δουλειά.
Επίσης, τα κράτη-μέλη πρέπει να 
προετοιμαστούν για να μπορούν 
να το εφαρμόσουν. Και στο με
ταξύ, θα προχωρήσουμε πολύ με 
τα ποσοστά εμβολιασμού. Ωστό
σο, είναι πολλά τα αναπάντητα 
ερωτήματα. Για παράδειγμα, δεν 
έχουμε συμφωνήσει ποια εμβό
λια θα θεωρούμε ότι θα μπορούν 
να ενταχθούν στο πιστοποιητι
κό - μέχρι στιγμής, σκεφτόμαστε 
ότι μόνο όσα έχουν εγκριθεί από 
τον Ευρωπαϊκό και τον Αμερικα
νικό Οργανισμό Φαρμάκων θα 
μπορούν, αλλά θα το ξανασυζη- 
τήσουμε.

• Βλέπουμε αποφάσεις τώρα 
για κλείσιμο συνόρων που 
εμποδίζουν την ελεύθερη με
τακίνηση. Πώς θα διασφαλίσε
τε ότι το πιστοποιητικό δεν θα 
είναι ακόμα ένα εμπόδιο;

Αυτό που θέλω να αποφύγω 
είναι μια κατάσταση, σε 3 ή 4 μή
νες, όταν η μεγάλη πλειονότητα 
θα έχει εμβολιαστεί, να έχουμε 
27 διαφορετικές προσεγγίσεις 
στην Ευρώπη: κατακερματισμέ
νες και μη συντονισμένες. Και 
επομένως είναι σημαντικό να 
υπάρξουν οι τεχνικές προϋπο
θέσεις και η νομική βάση για μια 
κοινή ευρωπαϊκή προσέγγιση.
Τη στιγμή που αρχίζουμε να χρη
σιμοποιούμε το πιστοποιητικό,

πρέπει να υπάρχουν επιλογές, να περιλαμ
βάνονται κι άλλες επιλογές πέραν του εμβο
λιασμού. Στα σύνορα, κανονικά δεν υπάρχει 
έλεγχος. Αυτό που βλέπετε τώρα είναι μια 
πολύ κατακερματισμένη προσέγγιση και μας 
ανησυχεί πώς θα το αντιμετωπίσουμε αυτό 
το καλοκαίρι όταν τα ποσοστά εμβολιασμού 
θα είναι υψηλότερα. Βρισκόμαστε στην αρχή 
αυτής της διαδικασίας. Υπάρχουν κρίσιμα 
ερωτήματα, αλλά πρέπει να ξεκινήσουμε τη 
διαδικασία γιατί διαφορετικά δεν πρόκει
ται να έχουμε φτάσει σε απαντήσεις ώς το 
καλοκαίρι.

• Για τις πατέντες, έχετε πει ότι υποστηρί
ζετε την εθελοντική ανταλλαγή δεδομέ
νων μεταξύ των εταιρειών, αλλά θα σας 
ρωτούσα εάν η κοινή χρήση διπλωμάτων 
ευρεσιτεχνίας θα μπορούσε να είναι μια 
λύση για τη διάθεση εμβολίων στην Ε.Ε.

Και, τελικά, το εμβόλιο είναι 
ή δεν είναι δημόσιο αγαθό;

Η εθελοντική αδειοδότη- 
ση και η ένωση δυνάμεων 
σε εθελοντικό επίπεδο μετα
ξύ εταιρειών είναι απολύτως 
εντάξει, αυτό συμβαίνει και 
είναι καλό. Για υποχρεωτική 
ή αναγκαστική διάθεση της 
πατέντας δεν είμαι καθόλου 
πεπεισμένη ότι είναι ο σω
στός τρόπος να προχωρή
σουμε γιατί χρειαζόμαστε 
στις εταιρείες το εξειδικευ- 
μένο προσωπικό, τους λα
μπρούς επιστήμονες. Για 
παράδειγμα τώρα, εάν χρει
αστεί να υιοθετήσουμε ένα 
εμβόλιο για τις μεταλλάξεις, 
χρειαζόμαστε αυτούς τους 
λαμπρούς επιστήμονες στις 
εταιρείες να συνεργαστούν 
μαζί μας. Είμαι βαθιά πεπει
σμένη ότι η συνεργασία για 
την αύξηση των ικανοτήτων 
παραγωγής είναι ο σωστός 
τρόπος να προχωρήσει κα
νείς. Αυτό είναι επίσης το 
γενικό πνεύμα που αισθάνο
μαι και στις εταιρείες. Κατά 
τα άλλα, έχετε δίκιο, ο εμβο
λιασμός είναι δημόσιο κοι
νό αγαθό, αλλά το ερώτημα 
για το πώς το προσφέρουμε 
αφορά το ζήτημα των επεν
δύσεων και απαιτεί συνερ
γασία δημόσιου-ιδιωτικού 
τομέα. Μιλάω με τις εταιρεί
ες για το πώς μπορούμε να 
επενδύσουμε με τρόπο ώστε 
να έχουμε εγγυήσεις ότι η 
παραγωγή μπορεί να εξυπη
ρετήσει τον κόσμο, αλλά να 
είναι διαχειρίσιμη και από 
τις ιδιωτικές εταιρείες.

Εχουμε κουραστεί 
η Επιτροπή να είναι 
ο αποδιοπομπαίος 
τράγος. Μας λένε 
γιατί δεν κάναμε 
συμβόλαια ήδη 
από τον Μάρτιο 
του 2020 με τις 
εταιρείες. Μα 
λάβαμε την εντολή 
από τα κράτη-μέλη 
να κινηθούμε εκ 
μέρους των 27 μόλις 
τον Ιούνιο του 2020!

Ο μοναδικός σκοπός 
του πιστοποιητικού 
θα είναι να 
εξισορροπήσει 
τα θέματα 
δημόσιας υγείας 
με την ελεύθερη 
διασυνοριακή 
κυκλοφορία.
Δεν δημιουργεί 
διακρίσεις επειδή 
υπάρχει δυνατότητα 
να αποδείξει 
κανείς με πολλούς 
τρόπους ότι δεν 
είναι μολυσματικός. 
Θα είναι πολιτικά 
ουδέτερο
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1  Ευρωπαϊκό “όχι” στο Sputnik V
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

525.05 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ενιονως απο 
ιην χορηγηση 
επείγουσας 
εθνικής άδειος 
λεει η Κρίσιπ 
Βιριουμερ-Χος

“Ρωσική ρουΒέτα” χαρακτήρισε το ρωσικό 
εμβόΒιο η πρόεδρος του διευθυντικού 

συμβουΒίου του ΕΜΑ την ώρα που ποΒΒές 
κυβερνήσεις πΒηθπίνουν τις επαφές

με τη Μόσχα

Ευρωπαϊκό “όχι” 
στο Sputnik V

Α
ξιωμαιούχος του Ευρωπαϊ
κού Οργανισμού Φαρμάκων 
(ΕΜΑ) αποτρέπει ία κράτη 
μέλη της ΕυρωπαϊκήςΈνωσης να εγκρί

νουν για επείγουσα χρήση το ρωσικό 
εμβόλιο κατά της Covid-19 Sputnik 
V, επικαλούμενη ανεπαρκή δεδομέ
να, προς το παρόν, επί των εμβολια
σμένων ατόμων.

«Είναι κάπως σαν ρώσικη ρουλέ
τα», δήλωσε η Κρίστα Βιρτούμερ-Χος, 
πρόεδρος του διευθυντικού συμβουλί
ου του ΕΜΑ στο αυστριακό τηλεοπτι
κό δίκτυο ORF, την ώρα που η αυστρι
ακή κυβέρνηση πληθαίνει τις επαφές 
με την Μόσχα.

«Χρειαζόμαστε στοιχεία που να 
μπορούμε να αξιολογήσουμε. Προς 
το παρόν, δεν έχουμε δεδομένα για τις 
παρενέργειες σε σχέση με τα εμβολια
σμένα άτομα», υπογράμμισε.

«Βρισκόμαστε στο άγνωστο και 
για τον λόγο αυτόν αποτρέπω εντό- 
νως από την χορήγηση επείγουσας 
εθνικής άδειας», είπε η Κρίστα Βιρτού- 
μερ-Χος, καλώντας τις χώρες να περι
μένουν το πράσινο φως της ευρωπαϊ
κής ρυθμιστικής αρχής.

Το ρωσικό εμβόλιο έκανε την περα
σμένη εβδομάδα ένα κρίσιμο βήμα για 
την κυκλοφορία του στην Ευρωπαϊκή 
Ένωση, με την έναρξη της αξιολόγησής 
του από τον ΕΜΑ.Μετά την ανακοίνω
ση αυτή, οι ρωσικές αρχές δήλωσαν 
έτοιμες να προμηθεύσουν 50 εκατομ
μύρια δόσεις του εμβολίου την Ευρω
παϊκή Ενωση από τον προσεχή Ιούνιο.

«Είναι πιθανόν να έχουμε το 
Sputnik V στην αγορά στο μέλλον, αλλά 
όταν θα έχουμε εξετάσει τα αναγκαία 
στοιχεία», βασιζόμενοι «στις ευρωπα
ϊκές προδιαγραφές ελέγχων ποιότητας

και αποτελεσματικότητας», επέμεινε η 

εκπρόσωπος του ΕΜΑ,Πολλές ευρω

παϊκές χώρες, ανήσυχες από τους βρα

δείς ρυθμούς της εμβολιαστικής διαδι

κασίας την ΕΕ στράφηκαν προς εμβόλια 

που δεν έχουν ακόμη εγκριθεί, όπως 
η Ουγγαρία, που ξεκίνησε τον εμβο

λιασμό του πληθυσμού με το ρωσικό 

εμβόλιο τον περασμένο μήνα. Η Τσε

χία και η Σλοβακία έχουν κάνα επίσης 

παραγγελίες στην Μόσχα.0 αυστρια

κός καγκελάριος Σεμπάστιαν Κουρτς 

συζήτησε τον περασμένο μήνα με τον 

πρόεδρο της Ρωσίας Βλαντίμιρ Πούην

«την δυνατότητα» προμήθαας του εμβο
λίου, λέγοντας ότι τα εμβόλια δεν πρέ- 

πα να γίνονται αντικείμενα «γεωπολι

τικών συγκρούσεων».0 Κουρτς συνα

ντήθηκε την Παρασκευή στην Βιέννη 

με εκπρόσωπο του Ρωσικού Ταμείου 

Αμεσων Επενδύσεων (RDIF) και, σύμ

φωνα με το πρακτορείο Ria Novosti, οι 

συνομιλίες τους ήταν εποικοδομητικές.

Ωστόσο, ο αυστριακός καγκελάριος 

διαβεβαίωσε όη θα περιμένει την έγκρι

ση του εμβολίου από την ευρωπαϊκή 

ρυθμιστική αρχή πριν από την χρησι

μοποίησή του στην Αυστρία.
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1  Οχυρώνει νοσοκομεία η Περιφέρεια
Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Σελ.: 1,4 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

467.87 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΝΕΑ ΜΗΧΑΝΗΜΑΤΑ

Οχυρώνει 
νοσοκομεία 
η Περιφέρεια

Προμηθεύει όλα τα Κέντρα Υγεί
ας και τα Ιατρεία που ανήκουν 
βτην ευθύνη της 3ης Υγειονομι
κής Περιφέρειας με 136 διαγνω
στικά μηχανήματα. ΣΕΛ 4
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1  Οχυρώνει νοσοκομεία η Περιφέρεια
Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Σελ.: 1,4 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-03-2021

Εξοπλισμός σε δομές πρωτοβάθμιας 
φροντίδας υγείας της Κ. Μακεδονίας
Προμηθεύει όλα τα Κέντρα Υγείας και τα Ιατρεία που ανήκουν στην ευθύνη της 3ης Υγειονομικής Περιφέρειας 
με 136 διαγνωστικά μηχανήματα

Μ
ε σύγχρονο ιατροτε- 
χνολογικό εξοπλισμό 
προμηθεύει τις δομές 
πρωτοβάθμιας φρον
τίδας υγείας (Κέντρα 
Υγείας και Ιατρεία) η Περιφέρεια Κεν
τρικής Μακεδονίας, έπειτα από την υπο

γραφή της σχετικής σύμβασης από τον 
Περιφερειάρχη Απόστολο Τζπήκώστα.

Πρόκειται για ένα σύνολο 136 διαγνω
στικών μηχανημάτων για όλα τα Κέντρα 
Υγείας και τα Ιατρεία που ανήκουν στην 
ευθύνη της 3ης Υγειονομικής Περιφέρει
ας Ελλάδας. Ο εξοπλισμός αυτός συνι- 
στά μια από τις μεγαλύτερες παρεμβά
σεις ενίσχυσης της πρωτοβάθμιας υγείας 
στην Κεντρική Μακεδονία τα τελευταία 
χρόνια. «Η δημόσια υγεία όλα αυτά τα 
χρόνια αποτελεί απόλυτη προτεραιότητα 
της διοίκησης της Περιφέρειας Κεντρι
κής Μακεδονίας. Η αξία και η δυναμική 
του συστήματος δημόσιας υγείας, των

νοσοκομείων και των κέντρων υγείας, 
αποδείχτηκε με τον πιο εμφατικό τρόπο 
στη διάρκεια της πανδημίας του κορω- 
νοιού. Στην Περιφέρεια αξιοποιούμε ευ
ρωπαϊκούς πόρους εκατομμυρίων ευρώ 
για να εκσυγχρονίσουμε και να εξοπλί
σουμε όλες τις δομές παροχής υπηρε
σιών υγείας, για να βελτιώσουμε τις πα
ρεχόμενες υπηρεσίες στους πολίτες, αλ
λά και για να παρέχουμε τα κατάλληλα

μέσα στους γιατρούς και τους νοσηλευ
τές για να επιτελέσουν το καθήκον τους. 
Μετά τα νοσοκομεία, σύγχρονο εξοπλι
σμό αποκτούν και τα Κέντρα Υγείας και 
τα Ιατρεία τους συνολικά δηλαδή οι δο
μές πρωτοβάθμιας φροντίδας υγείας που 
είναι κρίσιμες για την καλύτερη λειτουρ
γία συνολικά του συστήματος δημόσιας 
υγείας. Με τη νέα απόφασή μας ενι
σχύουμε με μηχανήματα τελευταίας τε

χνολογίας περισσότερα από 20 Κέντρα 
Υγείας και Ιατρεία, διαθέτοντας ευρωπαϊ
κούς πόρους 3,6 εκατομμυρίων ευρώ. Οι 
δομές αυτές καλύπτουν τις υγειονομικές 
ανάγκες άνω του ενός εκατομμυρίου πο
λιτών της Κεντρικής Μακεδονίας. Το 
επόμενο διάστημα θα συνεχίσσυμε αυτή 
τη μεγάλη προσπάθεια ενίσχυσης της δη
μόσιας υγείας στην Κεντρική Μακεδο
νία, ώστε και τα επόμενα χρόνια να έχει 
τη δυνατότητα παροχής των βέλτιστων 
δυνατών υπηρεσιών υγείας στους πολί
τες», τόνισε ο Περιφερειάρχης Κεντρι
κής Μακεδονίας Απόστολος Τζιτζικώ- 
στας.

Οι δομές πρωτοβάθμιας υγείας που 
ενισχύονται με τη νέα απόφαση είναι τα 
Κέντρα Υγείας και Ιατρεία: Αλεξάνδρει
ας, Αριδαίας, Κουφαλίων, Λαγκαδά, Νά
ουσας, Νεάπολης (ιατρείο Πολίχνης), ια
τρείο Ευκαρπίας, ιατρείο Ροδοχωρίου, 
Βέροιας, Γιαννιτσών, Έδεσσας, Θεσσα

λονίκης (Γ. Ακροπόλεως), ιατρείο Σβώ
λου, Πύλης Αξιού (ιατρείο Αμπελοκή
πων), Σκύδρας, Πύλης Αξιού, Κατερίνης, 
Αιγινίου, Ευόσμου, Διαβατών, Θεσσαλο
νίκης, Λιτοχώρου, Νεάπολης, Χαλά- 
στρας, Θεσσαλονίκης (φυσικοθεραπευ- 
τήριο).

Στον εξοπλισμό περιλαμβάνονται 
ακτινογραφικά μηχανήματα, ακτινολογι
κά συγκροτήματα, μασταγράφοι, ορθο- 
παντογράφοι, ψηφιοποιητές εικόνας, συ
στήματα μέτρησης οστικής πυκνότητας, 
οδοντιατρικά μηχανήματα, ηλεκτροκαρ- 
διαγράφοι, υπερηχοτομογράφοι, διαθλα- 
σίμετρα, μηχανήματα για καρδιοανα- 
πνευστική κόπωση, τυμπανογράφοι, ρι- 
νοφαρυγγοσκόπια, υγροί κλίβανοι απο
στείρωσης, ακοομετρητές, κλίνες χει
ρουργείων, συσκευές διαθερμίας, κρου
στικού υπέρηχου και θεραπευτικού laser, 
μικροσκόπια, φορητοί ασύρματοι υπέρη
χοι, εξομοιωτές κ.ά.
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1  «Εμπόλεμη ζώνη» τα νοσοκομεία
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 28 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

952.52 cm² Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

►Tns ΝΤΑΝΙΒΕΡΓΟΥ

. · · - ·., ο τρίτο κύμα του ιού 
της πανδημίας στη 
χώρα με επίκεντρο 
την Αττική συνε
χίζει να διαγράφει 
ανοδική πορεία, 

*.·■ χωρίς ακόμα να
έχει φτάσει στην 

κορύφωσή του, η διασπορά είναι 
. ανεξέλεγκτη προκαλώντας τη 

μόλυνση ανθρώπων όλων των 
ηλικιών και προμηνύοντας την 
καταγραφή όλο και περισσότερο 
σπάνιων φαινομένων, όπως εκεί
νο της χθεσινής απώλειας ενός 
βρέφους 37 ημερών. Το αγοράκι, 
που είναι το νεότερο μέχρι στιγ
μής θύμα του Covid στην Ελλά
δα, εισήχθη στο νοσοκομείο 16 
ημερών με ρινίτιδα και πυρετό, 
διαγνώστηκε με Covid, νοση
λεύτηκε αρχικά στη Μονάδα 
Ειδικών Λοιμώξεων και στη συ
νέχεια διασωληνωμένο με οξεία 
αναπνευστική δυσχέρεια στη 
Μονάδα Εντατικής Θεραπείας 
του Παίδων «Η Αγία Σοφία», δυ
στυχώς δεν τα κατάφερε.

Οι εφημερίες των νοσοκομεί
ων του Λεκανοπεδίου θυμίζουν 
εμπόλεμη ζώνη με συρροές πλέ
ον πολλών δεκάδων ασθενών 
Covid, οι διασωληνωμένοι αυξά
νονται -477 χθες- και ο δείκτης 
θετικότητας εκτινάχθηκε στο 
6,12%, με τον ΕΟΔΥ να καταγρά
φει 1.165 νέα κρούσματα σε μόλις 
19.025 τεστ. «Οι ΜΕΘ της Αττικής 
βρίσκονται στο «κόκκινο», ενώ 
άνθρωποι με Covid διασωληνω- 
μένοι σε συμβατικές κλινικές 
περιμένουν στη λίστα αναμονής 
να βρουν κρεβάτι σε ΜΕΘ», περι
γράφει στην «Εφ.Συν.» ο Μιχάλης 
Γιαννάκος, πρόεδρος της Πανελ
λήνιας Ομοσπονδίας Εργαζομέ
νων Δημοσίων Νοσοκομείων 
(ΠΟΕΔΗΝ). Ενδεικτικά αναφέ
ρει το παράδειγμα μιας 62χρονης 
γυναίκας που νοσηλεύεται στο 
«Αμαλία Φλέμιγκ» το οποίο δεν 
διαθέτει ΜΕΘ από την περασμέ
νη Παρασκευή! Αλλά και τα πα
ραδείγματα 2 διασωληνωμένων 
συνανθρώπων μας σε θαλάμους 
στο «Γ. Γεννηματάς», 2 στο Θρι- 
άσιο» και 2 στο «Ασκληπιείο». Το 
μόνο νοσοκομείο χθες που διέθε
τε ΜΕΘ Covid (23 σε σύνολο 48) 
ήταν το ΚΑΤ, του οποίου η γενική 
ΜΕΘ άδειασε από τα περιστατικά 
που νοσήλευε -μεταφέρθηκαν σε 
άλλα νοσοκομεία- και αφιερώθη
κε στον Covid.

Την ίδια ώρα τα αποτελέσμα
τα των ελέγχων για Covid σε αν
θρώπους που προσέρχονται στα 
εφημερεύοντα νοσοκομεία της 
Αττικής καθυστερούν μέχρι και 
δύο 24ωρα λόγω του ότι πολλά 
νοσοκομεία δεν διαθέτουν δικούς 
τους μοριακούς αναλυτές.

Η κυβέρνηση από την πλευ
ρά της παρακολουθεί άπραγη

Την ώρα που το τρίτο κύμα της πανδημίας σαρώνει και το ΕΣΥ βρίσκεται «στο κόκκινο», 
η κυβέρνηση βαυκαλίζεται ότι θα ανοίξουν σύντομα λιανεμπόριο, σχολεία, εστίαση και τουρισμός... 
• Πέθανε χτες και βρέφος 37 ημερών από κορονοϊό · Μόλις στο 3,5% η ανοσοποίηση 
του πληθυσμού στην Ελλάδα, δυο μήνες μετά την έναρξη των εμβολιασμών!

το σύστημα υγείας στην Αττική 
μαζί και το ανθρώπινο δυναμικό 
του να έχουν «γονατίσει» και την 
ανοσοποίηση του πληθυσμού, 
στην οποία έχει επενδύσει τα 
πάντα, να είναι μόλις στο 3,5%, 
υπογραμμίζοντας την αποτυχία 
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής να 
διασφαλίσει ότι θα τηρηθούν τα 
συμφωνηθέντα από τους κολοσ
σούς του φαρμάκου. Αλλά και το 
ατέρμονο λοκντάουν με διαβαθ
μίσεις να βιώνεται από την κοι
νωνία ως πλήρες αδιέξοδο, με 
τον περιορισμό των ελευθεριών 
να κορυφώνεται καθώς πλέον δεν 
επιτρέπεται (ούτε) η παραμονή 
πολιτών σε χώρους εξωτερικής 
άθλησης, οργανωμένες μαρίνες, 
πάρκα και άλση και τον κίνδυνο 
της πλήρους απονομιμοποίησης 
των μέτρων και κατ’ επέκταση 
της μεγαλύτερης διασποράς του 
ιού να είναι ορατός πλέον.

Αλλά, παρά τη γνώση που δι
αθέτουμε από το δεύτερο επιδη
μικό κύμα ότι απαιτούνται 2-4 
εβδομάδες από την κορύφωση 
για να αποσυμπιεστεί το σύστη
μα υγείας και να πέσουν οι ημε
ρήσιες καταγραφές, στην κυβέρ

νηση εξακολουθούν να μιλούν 
για άνοιγμα του λιανεμπορίου 
«πριν από το τέλος Μαρτίου», «τα 
Γυμνάσια και τα Λύκεια ο σχε- 
διασμός είναι να ανοίξουν πριν 
από το τέλος του μήνα» και «τον 
Απρίλιο ελπίζουμε να ανοίξει η 
εστίαση σε εξωτερικούς χώρους 
και από τον Μάιο σταδιακά ο 
τουρισμός», περιέγραψε χθες η 
κυβερνητική εκπρόσωπος Αρι- 
στοτελία Πελώνη.

Ολο αυτό τη στιγμή που ο κό
σμος εξακολουθεί να στοιβάζεται 
καθημερινά στα μέσα μαζικής με
ταφοράς για να πάει στη δουλειά 
του, τα σχολεία ανοιγοκλείνουν 
και αυτά χωρίς τη διασφάλιση του 
κρίσιμου μέτρου της απόστασης, 
με τους επιστήμονες της Επιτρο
πής Εμπειρογνωμόνων να επα
ναλαμβάνουν σε κάθε ευκαιρία 
ότι τα μέτρα (απόσταση, χρήση 
μάσκας, καλή υγιεινή των χεριών 
και του αναπνευστικού και αερι
σμός των χώρων) λειτουργούν 
συνδυαστικά.

Στη σφαίρα των εμβολιασμών, 
η αρμόδια επιτροπή στη χώρα 
-Εθνική Επιτροπή Εμβολιασμών- 
ενέκρινε χθες τη χορήγηση του

εμβολίου της AstraZeneca και 
στους άνω των 65 ετών. Σύμφωνα 
με την πρόεδρο της επιτροπής, 
καθηγήτρια Μαρία Θεοδωρίδου, 
αυτό αποφασίστηκε μετά τη με
λέτη νεότερων ερευνητικών δε
δομένων που δείχνουν ότι το εμ
βόλιο αυτό είναι αποτελεσματικό 
και στους μεγαλύτερους σε ηλι
κία. Η ίδια μίλησε στη διάρκεια 
της προγραμματισμένης ενημέ
ρωσης, χθες, για «ανάγκη κινητο
ποίησης υπέρ του εμβολιασμού», 
καθώς πολλά άτομα παραμένουν 
ανεμβολίαστα.

Τα εμβόλια
Ο επικεφαλής της επιχείρησης 

ανοσοποίησης του πληθυσμού, 
γενικός γραμματέας του υπουρ
γείου Υγείας Μάριος Θεμιστοκλέ
ους, από την πλευρά του έκανε 
λόγο για αύξηση της συμμετοχής 
στην εμβολιαστική διαδικασία, 
με τα στοιχεία που παρέθεσε να 
μη συνηγορούν προς αυτή την 
κατεύθυνση. Από τους περίπου 
747.000 πολίτες που έχουν κάνει 
την πρώτη δόση του εμβολίου 
και τους 373.000 που έχουν κά
νει και τις δύο δόσεις, μόλις το

57% (212.000) της ηλικιακής 
ομάδας 85 και άνω έχει εμβολια
στεί ή έχει κλείσει ραντεβού για 
εμβολιασμό, το 58% (230.000) 
των 80-84 ετών, το 75% των 75- 
79 χρόνων (282.000) και το 50% 
(352.000) των 60-64 ετών.

Για τη μείωση της νοσηρό
τητας και της θνησιμότητας 
στη χώρα μας, λόγω των εμβο
λιασμών, η ομότιμη καθηγήτρια 
Παιδιατρικής του Πανεπιστημίου 
Αθηνών είπε ότι είναι πολύ νω
ρίς για να έχουμε στοιχεία καθώς 
βρισκόμαστε και σε περίοδο έξαρ
σης του ιού. Ωστόσο ο Μ. Θεμι
στοκλέους ανέφερε ότι περίπου 
1.000 άτομα σε σύνολο 600.000 
που έχουν εμβολιαστεί με μία 
δόση στη χώρα μας νόσησαν κα
θώς και 354 σε σύνολο 350.000 
που είχαν κάνει και τις δύο δό
σεις, αποδεικνύοντας για πολλο
στή φορά ότι η κυβέρνηση δεν 
δημοσιοποιεί σημαντικά στοι
χεία για την πορεία της πανδημί
ας στη χώρα -στην προκειμένη 
περίπτωση για τον εμβολιασμό-, 
στοιχεία που δεν μοιράζεται ούτε 
με τους αρμόδιους ειδικούς επι
στήμονες.
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1  Αυξάνονται οι παραδόσεις δόσεων αλλά
υπολείπονται των δεσμεύσεων

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 14 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

234.31 cm² Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

► ►H ASTRAZENECA ΘΑ ΣΤΕΙΛΕΙ ΛΙΓΟΤΕΡΟ ΑΠΟ ΤΟ 50% ΤΩΝ ΠΡΟΒΛΕΠΟΜΕΝΩΝ ΣΤΑ ΚΡΑΤΗ-ΜΕΛΗ ΤΗΣ Ε.Ε.

Αυξάνονται οι παραδόσεις δόσεων αλλά υπολείπονται των δεσμεύσεων
ΑΥΞΗΣΗ χων παραδόσεων εμβολίων χο 
δεύχερο χρίμηνο χου έχους αναμένει η Ε.Ε., 
με χο βλέμμα σχραμμένο σχην επιχάχυνσπ 
χης διαδικασίας εμβολιασμού. Η επικεφα
λής χης Κομισιόν, Ούρσουλα φον νχερ Λάι- 
εν, ανακοίνωσε πως αναμένεχαι παράδοση 
300 εκαχομμυρίων δόσεων χους επόμενους 
χρεις μήνες, όμως ακόμη κι έχσι είναι καχώ- 
χερες χων αρχικών δεσμεύσεων.

Η σουηδοβρεχανική εχαιρία AstraZeneca 
θα σχείλει λιγόχερο από χο 50% χων δό
σεων που έχει δεσμευχεί σχα κράχη-μέλη 
χης Ε.Ε. Ευρωπαίοι αξιωμαχούχοι σημει
ώνουν πως η Επιχροπή αναμένει από χην 
AstraZeneca να παραδώσει χις 70 από χις 
180 εκαχομμύρια δόσεις για χις οποίες είχε

δεσμευχεί προς χην Ε.Ε. Ισχνές θα είναι οι 
παραδόσεις και ενχός Μαρχίου καθώς υπο- 
λογίζεχαι πως θα μοιραστούν 40 εκαχομμύ
ρια δόσεις ένανχι χων αρχικών δεσμεύσεων 
για 120 εκαχομμύρια σκευάσμαχα.

Σχις 300 εκαχομμύρια δόσεις χου δεύ- 
χερου χριμήνου δεν συνυπολογίζονχαι 
χα σκευάσμαχα χης AstraZeneca, αλλά 
χο μονοδοσικό εμβόλιο χης Johnson & 
Johnson που αναμένεχαι να λάβει έγκρι
ση χην προσεχή Πέμπχη. Σύμφωνα με 
πληροφορίες, η αμερικανική εχαιρία με 
χο μονοδοσικό εμβόλιο που έχει λάβει χο 
«πράσινο φως» σχις ΗΠΑ αναμένεχαι να 
παραδώσει 50-55 εκαχομμύρια δόσεις ως 
χο χέλος Ιουνίου.

Παρά χις καθυσχερήσεις χων παραδόσε
ων από AstraZeneca και Pfizer/BioNTech, 
οι κινήσεις για χην αύξηση χης παραγωγής 
αποδίδουν και θα συμβάλουν καθορισχικά 
σχην ενίσχυση χου εμβολιασχικού προγράμ- 
μαχος. Σύμφωνα με χην πρόεδρο χης Επι- 
χροπής, χον Ιανουάριο παραδόθηκαν σχα 
μέλη χης Ενωσης περίπου 20 εκαχομμύρια 
δόσεις, χον Φεβρουάριο 30 εκαχομμύρια, 
ενώ χον Μάρχιο αναμένονχαι συνολικά 50 
εκαχομμύρια. Ως χις 6 Μαρχίου, σχην Ε.Ε. 
έχουν χορηγηθεί 40,2 εκαχομμύρια δόσεις, 
σχη Βρεχανία 22,9 εκαχομμύρια και σχις 
ΗΠΑ 97,9 εκαχομμύρια, σύμφωνα με πλη
ροφορίες χου «Our world data».

ΑΘΗΝΑ ΣΟΥΤΖΟΥ

Παρά χις καθυστερήσεις των παραδόσεων, 
οι κινήσεις για αύξηση της παραγωγής απο
δίδουν και αναμένεται να συμβάλουν καθο
ριστικά στην ενίσχυση του εμβολιαστικού 
προγράμματος.
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1  ΚΑΜΠΑΝΑΚΙ ΣΤΙΣ ΜΕΘ ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΥΞΗΣΗ
ΔΙΑΣΩΛΗΝΩΜΕΝΩΝ

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,12-13 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1882.12
cm²

Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΑΜΠΑΝΑΚΙ 
ΣΤΙΣ ΜΕΘ
ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΥΞΗΣΗ 
ΔΙΑΣΩΛΗΝΩΜΕΝΩΝ
► ΣΕΛΙΔΕΣ 12-14
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1  ΚΑΜΠΑΝΑΚΙ ΣΤΙΣ ΜΕΘ ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΥΞΗΣΗ ΔΙΑΣΩΛΗΝΩΜΕΝΩΝ
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,12-13 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-03-2021
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ΒΗΜΑ ΠΡΟΣ ΤΗΝ «ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ» ΤΟ «ΠΡΑΣΙΝΟ ΦΩΣ» ΓΙΑ ΤΗ ΧΟΡΗΓΗΣΗ ΤΟΥ ΕΜΒΟΛΙΟΥ ΚΑΙ ΣΤΟΥΣ ΑΝΩ ΤΩΝ 65

Η έγκριση για 
AstraZeneca 
«τρέχει» xous 
εμβολιασμούε

Τ
ο «πράσινο φως» χορήγησης 
ίου εμβολίου ιης Astrazeneca 
και στα άτομα άνω ίων 65 
έδωσε π Εθνική Επιτροπή Εμβολια

σμών. Ετσι, με τπ νέα αυτή εξέλιξη 
αλλάζει ξανά ο επιχειρησιακός σχε- 
διασμός και ενοποιούνται σε περίπου 
20 ημέρες τα δύο συστήματα που 
«τρέχουν», κάνοντας το όλο σχέδιο 
πιο απλό. Εως χθες το σύνολο των 
εμβολιασμών ξεπέρασε το 1.120.000, 
με το ποσοστό της εμβολιαστικής 
κάλυψης του πληθυσμού να ανέρ
χεται σε 7,12%. Μέσα στον Μάρτιο 
ανοίγουν τα ραντεβού για την πρώ
τη κατηγορία ευπαθών ομάδων και 
με βάση τον ρυθμό της επιχείρησης 
“Ελευθερία” εκτιμάται ότι έως τις αρ
χές Μάίου θα έχουν εμβολιαστεί όλοι 
οι πολίτες άνω των 60 ετών καθώς 
και οι ευπαθείς ομάδες.

Μελέτες
Από την αρχή χορήγησης του εμβολίου 
των Astrazeneca/Οξφόρδης μετά την 
έγκρισή του, η αρμόδια για τους εμβο
λιασμούς ελληνική επιτροπή είχε επιση- 
μάνει ότι θα ξεκινήσουν με αυτό τους 
εμβολιασμούς οι πολίτες έως 64 ετών, 
τονίζοντας πάντα ότι επρόκειτο για μια 
προσωρινή απόφαση, εν αναμονή στοι
χείων για την αποτελεσματικότατα του 
εμβολίου και για τους μεγαλύτερους. 
Ενα μήνα μετά, προδημοσιεύτηκαν τρεις 
μελέτες που αφορούν σε μεγάλους

□
 ΜΑΡΙΑ - ΝΙΚΗ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ

mgeorganta@e-typos.com

πληθυσμούς και δείχνουν την αποτε
λεσματικότατα του εμβολίου σε όλες τις 
ηλικίες. Η πρόεδρος της Εθνικής Επιτρο
πής Εμβολιασμών, Μαρία Θεοδωρίδου, 
επικαλέστηκε κατά τη χθεσινή ενημέρω
ση δύο εκ των μελετών. Η πρώτη του 
Πανεπιστημίου του Εδιμβούργου, που 
αφορούσε σε 5,5 εκατομμύρια συμμε- 
τέχοντες, έδειξε μείωση των εισαγωγών 
στα νοσοκομεία κατά 94% μετά το εμ
βόλιο της Astrazeneca και 85% μετά το 
εμβόλιο της Pfizer.

Αποτελεσματικότατα
Αντίστοιχα, μελέτη από το Ηνωμένο 
Βασίλειο με 7,5 εκατομμύρια συμμε- 
τέχοντες έδειξε αποτελεσματικότατα 
μεγαλύτερη του 80% και των δύο εμ
βολίων σε άτομα άνω των 70 ετών. Το 
εμβόλιο είναι ασφαλές, ανοσογόνο και 
αποτελεσματικό.

Κυρίως, αυτό που πρέπει να συγκρα
τήσουμε είναι ότι προστατεύει έναντι της 
σοβαρής νόσου όλους τους εμβολιαζό
μενους και βοηθά στο να μειωθούν οι 
εισαγωγές στα νοσοκομεία», επανέλαβε 
η κ. Θεοδωρίδου, και πρόσθεσε: «Σε ση
μαντικό βαθμό δρα προστατευτικά και 
για την ήπια νόσο, ενώ δημιουργεί αντι
σώματα, μειώνοντας και τπ διασπορά 
του ιού σε κάποιον βαθμό». Σύμφωνα 
με τον γενικό γραμματέα Πρωτοβάθμι

ας Φροντίδας Υγείας, Μάριο Θεμιστο
κλέους, χθες έως το απόγευμα είχαν 
πραγματοποιηθεί 30.000 εμβολιασμοί. 
Ο συνολικός αριθμός των εμβολιασμών 
που έχουν διενεργηθεί ξεπερνούν το
1.120.000. Εξ αυτών οι 747.000 αφο
ρούν στην πρώτη δόση και οι 373.000 
είναι όσοι έχουν κάνει και τις δύο δόσεις 
του εμβολίου.

Η κατανομή των εμβολιασμών ανά 
ηλικιακή ομάδα έχει ως εξής, όπως προ-

7,12%
το ποσοστό εμβολιαστικήΒ 
κάλυψή του πληθυσμού. 

Ecos apxes Μαΐου 
θα έχουν εμβολιαστεί 

όλοι οι πολίτε$ άνω των 60 
και οι ευπάθειά ομάδε$

κύπτει από τα στοιχεία που έδωσε στη 
δημοσιότητα ο κ. Θεμιστοκλέους: Οι άνω 
των 85 ετών που έχουν εμβολιαστεί ή 
έχουν κλείσει ραντεβού ανέρχονται σε
212.000, αντιπροσωπεύοντας το 57% 
του συνόλου του συγκεκριμένου πληθυ
σμού (με βάση εκτιμήσεις της ΕΛΣΤΑΤ). 
Οι πολίτες 80 - 84 ετών που έχουν 
εμβολιαστεί ή προγραμματίσει ραντε
βού ανέρχονται σε 230.000 (58% του 
συνόλου της συγκεκριμένης ομάδας), οι 
75 έως 79 ετών σε 282.000 (ποσοστό
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μεγαλύτερο του 65%) της συγκεκριμέ
νης ομάδας και οι πολίτες 60 έως 64 
ετών που έχουν εμβολιαστεί ή κλείσει 
ραντεβού ανέρχονται σε 352.000, ξε- 
περνώντας ήδη το 50% του συνόλου 
αυτής της ηλικιακής ομάδας.

Ενημέρωση
Η εταιρεία Pfizer ενημέρωσε τη χώρα 
μας ότι για τον Απρίλιο θα λάβει 
1.071.000 δόσεις και αναμένεται η ανα
λυτική ενημέρωση και από τις εταιρείες 
Astrazeneca και Moderna. Η Johnson 
and Johnson έχει δεσμευτεί για παρά
δοση στην Ελλάδα 1,2 εκατομμυρίων 
δόσεων το δεύτερο τρίμηνο. Οι δόσεις 
θα είναι χωρισμένες ίσα, δηλαδή κάθε 
μήνας με 400.000 δόσεις που θα ξεκι
νήσουν να έρχονται στην Ελλάδα μετά 
τα μέσα Απριλίου.

Μέσα στον Μάρτιο και πιθανόν από 
το δεύτερο δεκαπενθήμερο αναμένεται 
να ανοίξει η πλατφόρμα των ραντεβού 
για την πρώτη κατηγορία των ευπα
θών ομάδων του πληθυσμού, δηλαδή 
ογκολογικούς ασθενείς υπό θεραπεία, 
ανοσοκατεσταλμένους, αιμοκαθαιρό- 
μενους, μεταμοσχευμένους κ.ά. Λίγες 
ημέρες μετά θα ακολουθήσουν οι ομά
δες 70 - 74 ετών και 65 - 69 ετών. 
ΕΙ εκτίμηση του κ. Θεμιστοκλέους είναι 
έως τις αρχές Μάίου να έχει επιτευχθεί 
ο εμβολιασμός των πολιτών άνω των 
60 και των ευπαθών ομάδων του πλη
θυσμού. ■

Η ΜΑΧΗ 1.165
ΜΕ ΤΗΝ 

ΠΑΝΔΗΜΙΑ

κρούσματα χθες

7
εισαγόμενα

556
στην Αττική

108
στη Θεσ/νίκη ΟΙ

>
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Μ

>
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D
D
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39_________ 477
θάνατοι χθες διασωληνωμένοι

6.797 1.416
θάνατοι συνολικά έχουν εξέλθει από τις ΜΕΘ

Αύξηση κατά 17% 
σε οκτώ ημέρες 
παρουσίασε ο 
αριθμός των 
διασωληνωμένων 
στα νοσοκομεία.
Εως χθες ανερχόταν 
σε 477 ασθενείς.

► ► ΤΟ ΝΕΟΤΕΡΟ ΘΥΜΑ ΚΟΡΟΝΟΪΟΥ ΣΤΗ ΧΩΡΑ· ΑΥΞΗΣΗ ΔΙΑΣΩΛΗΝΩΜΕΝΩΝ

37 ημερών βρέφος νεκρό από Covid

► ► ΑΠΟ

Ανίχνευση 
μεταλλάξεων 
στα λύματα 
Θεσσαλονίκης
ΤΑ ΜΕΤΑΛΛΑΓΜΕΝΑ στελέχη του 
SARS-CoV-2, που προέρχονται από 
το Ηνωμένο Βασίλειο και τη Νότιο 
Αφρική, ανιχνεύονται στα λύματα 
του πολεοδομικού συγκροτήματος 
της Θεσσαλονίκης, σε συχνότητες 
συγκρίσιμες με αυτές που εντοπί
ζονται κλινικά. Πρόκειται για τα 
πρώτα επίσημα αποτελέσματα και- 
νοτόμου μεθόδου για την επιτήρη
ση της εξέλιξης των μεταλλάξεων 
του κορονοϊού από τα λύματα, που 
ανέπτυξε το τελευταίο τρίμηνο η 
Ομάδα Επιδημιολογίας Λυμάτων 
του ΑΠΘ, σε συνεργασία με το Ιν
στιτούτο Εφαρμοσμένων Βιοεπι- 
στημών του ΕΚΕΤΑ, με τη συνδρομή 
της ΕΥΑΘ.

Η μέθοδος, μέσω της πλήρης αλ- 
ληλούχησης του γενετικού υλικού 
του κορονοϊού που υπάρχει στα λύ
ματα, είναι σε θέση να ανιχνεύσει 
τις μεταλλάξεις του ιού σε δείγμα
τα που προέρχονται από το σύνολο 
του πληθυσμού -συμπτωματικούς 
και ασυμπτωματικούς φορείς- της 
περιοχής της Θεσσαλονίκης, δίνο
ντας ακριβέστερες πληροφορίες για 
την εξέλιξη της πανδημίας. Επίσης, 
είναι σε θέση να ανιχνεύσει όχι 
μόνο τις μεταλλάξεις αλλά και τα 
κύρια στελέχη του κορονοϊού που 
υπάρχουν στον γενικό πληθυσμό.

Πιλοτική εφαρμογή
«Η μεθοδολογία αναπτύχθηκε και 
έχει εφαρμοστεί πιλοτικά το τελευ
ταίο τρίμηνο. Τα αποτελέσματα της 
εφαρμογής της μεθόδου σε δείγ
ματα λυμάτων ήταν σε συμφωνία 
με αυτά της επιτήρησης αλληλού- 
χησης του γονιδιώματος θετικών 
κρουσμάτων από τον πληθυσμό» 
δήλωσε στο AM ΠΕ ο αναπληρω
τής διευθυντής Ινστιτούτου Εφαρ
μοσμένων Βιοεπιστημών (ΕΚΕΤΑ), 
Αντώνης Αργυρίου. «Είναι σημαντι
κό ότι ανιχνεύσαμε τα δύο μεταλ
λαγμένα στελέχη, το Β1.1.7 -στέλε
χος του Ηνωμένου Βασιλείου- και 
το Β.1.351 -νοτιοαφρικανικό στέλε
χος- σε συχνότητες συγκρίσιμες με 
αυτές που εντοπίζονται μέχρι τώρα 
στην κοινότητα με βάση την κλασι
κή επιτήρηση που διενεργείται».

ΑΓΓ. ΑΓΓΕΛΙΔΗΣ

Ι
σχυρό είναι το «σφυροκόπημα» 
της επιδημίας, με νοσηλευόμε
νους σε απλές κλίνες και ΜΕΘ 
να αυξάνονται διαρκώς και τις επι

πτώσεις της Covid-19 ακόμη και σε 
νεότερους και υγιείς να είναι πλέον 
συνηθισμένες. Η χώρα μας θρηνεί 
το νεότερο θύμα του κορονοϊού, ένα 
βρέφος μόλις 37 ημερών, που επί 
ημέρες έδινε «μάχη» σε Εντατική του 
Παίδων «Παναγιώτη και Αγλαΐας Κυ
ριάκού», υπενθυμίζοντας με τον πλέον 
δραματικό τρόπο ότι κανείς δεν είναι 
άτρωτος στον πανδημικό ιό. Οι φόβοι 
των ειδικών για «εκτίναξη» του αριθ
μού των ημερήσιων κρουσμάτων από 
σήμερα είναι έντονοι, τη στιγμή που 
οι διασωληνωμένοι πάνε ολοταχώς 
προς τους 500. Μεγάλο σοκ προκά- 
λεσε η είδηση θανάτου του βρέφους 
37 ημερών που νοσηλευόταν σε πολύ 
σοβαρή κατάσταση με λοίμωξη από 
τον νέο κορονοϊό.

Τη θλίψη του για το άτυχο βρέ
φος εξέφρασε με ανάρτησή του στα 
μέσα κοινωνικής δικτύωσης ο πρω
θυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης. 
«Δυστυχώς σήμερα είχαμε το νεότερο 
θύμα της πανδημίας στη χώρα μας. 
Ενα βρέφος που πέρασε τις 17 από 
τις 37 ημέρες ζωής του παλεύοντας 
με τον κορονοϊό. Ο ιός δεν κάνει δι
ακρίσεις, όμως σήμερα π θλίψη είναι 
δυσβάσταχτη. Στην οικογένειά του 
εκφράζω τα πιο ειλικρινή μου συλλυ
πητήρια», έγραψε ο πρωθυπουργός.

Δεν άντεξε
«Εσβησε σήμερα στο “Αγλαΐα Κυρι
άκού” το μικρότερο θύμα της νόσου 
Covid. Δυστυχώς, η αθώα αυτή ψυ
χούλα δεν άντεξε. Κουράγιο στην οι- 
κογένειά του», έγραψε ο υπουργός 
Υγείας, Βασίλης Κικίλιας στο τουίτερ. 
Ο υπουργός Υγείας είχε αναφερθεί 
πρόσφατα και εμφανώς συγκινημένος 
στο άτυχο βρέφος. «Παρακολουθώ 
καθημερινά με αγωνία από τις 19 Φε
βρουάριου την πορεία της υγείας ενός

μωρού 24 ημερών διασωληνωμένου 
στη Μονάδα Εντατικής Θεραπείας», 
ανέφερε στις 24 Φεβρουάριου κατά 
τη διάρκεια ενημέρωσης για την πο
ρεία της πανδημίας.

Σύμφωνα με την ανακοίνωση που 
εξέδωσε το παιδιατρικό νοσοκομείο, 
το αγοράκι εισήχθη στις 13.02.2021 
(ηλικίας 16 ημερών) στη Μονάδα Ει
δικών Λοιμώξεων του Νοσοκομείου 
Παίδων «Αγία Σοφία» με ρινίτιδα και 
πυρετό. Από τον εργαστηριακό έλεγχο 
διαπιστώθηκε θετικό στην Covid-19. 
«Νοσηλεύτηκε αρχικά στη Μονάδα 
Ειδικών Λοιμώξεων του ΓΝΠΑ “Η 
Αγία Σοφία” έως τις 18.02.2021, 
οπότε εμφάνισε αναπνευστική δυ
σχέρεια και διακομίσθηκε στη ΜΕΘ 
COVID του ΓΝΠ “Παναγιώτη & Αγλα
ΐας Κυριάκού". Παρά την κατάλληλη 
χορηγούμενη θεραπευτική αγωγή, πα
ρουσίασε περαιτέρω επιδείνωση και 
διασωληνώθηκε στις 19.02.2021», 
αναφέρει η ανακοίνωση της διοίκη
σης του νοσηλευτικού ιδρύματος. Το 
βρέφος τέθηκε αρχικά σε συμβατικό

ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ
Ενα βρέφς» πέρασε 

ns 17 από tis 37 npepes 
ζωή$ του nafleCiovias 

με τον κορονοϊό. 
Σήμερα η θλίψη είναι 

δυσβάσταχτη

μηχανικό αερισμό, αλλά από τις 22/2 
ανέβηκε η συχνότητα λόγω οξείας 
αναπνευστικής δυσχέρειας. Ζητήθη
κε από την Ιατροδικαστική Υπηρεσία 
Αθηνών να διενεργήσει νεκροψία- 
νεκροτομή. Στη χώρα μας τα ανήλικα 
θύματα μέχρι σήμερα είναι δύο. Υπεν
θυμίζεται ότι έχει καταλήξει και μια 
16χρονη από τη Θήβα, η οποία είχε 
υποκείμενα νοσήματα και συγκεκρι
μένα, σύμφωνα με τις πληροφορίες, 
σακχαρώδη διαβήτη.

Χθες, ο ΕΟΔΥ ανακοίνωσε 1.165 
νέα κρούσματα, τα οποία αντιστοι
χούν σε ακόμη μικρότερο αριθμό 
τεστ σε σχέση με την Κυριακή και 
πιο συγκεκριμένα σε 19.025 δια
γνωστικούς ελέγχους. Αυτό δείχνει 
ότι η επιδημία κινείται με υψηλές... 
ταχύτητες και σήμερα που τα τεστ 
θα είναι αυξημένα δεν αποκλείεται ο 
ημερήσιος αριθμός περιστατικών να 
ξεπεράσει ακόμη και της περασμένης 
εβδομάδας. Υπενθυμίζεται ότι «ρεκόρ» 
2.702 κρουσμάτων καταγράφηκε την 
περασμένη Τετάρτη.

Συνεχή ανοδική τάση καταγράφει 
ο αριθμός των διασωληνωμένων. 
Εως χθες ανερχόταν σε 477 ασθε
νείς, παρουσιάζοντας αύξηση κατά 
17% σε οκτώ ημέρες, από την 1 η του 
μήνα. Μόνο για αυτή την εβδομάδα 
έχει προβλεφθεί ότι θα χρειαστούν 
μηχανική υποστήριξη της αναπνο
ής τους περίπου 200 νοσούντες με 
Covid-19.

Τα νοσηλευτικά ιδρύματα του Λε
κανοπεδίου συνεχίζουν να βρίσκονται 
σε διαρκή «μάχη». Σύμφωνα με τις 
πληροφορίες, χθες είχαν γεμίσει οι 
κλίνες ΜΕΘ σε Θριάσιο και Ασκλη
πιείο. Από τις 340 νέες εισαγωγές 
που έγιναν σε όλα τα νοσοκομεία 
της χώρας την Κυριακή, οι 194 ήταν 
στα νοσηλευτικά ιδρύματα της 1 ης 
και 2ης Υγειονομικής Περιφέρειας, 
δηλαδή της Αττικής.

Παράλληλα, ο πρόεδρος της ΠΟΕ- 
ΔΗΝ, Μιχάλης Γιαννάκος, καταγγέλ
λει ότι υπάρχει λίστα αναμονήςμε δια- 
σωληνωμένους σε απλούς θαλάμους. 
«Στο Αμαλία Φλέμινγκ νοσηλεύεται 
γυναίκα 62 ετών από την Παρασκευή 
διασωληνωμένη σε θάλαμο και περι
μένει να βρεθεί κενή κλίνη ΜΕΘ σε 
νοσοκομείο να μεταφερθεί», ανέφε
ρε ο κ. Γιαννάκος, προσθέτοντας ότι 
στο «Γεννηματάς» χθες το μεσημέρι 
υπήρχαν δύο διασωληνωμένοι σε 
θαλάμους αναμένοντας ΜΕΘ.

Μ. Ν. ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ
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Οι εφεδρείες για το σύστημα υγείας
Στο «βαθύ κόκκινο», όσον αφορά την 
πίεση από περιστατικά COVID-19, 
παραμένουν τα νοσοκομεία ins Ατ- 
tikAs, με ns υγειονομία αρχέ5 να 
εξετάζουν όλα τα σενάρια για περαι
τέρω αύξηση ins δυναμικότηταε του 
ΕΣΥ, xcopis να αποκλείουν ακόμη και 
το ενδεχόμενο εμπλοκήε των ιδιω
τικών νοσοκομείων για τη νοση
λεία ασθενών με κορωνόΐό. Χθεε, το 
ποσοστό πληρότητα5 των περίπου 
350 κλινών εντατικήε COVID στην 
Αττική ξεπερνοϋσε το 90% (66,5% 
στην επικράτεια). Στιε απλέε κλίνε5 
COVID η πληρότητα στο λεκανοπέ
διο ήταν 82%, ποσοστό ιδιαίτερα 
υψηλό με δεδομένο ότι ns τελευταί- 
ε3 4-5 ημέρε5 οι κλίνεε είχαν αυξη
θεί κατά 300 (προσεγγίζουν πλέον 
ns 2.500). Στην επικράτεια το ποσο
στό πληρότηταε των απλών κλινών 
COVID είναι στο 50%.

ITpos το παρόν, το υπουργείο 
Υγεία5 προχωράει με βάση τον σχε
δίασμά που είχε ανακοινωθεί την 
προηγούμενη εβδομάδα και αφο
ρά, μεταξύ άλλων, τη μετατροπή

Τα σενάρια και οι εναλ
λακτικές που εξετάζο
νται, καθώς η πίεση 
στο ΕΣΥ δεν υποχωρεί.

του Σισμανογλείου σε αποκλειστι
κά νοσοκομείο COVID, του ΝΙΜΤΣ 
σε νοσοκομείο non COVID, τη δι
άθεση του «EppiKOS Ντυνάν» στο 
ΕΣΥ για τα non COVID περιστατικά, 
και την επικούρηση των εφημερι
ών του Ασκληπιείου και του Θρια- 
σίου από i6icomd:s κλινικέε. Αύριο 
αναμένεται να ξεκινήσει η υλοποίη
ση του σχεδιασμού για το «EppiKOS 
Ντυνάν» και ns επόμενε5 ημέρε5 το 
συγκεκριμένο νοσοκομείο θα μπει 
στο πρόγραμμα εφημεριών αντικα- 
OioTiimas το Σισμανόγλειο.

Παράλληλα, εξετάζονται και άλ
λα σενάρια. Στο πλαίσιο αυτό περι
λαμβάνεται και η αξιοποίηση επι
πλέον 30 κλινών του νοσοκομείου 
Χαλκίδα3 για νοσηλεία ασθενών με

κορωνοϊό (νέεε διαγνώσειε), κάτι 
που συνάντησε έντονεε αντιδρά- 
σεΐ3 από tous γιατρούε του νοσο
κομείου και npos το παρόν δεν έχει 
προχωρήσει, παρά το γεγονό3 ότι 
την Κυριακή απεστάλησαν από το 
υπουργείο σχετικέε οδηγίεε. Σύμ
φωνα με aui0s, το νοσοκομείο έπρε
πε να υποδείξει 30 ασθενεί non 
COVID που θα μπορούσαν να δι- 
ακομισθούν σε ιδιωτικέε κλινικέε 
ώστε να αναπτυχθεί avxioioixos 
αρι0μό3 κλινών COVID.

Το ενδεχόμενο εμπλοια^ του ιδι
ωτικού τομέα και για τη νοσηλεία 
ασθενών με κορωνοϊό ανέφερε χθε5 
ο αναπληρωτή5 υπουργόε Υγειαε Βα- 
oiXns Κοντοζαμάνηε, απαντώνταε 
στη Βουλή σε επίκαιρη ερώτηση του 
βουλευτή του ΚΙΝΑΛ, Ανδρέα Που
λά. Ο υπουργό5, αφού υπενθύμισε 
ότι στη Θεσσαλονίκη το υπουργείο 
προχώρησε σε επίταξη κλινικών, 
τόνισε ότι υπάρχει και στην Αθήνα 
σχεδιασμόε ώστε να χρησιμοποιη
θούν δομέε του ιδιωτικού τομέα για 
τη διαχείριση ins nisons. Ontos είπε:

«Βεβαίων μιλάμε για μία συνεργα
σία με τον ιδιωτικό τομέα, υπάρχει 
συνεννόηση και αντιλαμβάνονται 
όλοι ότι σε αυτή τη μάχη δεν πε
ρισσεύει κανείε και ότι το εθνικό 
σύστημα είναι ένα. Και στο πλαίσιο 
αυτό υπάρχει και ο σχεδιασμό5 και η 
προοπτική εμπλοια^ του ιδιωτικού 
τομέα στην αντιμετώπιση περιστα
τικών COVID». Ο κ. Κοντοζαμάνηε, 
anavTcovras στην ερώτηση για τη 
διαθεσιμότητα κλινών ΜΕΘ, σημεί
ωσε ότι υπάρχουν 1.123 κλίνεε σε 
δημόσια νοσοκομεία, ενώ 217 είναι 
διαθέσιμε5 σε ιδιωτικά και 51 σε 
στρατιωτικά. Για tous ασθενεί με 
κορωνοϊό είναι διαθέσιμο το 55% 
των κλινών (738 στο ΕΣΥ και 24 σε 
στρατιωτικά).

Σημειώνεται ότι επίκαιρη ερώτη
ση για την αξιοποίηση του «Ερρίκοε 
Ντυνάν» και των ιδιωτικών κλινικών 
για την αντιμετώπιση περιστατικών 
COVID-19 κατέθεσε στη Βουλή χθε5 
ο τομεάρχΜ Υγεία5 του ΣΥΡΙΖΑ, Αν- 
δρέαε Ξανθόε.

Π ΕΝ ΝΥ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ
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1  Κύριε Κικίλια, αν δεν απαντούν οι κλινικάρχες,
ρωτήστε την ΑΥΓΗ!

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 14-15 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1068.9 cm² Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
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Κύριε Κικίλια, αν δεν απαντούν 
οι κλινικάρχες, ρωτήστε την ΑΥΓΗ!
Η κυβέρνηση «παίζει καθυστερήσεις» για να κρατήσει τα ιδιωτικά νοσοκομεία Covid free, ενώ τα δημόσια νοσοκομεία 
ασφυκτιούν και η λίστα ασθενών που αναμένουν κενό κρεβάτι σε ΜΕΘ μεγαλώνει

Του
ΤΑΣΟΥ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΥ

Τ
ραγελαφικές διαστάσεις 
λαμβάνει η προσπάθεια 
της κυβέρνησης να κρα
τήσει -όσο περισσότερο 
μπορεί- Covid free τον ιδιωτικό 
τομέα, την ώρα που τα δημόσια 

νοσοκομεία στην Αττική βρίσκο
νται σε κατάσταση πολέμου και 
πολλά από αυτά ξεκινούν εφημε
ρία χωρίς να έχουν κενή κλίνη 
ΜΕΘ για κορωνοϊό.

Σύμφωνα με την Καθημερινή 
(6.3.21), το μεσημέρι της περασμέ
νης Παρασκευής εστάλη από το 
γραφείο του γενικού γραμματέα 
Υπηρεσιών Υγείας Γιάννη Κωτσιό- 
πουλου προς την Πανελλήνια 
Ένωση Ιδιωτικών Κλινικών και 
τον Σύνδεσμο Ελληνικών Κλινι
κών έγγραφο με το οποίο «ζητείται 
από τις ιδιωτικές κλινικές να ανα
φέρουν έως το βράδυ της ίδιας 
ημέρας πόσες κλίνες -απλής νοση
λείας, εντατικής θεραπείας και αυ
ξημένης φροντίδας- διαθέτουν συ
νολικά, πόσες είναι σε λειτουργία 
και πόσες είναι κλειστές, πόσες εί

ναι καλυμμένες και πόσες κενές». 
Αυτή η κίνηση για την καταγραφή 
όλων των διαθέσιμων κλινών του 
ιδιωτικού τομέα Υγείας εντάσσεται, 
όπως λέει το υπουργείο Υγείας, 
«στην προσπάθεια να συγκεντρώ
σει όσο το δυνατόν περισσότερα 
όπλα στη μάχη έναντι του τρίτου 
κύματος της Covid-19».

Πρόκειται βέβαια περί εμπαιγ- 
μού. Η κυβέρνηση ήδη διαθέτει 
επικαιροποιημένα δεδομένα για 
αρκετά από τα ιδιωτικά νοσοκο
μεία της χώρας, και ειδικά της Ατ
τικής. Αυτό προκύπτει από τα 
στοιχεία που διακινεί εσωτερικά το 
υπουργείο Υγείας και στα οποία 
περιλαμβάνεται αναλυτικός κατά
λογος με τον αριθμό κλινών ΜΕΘ 
που είναι σε λειτουργία (Covid και 
μη Covid) τόσο στα δημόσια (και 
τα στρατιωτικά) όσο και στα ιδιω
τικά νοσοκομεία.

Στο έγγραφο με τα αναλυτικά 
στοιχεία της 7ης Μαρτίου για τις 
ΜΕΘ, το οποίο αποκαλύπτει σή
μερα η ΑΥΓΗ, η τελευταία ενημέ
ρωση του υπουργείου για το 
«Υγεία» (έχει 8 κλίνες ΜΕΘ) έγι
νε στις 26.2.2021, για τον «Λευκό

Σταυρό» (έχει 6 κλίνες ΜΕΘ) στις
6.3.2021, για το «Mediterraneo 
Hospital» (διαθέτει 9 κλίνες 
ΜΕΘ) στις 5.3.2021, για το «Ια
τρικό Αθηνών» στο Π. Φάληρο 
(διαθέτει 4 κλίνες ΜΕΘ) στις
7.3.2021, για το «Ιατρικό Αθη
νών» στο Ψυχικό (με 6 κλίνες 
ΜΕΘ) στις 6.3.2021, για το «Ια
τρικό Αθηνών» στο Μαρούσι (με 
9 κλίνες ΜΕΘ) στις 6.3.2021, για 
την «Ευρωκλινική Αθηνών» (δια
θέτει 9 κλίνες ΜΕΘ) στις
24.2.2021, για το «Metropolitan 
General» (με 7 κλίνες ΜΕΘ) 
6.3.2021 κ.ο.κ.

Ως εκ τούτου, το προαναφερθέν 
ρεπορτάζ της Καθημερινής για το 
αίτημα του υπουργείου στους κλι- 
νικάρχες είναι μάλλον μια απόδει
ξη ότι ο Β. Κικίλιας «παίζει καθυ
στερήσεις», την ώρα που οι ΜΕΘ 
στα ιδιωτικά νοσοκομεία ξεπερ
νούν τις 140, ενώ ασθενείς με κο- 
ρωνοϊό παραμένουν διασωληνω- 
μένοι εκτός ΜΕΘ (3 το πρωί της 
Δευτέρας, «Θριάσιο»), περιμένο- 
ντας να αδειάσει κάποιο κρεβάτι 
και τα δημόσια νοσοκομεία αδυ
νατούν να παρέχουν επαρκείς

υπηρεσίες για άλλα σοβαρά νοσή
ματα (καρδιοχειρουργικά, αιματο
λογικά κ.ά.), καθώς μετατρέπονται 
σε νοσοκομεία μίας νόσου.

«Πάγωσε»(;) το «σχέδιο» για 
το Νοσοκομείο Χαλκίδας

Αντί, λοιπόν, να επιστρατευτεί 
και ο ιδιωτικός τομέας στη μάχη με 
την πανδημία, το υπουργείο ήταν 
έτοιμο να αδειάσει το Νοσοκομείο 
Χαλκίδας από τα υπόλοιπα περι
στατικά μεταφέροντάς τα σε ιδιω
τικές κλινικές («λες και οι ασθενείς 
είναι σακιά ή βαλίτσες» σχολιάζει

η ΠΟΕΔΗΝ), ώστε στη θέση τους 
να μεταφερθούν ασθενείς με κο- 
ρωνοϊό από την Αττική.

Σύμφωνα με την ΠΟΕΔΗΝ, η 
οποία έφερε χθες στη δημοσιότη
τα και το σχετικό έγγραφο, οι ασθε
νείς αρνήθηκαν να μεταφερθούν 
από τη Χαλκίδα, μακριά από τους 
θεράποντες γιατρούς τους, ενώ 
στα σχέδια «του ποδαριού» ενα- 
ντιώθηκαν και οι εργαζόμενοι του 
νοσοκομείου.

Μιλώντας στο iatronet.gr (8.3. 
21), ο πρόεδρος του ΕΚΑΒ Ν. Πα- 
παευσταθίου παραδέχθηκε ότι



33;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Κύριε Κικίλια, αν δεν απαντούν οι κλινικάρχες, ρωτήστε την ΑΥΓΗ!
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 14-15 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-03-2021

Στην Αττική 
τα μισά 
κρούσματα

1.165
νέα κρούσματα (556 στην 
Αττική, από τα οποία 167 
στον κεντρικό τομέα, 108 
στη Θεσσαλονίκη, 79 στην 
Αχαϊα). Ο συνολικός 
αριθμός των κρουσμάτων 
ανέρχεται σε 206.281

39
νέοι θάνατοι, που 
ανεβάζουν στους 6.797 
τους νεκρούς της 
πανδημίας

477
οι διασωληνωμένοι 
ασθενείς

πράγματι υπήρχε σχέδιο διακομιδής 
ασθενών με Covid-19 από νοσοκο
μεία της Αττικής στο Νοσοκομείο 
Χαλκίδας, αλλά «δεν θα υλοποιηθεί 
στην παρούσα φάση, καθώς δεν συ
ντρέχουν λόγοι».

Υπό την πίεση της αντιπολίτευ
σης, ο αναπληρωτής υπουργός 
Υγείας Β. Κοντοζαμάνης έκανε λόγο 
χθες από το βήμα της Βουλής για 
«εμπλοκή του ιδιωτικού τομέα και 
για περιστατικά κορωνοϊού εφόσον 
χρειαστεί», πάντα, βέβαια, στο πλαί
σιο της «συνεργασίας και της συνεν
νόησης» (ούτε λόγος για επίταξη).

Περιμένοντας την... απάντηση 
των κλινικαρχών, η συνειδητή επι
λογή να παραμείνουν «καθαροί» 
από κορωνοϊό αναμένεται να φέρει 
εκτός ορίων τα επόμενα 24ωρα τα 
δημόσια νοσοκομεία («η Αττική κιν
δυνεύει να γίνει Μπέργκαμο με υπο
γραφή Μητσοτάκη» προειδοποίησε 
χθες ο ΣΥΡΙΖΑ), την ώρα που άλλες 
χώρες δέσμευσαν ήδη από το δεύτε
ρο κύμα ιδιωτικά νοσοκομεία για τη 
νοσηλεία περιστατικών Covid - στη 
Γαλλία το ποσοστό φτάνει το 30% 
των συνολικών περιστατικών κορω- 
νοϊού.
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1  Αόρατες ηρωίδες
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 11 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-03-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

89.31 cm² Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αόρατες
ηρωίδες
Σε μήνυμά ίου για ιην 8η 
Μαρτίου, ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης ανέφερε ότι 
«ειδικά σήμερα, η σκέψη μας 
είναι με τις‘αόρατες’ ηρωίδες 
της πανδημίας. Στις 
νοσηλεύτριές μας και στα 
κορίτσια στα ταμεία των 
σούπερ μάρκετ. Στις κοπέλες 
της Πολιτικής Προστασίας και 
της καθαριότητας. Αλλά και 
στις δασκάλες και 
καθηγήτριες που δίνουν τη 
μάχη της τηλεκπαίδευσης». 
Πράγματι, αυτές είναι οι 
ηρωίδες. Όμως για την 
πλειονότητα των πολιτών δεν 
είναι αόρατες. Αόρατες 
γίνονται όταν ζητούν τα 
αυτονόητα και δεν τους 
παρέχονται. Όταν οι 
νοσηλεύτριεςδεν 
εντάσσονται στα βαρέα και 
ανθυγιεινά και δεν παίρνουν 
δώρο. Όταν οι κοπέλες στα 
ταμεία εργάζονταν επτά 
ημέρες στην πανδημία, αντί 
άλλων μέτρων. Όταν τα 
αιτήματα δασκάλων και 
καθηγητριών για 
ασφαλέστερο μάθημα 
αγνοούνται. Όταν οι 
καθαρίστριες μένουν 
απλήρωτες ή με τεράστιο 
φόρτο γιατί δεν 
προσλαμβάνονται 
περισσότερες. Ν.Λιον.
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